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Ruszył proces byłego prezydenta

Rozprawa w Sądzie Rejonowym w Kędzierzynie-Koźlu dotyczy likwidacji i prze
kształcenia szkół w 2012 roku. Autorem reformy byli: prezydent Tomasz Wantuła, 
jego zastępca Paweł Rams i szefowa biura prezydenta Halina Damas-Łazowska. 
Cała trójka zasiadła na ławie oskarżonych. Akta zarzutów prokuratorskich liczą 
blisko sto stron. >14

Mały fiat 
spłynął Odrą
Uczestnicy 16. edycji Pływa- 
deł jak zwykle wykazali się 
pomysłowością i skonstru
owali przedziwne jednostki. 
Na rzece pojawiły się m.in.: 
gigantyczny tort urodzinowy, 
czołg, groźny statek piracki i 
mnóstwo innych szalonych 
pływających wynalazków.
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Wielkie mecze 
małych drużyn
Zespół MOS-u WOLA War
szawa wygrał tegoroczną 
edycję turnieju Orlik VoLley- 
mania. Finał tej ogólnopolskiej 
imprezy dla uczniów ze szkół 
podstawowych został roze
grany w Kędzierzynie-Koźlu. 
Nasze miasto reprezentowali 
siatkarze z PSP nr n.

► 31

Powstaje
Muzeum PRL-u
_________________ ■ ► 13'

Byłem przy 
narodzinach miasta
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ZAKSA skompleto
wała skład
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Remont pływalni 
zakończony_______________ y ► u|

Co dalej 
z Wrak Race?

Mają dość 
pracy za grosze

Zapraszamy: 
Kędzierzyn-Koźle 

PI. Gwardii Ludowej 6

> Chirurgia stomatologiczna
> Endodoncja
> Implantologia
> Profilaktyka
> Protetyka
> Stomatologia dziecięca
> Stomatologia estetyczna
> Stomatologia zachowawcza
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Tydzień z „Lokalną"
23 czerwca - kolejne posiedzenie Rady Powiatu Kędzierzyń- 
sko-Kozielskiego rozpocznie się o godz. 14 w siedzibie staro
stwa na pi. Wolności
25 czerwca - dwugodzinny sptyw kajakowy dla wszystkich 
chętnych startuje o godz. 16.30 z przystani na Ktodnicy przy 
stadionie „Kużniczka". Zapisy przyjmowane są do czwartku, do 
godz. 12, tel. 774723138
25 czerwca - spotkanie władz miasta z przedstawicielami rad 
osiedlowych rozpocznie się o godz. 16.30 w sali 229 kozielskie
go magistratu
26 czerwca - koncert plenerowy na przywitanie wakacji. Od 
godz. 14 na kozielskim rynku będą grały zespoły: Pop Marley, 
Stream i Old Breakout
27 czerwca - mistrzostwa Polski modeli pływających zostaną 
rozegrane na stawie przy ul. Gliwickiej. Początek rywalizacji o 
godz. 9
27 czerwca - mistrzostwa Europy mażoretek odbędą się w hali 
„Azoty" przy uL Mostowej. Początek rywaLizacji o godz.j.0
27 czerwca - obchody nocy świętojańskiej na kozielskiej wy
spie. W programie m.in.: koncert uczniów Państwowej Szkoły 
Muzycznej nr 2, występ Teatru Ludzi Pracujących, recital Kai 
Drążkiewicz i zabawa karaoke z Michałem Kacperczykiem. Po
czątek o godz. 17
28 czerwca - drugi dzień rywalizacji w mistrzostwach Polski 
modeli pływających. Zawody na stawie przy ul. Gliwickiej roz- 
poczną się o godz. 9
28 czerwca - dalszy ciąg zmagań mażoretek o mistrzostwo 
Europy. Impreza w hali „Azoty" rozpocznie się o godz. 10

as SENATOR

Nie liczę na podziękowania
Witold Florczak:
- Członkowie rady 
miasta ze wszyst
kich sił starali się, by 
nikt nie pomyślał, że 
mają coś wspólnego 
z podwyżką cen 
wody

Obejrzałem sobie fragmenty relacji 
z obrad rady miasta. Burza mózgów, 
seminarium naukowe połączone 
z naradą produkcyjną w dawnym 
komitecie PZPR w rozlewni wody 
sodowej. Mniej więcej tak to wyglą
dało. Członkowie tego gremium ze 
wszystkich sił starali się, w trosce 
o dobro mieszkańców, aby miasto 
mogło zarobić na obywatelach tak, 
by się tego nie domyślili. Bardziej 
nawet, by nikt nie pomyślał, że rada 
ma coś wspólnego z podwyżką cen 
wody. Najśmieszniejsze, że nie ma, a 
i tak musi ją zaakceptować.
Deliberowali, liczyli i sprawdzali 
coś, co już ktoś policzył i to pewnie 
ze trzy razy. Zjednoczenie we wspól
nej sprawie było cudowne. Nawet 
wydawało się, że pani prezydent jest 

Być albo nie być dla RIPOK-a

Problem śmieci zdominował obrady
Miasto chce wzmocnić swoją pozycję w Związku Międzygminnym „Czysty Region". 
O tym, jak to zrobić, dyskutowano podczas ostatniej sesji rady miasta.

w tym momencie z dalekiej i obcej 
planety i taka opuszczona w miłości 
wzajemnej. Kompletny brak zaufa
nia w potrzebie. Pewnie wyborca 
kołatał gdzieś w głowie i to w całej 
swej masie.
Jeszcze niedawno, gdy dyskutowa
no, by pozbawić kilkunastu, może 
kilkudziesięciu mieszkańców możli
wości starania się o dotacje na piece 
spalające ekogroszek, żarliwe uwiel
bienie większości w radzie dla pani 
prezydent było w imię najwyższych 
standardów ekologii znacznie więk
sze. Tyle że wtedy chodziło o małą 
i nic nieznaczącą grupkę wyborców, 
teraz o wszystkich obywateli miasta. 
Każdy dostanie wyższy rachunek za 
wodę i może się obrazić.
Z tej profesjonalnej dyskusji dotar
ło do mnie jeszcze, że obywatele to 
sprawcy wszelakich kłopotów miej
skich spółek. Winni jesteśmy sła
bej kondycji firmy wodociągowej i 
śmieciowej, za mało się myjemy, za 
rzadko robimy kupę i produkujemy 
za mało śmieci. Nie można na nas 
odpowiednio zarobić.
Jako prosty obywatel i nieprofesjo

nalista w sprawach wody, poddam 
Wam skromną myśl pod następną 
dyskusję. Zwalcie wszystko na by
łego prezydenta. Przecież to jego 
wina, że tak mało wody zużywa się w 
mieście. To on nie wybudował aqu- 
aparku, to on remontował tak długo 
basen w Azotach, to przez jego nie
dopatrzenia pływalnia jeszcze nie 
jest napełniona wodą. Będziecie czy
ści i jeszcze zbijecie na tym kapitał 
polityczny. Poproście jeszcze panią 
Zenonę, by otworzyła pływalnię tro
chę wcześniej niż o dwunastej - „bo 
rano młodzież śpi”. Owszem, ale nie 
wszystka, nawet w wakacje. Ta, co 
nie może spać tak długo, wychlapie 
zawsze więcej wody z basenu.
Przerażony sytuacją w mieście, tro
ską o sprawy radnych i chęcią po
mocy pani prezydent, która na swoje 
barki przyjęła tak przyziemne spra
wy jak ścieki i śmiecie, nie wysłu
chałem relacji z obrad rady miasta 
do końca. Wziąłem tego dnia trzeci 
prysznic i pobiegłem do sklepu ku
pić parę gazet, trochę rzeczy w pla
stikowym opakowaniu i środek na 
rozwolnienie.

PONIEDZIAŁKI DLA SENIORÓW
20% zniżki na posiłki, muzyka na żywo!

WTORKI I ŚRODY
Drink Standard tylko 5 zł

•
I NIEDZIELA
• Smaczne obiady, lodowe desery

PN-CZW 15.00-23.00, PT-SB 15.00-1.00, NIEDZ. 15.00-23.00
Rezerwacja miejsc tel. 603 810 282, 536 350 666

SERDECZNIE ZAPRASZAMY: KŁODNICA, UL. KŁODNICKA 31

DYŻURY APTEK W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU

23.OÓ wtorek 24.06 środa 25.06 czwartek 26.06 piątek

„Panaceum”
Rynek 1

„Piastowska" 
ul. Władysława 

Łokietka 6

„Pod Lipami”
ul. Kłodnicka 8

„Pod Lwem” 
ul. Gazowa 2b

27.06 sobota 28.06 niedziela 29.06 poniedziałek 30.06 wtorek

„Pod Lwem 
ul. Wojska Pol

skiego 5

„Prima”
ul. Roosevelta 4

„Salus Bis” przy 
dyrekcji ZAK

„Twoja Apteka"
ul. Harcerska 14
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Gmina planuje przyłączyć spółkę
Regionalne Centrum Zagospo

darowania i Unieszkodliwiania Od
padów „Czysty Region” do związku 
międzygminnego o tej samej nazwie. 
Taka korelacja ma wzmocnić pozycję 
Kędzierzyna-Koźla w związku, umożli
wić ewentualną rozbudowę Regionalnej 
Instalacji Przetwarzania Odpadów Ko
munalnych i tym samym przyczynić się 
do większych zysków dla miasta. 
Przewodniczący „Czystego Regionu” 
Krzysztof Ważny argumentował: - Dziś 
nie możemy wozić odpadów na naszą 
instalację, ponieważ nie zapewnia ona 
odpowiedniego poziomu, dlatego wozi
my na inną.
Nie wszystkim radnym podoba się ten 
pomysł. Sprawę krytykował Ryszard 
Masalski, twierdząc, że dla mieszkańców 
sytuacja rodzi ryzyko podwyżek - Pro
ponuje się przekazać związkowi majątek 
czyli miejskie składowisko odpadów, 
jednocześnie zwalnia się go z dbania o 
jego stan techniczny - podkreślał radny. 
- Przyjmując zmiany statutu, gmina do
browolnie zgodzi się na to, aby związek 
według własnego uznania wymuszał na 
gminie kolejne wydatki związane z utrzy
maniem czystości i porządku. W czyim 
interesie są wprowadzane zmiany?
Z kolei Adam Oczoś pytał: - Jaki ma
jątek do związku wniosą inne gminy 
członkowskie? Rozumiem, że z zysków 
związku w 50 proc, będzie czerpać Kę
dzierzyn-Koźle, a pozostałe gminy, nie 
wkładając nic w związek będą miały 50 
proc, do podziału. Wypadałoby zapytać 
radę miasta, jako organu uchwałodaw
czego, czy taka wola w ogóle będzie. Czy 
inne gminy również będą wnosić mają-

Krzysztof Ważny argumentował korzyści 
spółki do związku.

tek jeśli tak to jaki?
Zastępca prezydenta miasta podkreślił, 
że dyskusja wybiega za bardzo do przo
du, ponieważ na sesji jest mowa tylko o 
wzmocnieniu pozycji Kędzierzyna-Koź
la w związku. Dopiero zmiana statutu 
umożliwi wniesienie majątku
- To są konkretne liczby mówiące o 
tym, jaki udział mamy w zgromadzeniu 
związku - mówił Artur Maruszczak
- Teraz jest 13 członków, trzech przed
stawicieli naszej gminy i 10 przedstawi
cieli pozostałych gmin. Po zatwierdze- 

wynikąjące z przyłączenia 

niu zmian będziemy mieli dziesięcioro 
członków, a liczba osób z pozostałych 
gmin się nie zmieni.
Radna Katarzyna Dysarz podkreślała, 
że zmiana statutu jest po to, aby Kę
dzierzyn-Koźle miał największy udział: 
- Nawet .jeśli nastąpi przekazanie prawa 
spółki do związku i załóżmy, że związek 
się rozpadnie, to swój udział odbierzemy. 
Nie widzę zagrożenia. Sami nie poradzi
my sobie z takim strumieniem odpadów. 
Musimy działać wspólnie.
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http://www.lokalna24.pl
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Autorzy reformy odpowiadają przed sądem

Ruszył proces byłego prezydenta
Pierwsza rozprawa dotycząca Likwidacji szkół w 2012 roku odbyła się 16 czerwca w Sądzie Rejonowym w Kędzierzynie-Kożlu. Na sali 
sądowej stawili się oskarżeni: były prezydent miasta Tomasz Wantuła, jego zastępca Paweł Rams i szefowa gabinetu Halina Damas- 
-Łazowska. Prokurator odczytał prawie stustronicowy akt oskarżenia. Tomasz Wantuła nie przyznał się do zarzucanych mu czynów.

Rozprawa dotyczyła likwidacji 
i przekształcenia szkół w 2012 

roku. Autorem reformy byli Tomasz 
Wantuła, Paweł Rams i szefowa biura 
prezydenta Halina Damas-Łazow- 
ska. Pierwszy proces miał ruszyć w 
maju, ale trzeba go było przełożyć z 
powodu błędów formalnych i nie
obecności Tomasza Wantuły, głów
nego oskarżonego. W tym czasie były 
prezydent przebywał na urlopie we 
Włoszech. Prokurator Paweł Gawlas 
przeczytał akt oskarżenia, w którym 
napisał, że Tomasz Wantuła w okre
sie od 27 lutego do 31 sierpnia 2012 
roku, wspólnie z Pawłem Ramsem, 
zastępcą prezydenta, i Haliną Da- 
mas-Łazowską, nie dopełnił ciążące
go na nim obowiązku i przekroczył 
uprawnienia w związku z likwidacją 
i przekształceniem publicznych szkół 
podstawowych.

Sto stron Na ławie oskarżonych trzech autorów nielegalnej, zdaniem oskarżyciela, likwidacji szkół.

aktu oskarżenia
- Tomasz Wantuła skierował projekt 
uchwał o zamiarze likwidacji Pu
blicznej Szkoły Podstawowej nr 14 i 
13 i przekształceniu Publicznej Szko
ły Podstawowej nr 20 w szkołę filialną 
do rozpatrzenia radzie miasta dopie
ro 27 lutego 2012 roku, mając świado
mość, że z uwagi na czas ich podjęcia 
nie będzie możliwości skutecznego

powiadomienia rodziców uczniów 
uczęszczających do szkół. Wywołał 
w świadomości radnych błędne prze
konanie o spełnieniu wszystkich wa
runków formalnych niezbędnych do 
wydania uchwał zgodnie z prawem 
[...] - odczytywał akt oskarżenia. 
Byłego prezydenta oskarżono rów
nież o wyłudzenie prawie tysiąca zło
tych z budżetu gminy.

REKLAMA

l
Skład Materiałów Budowlanych

\N tym tygodniu PROMOCJA:
do każdego zakupionego opakowania 

drugie takie samo za złotówkę!

Promocja dotyczy tylko wybranych produktów:
1. Szybkoschnący impregnat ochronno dekoracyjny.
2. Szybkoschnąca lakierobejca ochronno-dekoracyjna

Gaja zaprasza codziennie
w godzinach 7.00 do 17.00
w soboty 8.00 do 13.00

Kędzierzyn-Koźle, ul. Piastowska 89, tel. 77 482 67 14

- 17 kwietnia i 7 maja 2014 roku, 
działając w krótkich odstępach cza
su, w celu osiągnięcia korzyści ma
jątkowych dla siebie i Pawła Ramsa, 
pełniąc funkcję prezydenta miasta 
Kędzierzyna-Koźla [...], nie dopeł
nił obowiązku i przekroczył swoje 
uprawnienia w ten sposób, że w dniu 
17 kwietnia 2014 roku wydał polece
nie dokonania przelewu w wysokości 
705 zł z rachunku bankowego Urzędu 
Miasta Kędzierzyna-Koźla tytułem 
zapłaty za kserokopie dokumentu z 
akt postępowania karnego Prokura
tury Okręgowej w Opolu. W dniu 7 
maja 2014 zatwierdził jako wydatek 
celowy, legalny i uzasadniony pod 
względem gospodarczym, dokonanie 
przelewu kwoty 262 zł z rachunku 
bankowego urzędu miasta tytułem 
zapłaty za kserokopie dokumentu z 
akt postępowania karnego Proku

ratury Okręgowej w Opolu. Wyko
rzystując błąd pracowników urzędu, 
wynikający z założenia, iż polecone 
przelewy dotyczą wydatków gminy, 
doprowadził do niekorzystnego roz
porządzenia mieniem gminy Kędzie
rzyn-Koźle w łącznej kwocie 967 zł 
- podnosił prokurator Paweł Gawlas.

Tysiące 
złotych na odprawy
Paweł Rams usłyszał m.in. zarzut 
działania na szkodę interesu publicz
nego - doprowadził do wydatkowa
nia z budżetu gminy wypłaty ponad 
442 tys. zł. na odprawy, nagrody i 
ekwiwalenty wypłacane pracowni
kom likwidowanych szkół w związku 
z wypowiedzeniem umów o pracę. 
Prokurator zarzucił mu również bez
zasadne wydatkowanie gminnych

REKLAMA

Kędzierzyn-Koźle, ul. Łokietka 2 tel. 77 445 90 99

Sprawdź na Facebooku: Nelasia f

ORGANIZATOR p, |

warsztaty ®pentvw
baristyczne ■ barmańskie

Jedyne w mieście profesjonalne warsztaty!
69 zł za osobę za warsztaty baristyczne - 5 godzin nauki
179 zł za osobę za warsztaty barmańskie - 25 godzin nauki 
Grupy do 25 osób, 100% praktyczne zajęcia, certyfikat!

WARSZATY ODBĘDĄ SIE W MIEJSKIM OŚRODKU KULTURY W KEDZIERZYNIE-KOŻLU. 
DODATKOWE INFORMACJE I ZAPISY: RYSZARD KUCZERA, TEL. 728 143 362

pieniędzy, na pisemne polecenie pre
zydenta miasta, w kwocie 967 zł na 
kserokopie dokumentów sądowych, 
w której był stroną.
Halinę Damas-Łazowską oskarżono 
m.in. o to, że w 2012 roku, realizując 
powierzone jej przez prezydenta mia
sta obowiązki, przekroczyła swoje 
uprawnienia. Przygotowane przez nią 
projekty uchwał o zamiarze likwida
cji i przekształcenia szkół oraz przed
łożenie ich Radzie Miasta Kędzierzy
na-Koźla do rozpatrzenia nastąpiło 
wg oskarżyciela za późno.
- W sytuacji gdy była świadoma, że z 
uwagi na czas podjęcia uchwał inten
cyjnych nie będzie możliwości sku
tecznego powiadomienia rodziców 
uczniów szkół [...]. Uchwały zasadni
cze zostaną poddane pod głosowanie 
Rady Miasta Kędzierzyna-Koźla w 
dniu 17 maja 2012 roku. Opracowa
nie projektów uchwał zasadniczych w 
sprawie likwidacji szkół, a następnie 
ich przedłożenie radzie miasta [...] 
w celu uchwalenia w dniu 17 maja 
2012 roku nastąpiło w sytuacji nie
spełnienia warunków powiadomie
nia wszystkich rodziców uczniów[...] 
i nieujawnienie radnym wszystkich 
istotnych danych dotyczących pro
cesów powiadomienia rodziców, co 
wywołało w świadomości radnych 
błędne przekonanie o spełnieniu 
wszystkich warunków formalnych 
niezbędnych do wydania uchwał 
zgodnych z prawem - czytał proku
rator.

Nikomu
nie starczyło odwagi
Odczytywanie aktu oskarżenia trwa
ło kilka godzin, zatem nie sposób 
przytoczyć wszystkich jego wątków w 
niniejszej relacji. W sprawie ma być 
przesłuchanych blisko 200 świadków. 
Tomasz Wantuła nie przyznał się do 
winy i podtrzymał swoje wcześniej
sze zeznania. W przerwie rozprawy 
przedstawił dziennikarzom swoje 
zdanie na temat zarzutów. - Jako były 
prezydent, w końcu mogę się podzie
lić swoimi przemyśleniami - mówił 
Tomasz Wantuła. - Prawo jest nie
doskonałe, jeden rodzic wystarczy, 
aby szkoła nigdy nie mogła być zli
kwidowana. To nie jest dobre. Jedna 
osoba nie może blokować procesu li
kwidacji, która - chcąc nie chcąc - jest 
konieczna. Czytamy w oskarżeniu, 
że od lat gmina Kędzierzyn-Koźle 
przygotowywała się do likwidacji. Ni
komu nie starczyło determinacji i od
wagi, aby to dokończyć. Ja zrobiłem 
ten odważny ruch. Likwidacja była 
konieczna i myją przeprowadziliśmy. 
Według mojego przekonania nie zro
biłem nic nielegalnego.
Kolejna rozprawa odbędzie się dzi
siaj, 23 czerwca. Relacja w kolejnym 
wydaniu „Lokalnej”.



Parada dziwnych łodzi na kozielskiej rzece

Małym fiatem przepłynąć Odrę
Tegoroczny spływ pływadeł wszedł do serii wy
darzeń organizowanych z okazji 40-lecia Kędzie
rzyna-Koźla. Konstruktorzy nietuzinkowych jed
nostek jak zwykle wykazali się pomysłowością. 
Był gigantyczny tort urodzinowy, czołg, groźny 
statek piracki i mnóstwo innych szalonych pły
wających wynalazków.

Szkolna grupa PCK z II LO nagrodzona

Młodzi ratownicy na medal
Szkolna drużyna ratownicza z II Liceum Ogólnokształcącego w Kędzierzynie- 
-Koźlu zajęła trzecie miejsce w finale krajowym Mistrzostw Pierwszej Pomocy 
PCK.

Tego dnia nic nie dziwiło.
Klauni dryfujący łodzią, cza

rownica na skuterze wodnym, 
wiedźma tańcząca na rurze, a ra- 
czej kiju, pływający czołg „Rudy 
102”, zakochani emeryci płynący 
fiatem 126p czy chatka Koziołka 
Matołka. Fantazji tegorocznym 
uczestnikom spływu nie brako
wało.
- Fiat mój i mojej Zofii to bez 
wątpienia wersja limitowana - 
mówi Józef z Raciborza, twórca 
pływającego malucha. - Z przo
du, pod maską, mamy grilla i 
smażymy sobie kiełbaski. Z tyłu 
silnik z kosiarki. Nasz klakson 

Zapraszamy: al. Jana Pawła II 36 
poniedziałek 11.00-12.00 
czwartek 16.00 -17.00 
piątek 15.00-17.00

Zapraszamy do biura Posła na Sejm RP, 
Brygidy Kolendy-Łabuś 

działającego w budynku przy al. Jana Pawła II 36
Biuro funkcjonuje w poniedziałki i środy od godziny 13.00 do 18.00, 

natomiast we wtorki I czwartki od godz. 11.00 do 16.00

W środy od godziny 16.00 do 18.00 
prowadzone są finansowane przez biuro poselskie konsultacje prawne, 

podczas których bezpłatnych porad dla mieszkańców udziela pani mecenas.

adresy mailowe Mura:
Bryglda.Kolenda-Labus@sejm.pl tel. 77/333-50-35
bluroposelskie.kolenda.labus@op.pl tel./fax 77/483-45-28

www.kolenda-labus.pl

działa na włącznik. Całość trzy
ma się na beczkach po bimbrze, 
wzmocnionych styropianem. 
Zanurzenie mamy raptem 15 
centymetrów. Chcemy nasz po
jazd przekazać muzeum i na 
setne urodziny miasta ponownie 
nim przypłynąć - śmieje się Jó
zef.
Pływadła wystartowały w so
botę z Raciborza, a w niedzielę 
załogi przypłynęły do przystani 
„Szkwał” na tradycyjną para
dę. Jak co roku, pomysłowych 
śmiałków przyszło podziwiać 
wielu mieszkańców miasta.

Alina NOWICZ

W Lublinie wystartowało 16 dru
żyn wyłonionych w elimina

cjach wojewódzkich. Opolszczyznę 
reprezentowali młodzi ratownicy z II 
LO. Podopieczni Piotra Jahna spisa
li się wyśmienicie, lepsi od nich byli 
jedynie rówieśnicy z województw 
świętokrzyskiego i mazowieckiego. 
Umiejętności młodych ratowników 
sprawdzane były w siedmiu różnych 
sytuacjach urazowych, w których 
młodzież musiała podjąć działania 
przed przybyciem służb ratunko
wych.
- Scenki urazowe nawiązywały do 
wypadków występujących na co 
dzień - relacjonuje Piotr Jahn, na
uczyciel i opiekun grupy z kędzie- 
rzyńskiego ogólniaka.
Dodatkowo przeprowadzono test z 
ogólnej wiedzy na temat pierwszej

Sportem bawić się może każdy

Integracja na boisku
Dużo radości, nieco rywalizacji, trochę wysiłku i wylanego potu, ale przede 
wszystkim integracja i wspólna zabawa to elementy składowe olimpiady spor
towej seniorów i osób niepełnosprawnych.

Impreza już po raz trzynasty zo
stała zorganizowana w Kędzierzy- 

nie-Koźlu. Tym razem miejscem 
rywalizacji i zabawy był orlik przy 
ul. 9 Maja. Na miejscu stawiły się 
drużyny z pięciu miejskich domów 
dziennego pobytu, Środowiskowego 
Domu Samopomocy „Promyczek”, 
Warsztatów Terapii Zajęciowej i 
Domu Pomocy Społecznej w Sławię- 
cicach, a także goście z ośrodków w 
Prudniku, Zdzieszowicach i Głub
czycach.
- W tym spotkaniu chodzi przede 
wszystkim o aktywizację osób star
szych oraz niepełnosprawnych - 
mówi Agata Morkis, zastępca dyrek
tora Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. - Choć drużyny uczest
niczą w konkurencjach sportowych i 
rywalizują ze sobą, to nie jest ważne, 
kto jakie miejsce zajmie, bo puchary 
i nagrody otrzymują wszyscy. Waż-

Kosztowna podróż autobusem

Mandat, bo brakuje PESEL-u
Wielu uczniów z Kędzierzyna-Koźla otrzymało mandaty wystawione przez kon
trolerów MZK za brak numeru PESEL w legitymacji szkolnej. Jak się okazuje, nie 
wystarczy już kupno biletu ulgowego i podbita legitymacja szkolna.

Codzienna przejażdżka autobusem 
dla niektórych uczniów z kędzie- 

rzyńsko-kozielskich szkół skończyła się 
wezwaniem do zapłaty kary. Wszystko 
przez to, że na szkolnej legitymacji bra
kowało numeru PESEL.
Miejski Zakład Komunikacji w Kędzie- 
rzynie-Koźlu potwierdza, że kontrole
rzy z firmy „Vector Controls” słusznie 
ukarali uczniów mandatami.
- Zgodnie z rozporządzeniem Ministra 
Edukacji Narodowej 23 stycznia 2015 
r. wszedł w życie przepis w sprawie 
świadectw, dyplomów państwowych i

Młodzi ratownicy z II LO należą do najlepszych w kraju.

pomocy, międzynarodowego prawa 
humanitarnego oraz ruchu Polskiego 
Czerwonego Krzyża.
Drużyna II LO wystąpiła w składzie: 

Uczestnicy olimpiady rywalizowali w różnych konkurencjach spraw
nościowych.

ne są ruch na świeżym powietrzu, 
wspólna zabawa i tworzenie więzi 
pokoleniowych, bo w przedsięwzię
ciu biorą też udział młodzi wolonta
riusze ze Szkoły Podstawowej nr 9, 
którzy opiekują się poszczególnymi 

innych druków szkolnych. Zgodnie z 
tym przepisem na legitymacjach szkol
nych powinien być numer PESEL. Bez 
tego dokument jest nieważny - mówi 
Joanna Koziarska-Kiziak, prezes Miej
skiego Zakładu Komunikacyjnego.
MZK informuje, że mandaty zostały 
nałożone przez kontrolerów ze Śląska, 
którzy akurat w tym dniu pracowali w 
naszym mieście.
- W większości miejscowości w Polsce 
ten przepis jest wprowadzony w życie i 
w tych miastach wystawia się mandaty 
za takie braki. Nauczyciele i dyrekto

Agnieszka Kozioł, Beata Kozioł, Pau
lina Grzesita, Kinga Kossakowska 
oraz Kacper Podgórski.

Ł

zespołami.
Organizatorem imprezy był Miej
ski Ośrodek Pomocy Społecznej, a 
patronat nad nią sprawowała prezy
dent miasta.

Ł

rzy szkół już dawno wiedzieli, że tak 
powinna być wypełniona legitymacja 
szkolna. Powinni tego dopilnować - 
wyjaśnia Joanna Koziarska-Kiziak. 
- Jednak chcąc uniknąć sytuacji, w 
której karane byłyby osoby niewinne 
zaistniałej sytuacji, w tym przypadku 
uczniowie i ich rodzice, zarząd spółki 
w porozumieniu z właścicielem firmy 
„Vector Controls” warunkowo umarza 
wystawione mandaty, obligując jed
nocześnie szkoły do dopełnienia obo
wiązku uzupełnienia wpisów.

mailto:Bryglda.Kolenda-Labus@sejm.pl
mailto:bluroposelskie.kolenda.labus@op.pl
http://www.kolenda-labus.pl


Dzięki ich wsparciu dzieci pojadą na wakacje

Miliony groszy dają radość
Kilkadziesiąt szkól, instytucji, firm i osób prywatnych zaangażowało się w kolejną 
edycję akcji „Gorączka złota”, którą Polski Czerwony Krzyż przeprowadził na terenie 
powiatu kędzierzyńsko-kozielskiego. Zebrano 12 418,05 zł, dzięki którym dzieci z na
juboższych rodzin wyjadą na wakacje.

Zasady akcji organizowanej przez
PCK w całej Polsce są bardzo pro

ste. Wystarczy zbierać monety o naj
mniejszych nominałach, a następnie 
wrzucić je do specjalnie oznakowa
nych puszek. W czerwcu puszki tra
fiają do rejonowych oddziałów PCK, 
gdzie odbywa się wielkie liczenie. 
Podsumowanie akcji na naszym tere
nie odbyło się w ubiegłym tygodniu w 
urzędzie miasta, a najlepsi „zbieracze 
złota” otrzymali pamiątkowe puchary 
i dyplomy od wiceprezesa Opolskiego 
Zarządu Okręgowego PCK w Opolu 
Ryszarda Skorka oraz prezydent mia
sta Sabiny Nowosielskiej.
Najwięcej zebrało Publiczne Przed
szkole nr 17, w którego puszkach zna
lazło się aż 1109,50 zł. Drugie miej
sce z kwotą 982,50 zł zajęło I Liceum 
Ogólnokształcące, a trzecią lokatę 
Zespół Szkół Miejskich nr 2, gdzie ze
brano 908,80 zł.
Jak co roku, na wakacyjny wyjazd 
dla dzieci grosiki zbierała redakcja 
„Nowej Gazety Lokalnej”, która jako 
jedyna z mediów Kędzierzyna-Koźla

Młodych „zbieraczy złota" uhonorowano pamiątkowymi pu
charami i dyplomami.

bierze udział w akcji.
W tegoroczną edycję zaangażowały 
się też: przedszkola nr 2,6,12,15 i 17, 
szkoły podstawowe nr 1, 5, 6,11,19 i 
12 wraz z oddziałem filialnym oraz z 
Landzmierza, Pawłowiczek i Starego 
Koźla, Zespół Szkół Specjalnych, Ze
spół Szkolno-Przedszkolny nr 1 oraz 
z Zalesia Śląskiego, Zespoły Szkół 
Miejskich nr 2, 4 i 5, gimnazja nr 1, 
4 i 5 oraz z Bierawy i Ciska, I LO, ZS 
nr 3, ZSTiO oraz kluby HDK PCK 
„Kofama” i „Śródmieście” oraz przy 
parafii Ducha Świętego i NMP Mat

ki Kościoła, Zbigniew Rohan, Zbi
gniew Samson, urząd miasta, Colo 
Sport, Maria Hunek, biuro podróży 
„Sindbad”, Maria Wojakowska, FUH 
Auto, DPS Zgromadzenia Sióstr św. 
Elżbiety, E.Leclerc, Kaufland, Izabela 
Machecka, biuro poselskie Brygidy 
Kolendy-Łabuś, Nadleśnictwo Kę
dzierzyn, Petrochemia Blachowmia, 
Petronaft, Wiesława Szablewska, 
Adam Wiencek, Grupa Azoty ZAK 
SA oraz drużyna harcerska Zawisza- 

cy-
Ł

Protest w sądzie

Mają dość pracy za grosze
Tego dnia Sąd Rejonowy w Kędzierzynie-Koźlu 
świecił pustkami. Pozmieniane terminy rozpraw, 
zamknięte, opustoszałe pokoje i brak możliwości 
załatwienia najdrobniejszej sprawy. Wszystko dla
tego, że pracownicy sądu dołączyli się do ogólno
polskiego protestu. Walczą o wyższe pensje.

W czwartek (18 czerwca) 
niemal w całym kraju 

protokolanci, asystenci sędziów, 
sekretarze, kuratorzy czy woźni 
sądowi organizowali akcję pro
testacyjną. Zamiast około pięć
dziesięciu pracowników do pra
cy tego dnia przyszło zaledwie 
dziewięć osób. To sparaliżowało 
funkcjonowanie sądu. Nie moż
na było złożyć pisma sądowego 
w biurze podawczym, załatwić 
sprawy w wydziale ksiąg wie
czystych, nie odbyła się również 
większość rozpraw zaplanowa
nych na ten dzień. Wszędzie 
wisiały plakaty informujące o 
proteście. Nie brakowało roz
czarowanych petentów, którzy w 
dniu protestu przyszli na oczeki
waną od miesięcy rozprawę tyl
ko po to, aby się dowiedzieć, że 
jest przeniesiona na inny termin. 
- Kadry zasadniczej praktycz

nie dziś nie ma, obsadzona była 
m.in. kasa i księgowość - mówi 
Maciej Bainczyk, prezes Sądu 
Rejonowego. - Na salach roz
praw nie ma prawie w ogóle 
urzędników. Próbujemy nadać 
bieg tym sprawom, które były 
wyznaczone. Jednak nie wszyst
kie się odbyły. Rozprawy były 
planowane kilka miesięcy wcze
śniej, nie mogliśmy ich wcze
śniej poprzesuwać, ponieważ 
nie wiedzieliśmy, jaki ostatecz
nie będzie rozmiar tej akcji. W 
wydziale karnym odbywała się 
jedna sesja na trzy wcześniej 
zaplanowane. W wydziale cy
wilnym rozpatrywane były tylko 
najpilniejsze sprawy.
Pracownicy tego dnia wzięli 
urlop na żądanie. Domagają się 
wyższych pensji, mają dość pra
cy za najniższą krajową.

Alina NOWICZ

REKLAMA]

WEŹ UDZIAŁ W II EDYCJI KONKURSU GRANTOWEGO

„TU MIESZKAM, 
TU ZMIENIAM"

Chcesz coś zmienić, poprawić, zorganizować w swojej okolicy? 
Zgłoś swój projekt do konkursu i wygraj jeden 
z 300 grantów w kwotach od 4000 zł do 10 000 zł!
Na zgłoszenia czekamy do 26 lipca 2015 r.

A-

Szczegóły konkursu
bzwbk.pl/tumieszkamtuzmieniam Bank Zachodni WBK

4^ Grupa Santander

Organizatorem konkursu jest Fundacja Banku Zachodniego WBK we współpracy z Bankiem Zachodnim WBK S.A.
Projekty konkursowe przyjmowane są poprzez wypełnienie formularza internetowego na bzwbk.pAumieszkamtuzmieniam, w terminie od 22 maja do 26 lipca 2015 roku. Granty przyznane zostaną instytucjom 
ub organizacjom społecznym o charakterze non profit, posiadającym osobowość prawną, nie są przyznawane podmiotom komercyjnym oraz indywidualnym osobom fizycznym. Regulamin oraz szczeqóły 
konkursu Tu mieszkam, tu zmieniam" - druga edycja są dostępne na stronach: bzwbk.pl/tumieszkamtuzmieniam oraz fundacja.bzwbk.pl.

bzwbk.pl/tumieszkamtuzmieniam
bzwbk.pl/tumieszkamtuzmieniam
fundacja.bzwbk.pl


Z certyfikatem francuskiego ministerstwa edukacji w kieszeni

Nauka bez korepetycji
Czy w szkole można się nauczyć języka obcego? Można. Udowodniła to grupa uczniów z Publicznej Szkoły Podstawowej nr g> która 
zdała na wysokim poziomie międzynarodowy egzamin z języka francuskiego - DELF Al. Wystarczyły chęci i prawdziwe zaangażowa
nie uczniów w to, co zaoferował im nauczyciel — Elżbieta Kobiałka, która w Dziewiątce uczy języka francuskiego.

Pomysł z egzaminem już od daw
na chodził po głowie Elżbiecie 

Kobiałce, ale potrzeba było dwóch 
zzynników, aby poruszyć pierwszy 
docek domina.
- Podczas szkolenia w Stowarzy
szeniu Europa Języków i Kultur do- 

I siedziałam się, że na Śląsku mają 
| dąsy frankofońskie z czterema go- 

i izinami francuskiego tygodniowo, 
1 ctóre przygotowują się do egzaminu 
I DELF, ą w naszej szkole w obecnej 

dąsie VIb jest grupa dzieci wybitnie 
■ izdolnionych językowo, więc po- 
; nyślałam: czemu nie, też spróbujmy 
!l zdawać ten egzamin - mówi Elżbie- 
1 a Kobiałka.
, igzamin obejmował: rozumienie ze 

! słuchu, rozumienie tekstu pisanego, 
t wypowiedź pisemną i wypowiedź 
' istną, która składała się z trzech 

zzęści, tj. rozmowy z komisją, opo- 
I viedzenia historyjki i dialogu sy- 
| nulowanego w konkretnej sytuacji 

życiowej.

□wierzyć w siebie
W Dzień Matki, 26 maja, 10 osób 
postanowiło sprawdzić własne 

| lmiejętności, przystępując do mię- 
Izynarodowego egzaminu z języka 
rancuskiego - DELF Al. Francuski 
iył ich dodatkowym językiem (jed- 
ra godzina tygodniowo), a zdawali

47-220 Kędzierzyn-Koźle, ul. Judyma
47-220 Koźle, ul. Racławicka 6

MIEJSKI ZAKŁAD CMENTARNY
kompleksowe usługi pogrzebowe po najniższych cenach

Kędzierzyn-Koźle, ul. Bałtycka 2 
tel. 77 483 40 76 (do 15.30) 
tel. 77 483 55 41 (po 15.30) 

kom. 602 620 338
KREMACJE

Grupa, która zdała egzamin z języka francuskiego - DELF Al, wraz z opiekunem. Od Lewej (górny rząd): 
Elżbieta Kobiałka, Martyna Sikora, Nikodem Rucki, Jakub Rosak, MaksymiLian Holeczek, Anna Ptak. Dol
ny rząd: Sara Wróbel, Dominika Jaworska, Amelia Gilewicz, Anna Pająk, Agnieszka Strzempek.

go na poziomie języka obowiązko
wego (trzy godziny tygodniowo). 
Na przygotowanie mieli zaledwie 
77 dni. - Dwie siódemki na szczę
ście - śmieje się Elżbieta .Kobiałka. 
Początki były trudne i stresujące, 
dla wszystkich. O ile nie było pro
blemu z rozumieniem ze słuchu, bo 
na komunikację kładzie się w szkole

REKLAMA

usługi pogrzebowe - kremacje 
przewozy autokarawanem w kraju i za granicą 
usługi cmentarne i kamieniarskie 
(grobowce, pomniki, nagrobki)

INFORMACJA CAŁODOBOWA I PRZYJMOWANIE ZLECEŃ 

tel. 77 482 34 23, kom. 602 641 448
tel. 77 483 21 65 
tel. 77 482 92 59 

nacisk podczas normalnych zajęć 
lekcyjnych, i z rozumieniem tek
stu pisanego, o tyle obawy budziła 
umiejętność pisania, bo na to już po 
prostu nie starcza czasu.
- Bałam się też rozmowy z egzami
natorem, bo przy małej liczbie go
dzin musieliśmy zawęzić tematykę 
do minimum - tłumaczy. - Miałam 

Wszystkim, którzy w tak bolesnych dla nas 
chwilach dzielili z nami smutek i żal, okazali wiele 
serca i życzliwości oraz uczestniczyli we mszy św.

i ceremonii pogrzebowej

śp. Marty
Przedstawicielom II LO w Kędzierzynie-Koźlu

i Zespołowi Szkół Miejskich nr 3 w Blachowni, zespołowi 
„Flesz” oraz pozostałym zespołom tanecznym, Księżom, 

Delegacji PCC EB Sp. z o.o„ Rodzinie, Przyjaciołom, 
Sąsiadom, Znajomym, a w szczególności kuzynce 

Karolinie Makowskiej za okazaną pomoc, 
współczucie, wieńce i kwiaty

serdeczne podziękowania składają

(Rodzice oraz Siostra
&

też duże obawy co do zajęć, bo wy
dawało mi się, że przygotowania nie 
idą w dobrą stronę, że uczniowie są 
przerażeni ilością materiału, zaczy
nają się gubić i nie wierzą, że mogą 
to zdać.
Moment przełomowy nastąpił nie
cały miesiąc przed egzaminem, 
kiedy zaczęli przygotowywać się do 

wypowiedzi ustnej.
- Pierwsza lekcja: oni tego nie po
wiedzą, bo nie potrafią - wspomina 
chwile zwątpienia.
Najpierw więc zaczęli mówić o so
bie, bo to zapamiętali z lekcji, w 
końcu przełamali lęk i słowa same 
zaczęły płynąć. I nagle okazało się, 
że oni całkiem dużo potrafią, uwie
rzyli w siebie. Uwierzyli, że może im 
się udać, przełamali barierę języko
wą i naprawdę zaczęli używać języ
ka francuskiego.

Nie zaprzepaścić 
potencjału
- Tak się zapalili do tego, że chcieli 
mieć zajęcia codziennie - śmieje się. 
I tak spotykali się prawie każdego 
dnia na godzinę-półtorej. Od tej 
pory zajęcia wyglądały zupełnie 
inaczej - pracowali z pełnym zaan
gażowaniem, jakby złapali wiatr w 
żagle.
- Mam wrażenie, że każde słowo, 
które im powiedziałam na tych za
jęciach, zapamiętali i wykorzystali. 
Wiedzieliśmy, że pisanie jest naszą 
słabą stroną, więc nauczyliśmy się 
wyciągać informacje z poleceń - 
wyjaśnia. - Starałam się ich nauczyć, 
jak wykorzystać to, co potrafią. 
Opierałam się na umiejętnościach, 
a że są to bardzo inteligentne dzieci 
i bardzo zdolne, więc się udało. 
Wynik egzaminu przeszedł jej naj
śmielsze oczekiwania: wszyscy zda
li, a średnia grupy wyniosła 86 pro
cent.
- Panie egzaminatorki były zachwy
cone, chwaliły dzieci, że są komu
nikatywne, że chętnie rozmawiały
- mówi z dumą Elżbieta Kobiałka. 
Chciałaby dalej pracować z tymi 
uczniami i przygotować ich do ko
lejnego poziomu - DELF A2.
- Jest szansa na utworzenie takiej 
grupy, bo wszyscy wybierają się do 
jednej szkoły - Publicznego Gim
nazjum nr 5 - wyjaśnia. - Mam na
dzieję, że się uda, bo szkoda by było 
zaprzepaścić potencjał, jaki drze
mie w tych młodych, nieprzeciętnie 
zdolnych ludziach. Certyfikat DELF 
jest dokumentem wydawanym 
przez francuskie ministerstwo edu
kacji, uznawanym na całym świecie 
i honorowanym przez środowiska 
zawodowe i edukacyjne.

Ewa ŻABSKA
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Echa wyścigu Wrak Race

Przepis na sukces i dobrą zabawę
Paweł Budziar i Przemek Kostarczyk, organizatorzy Wrak Race, opowiadają o przyjemnościach i trudnościach, jakie ich spotkały p 
pracy nad imprezą, która dała wiele radości mieszkańcom Kędzierzyna-Koźla.

Jako takiego przepisu na sukces po 
prostu nie ma. Organizujemy coś, co 

sami chcielibyśmy zobaczyć, i coś, w czym 
uczestnictwo dałoby nam przyjemność 
Przy pracy nad imprezą daliśmy z siebie 
wszystko, robienie czegoś, co ma być na
prawdę dobre, nie pozwala angażować się 
tylko w części Przez ostatnie dni przed 
wyścigiem żyde prywatne dla nas nie 
istniało. Nasza impreza tym się różni od 
innych, że nie robimy jej dla jakichś ko
rzyści, robimy ją dla własnej satysfakcji 
i dla innych. Robimy to całym sercem. 
Dobre doświadczenia z innych wyśdgów, 
w których uczestniczyliśmy, staraliśmy 
się wykorzystać jak najlepiej, a złe wyeli
minować. Próbowaliśmy zrobić imprezę 
taką, w jakiej chdelibyśmy uczestniczyć 
gdyby ktoś ją nam zorganizował. Jeżeli ma 
się jeszcze wokół siebie kilku zaangażowa
nych i dobrego ducha ludzi, można poko
nać wszystkie trudności
Problemy to rzecz normalna
Prace nad wyśdgiem zaczęliśmy od stycz
nia, a na dobrą sprawę ruszyły od marca.

Przemek Kostarczyk i Paweł Budziar, organizatorzy Wrak Race
Od roboty papierkowej zostaliśmy od
ciążeni dzięki Tadeuszowi Droszczakowi 
i Grześkowi Dragule ze stowarzyszenia 
Lotor Południe. Załatwianie sponsorów 
i szukanie pomocy zajęło bardzo dużo 
czasu Transport 3000 opon też był wy
zwaniem. Przerzucaliśmy je co najmniej 

cztery razy własnymi rękami i przy pomo
cy garstki znajomych. Dużo nam pomogli 
Wojtek Krzywicki, Grzegorz Cioś, Marek 
Mierlak, ich rodziny i ich znajomi Cza
sem trudno się było przebić wyrastały i 
ściany z betonu, przynajmniej nam się tak 
wydawało. Najtrudniej jest przejść przez 

urzędy i instytucje, papierologia niesamo
wita. Bardzo życzliwa była dla nas prywat
na straż pożarna z Blachowni W naszej 
lokalnej rzeczywistości przy planowaniu 
imprezy należy brać pod uwagę najbar
dziej pesymistyczne warianty jej organiza
cji, z reguły się sprawdzają i nie ma później 
wielkich rozczarowań. Mamy plany od 
wersji A do wersji Z, mimo to często wy
korzystujemy wersję Ż, robioną na pocze
kaniu Niestety, prawo Murphyego działa 
- jeśli coś może pójść źle lub nie zadziałać 
to tak się na pewno stanie.
Będzie trzecia edycja?
Przekroczyliśmy pewien pułap zaanga
żowania i zmęczenia. Może za jakiś czas, 
gdy opadną emocje, na Zimno pomyślimy 
o organizacji kolejnej edycji w przyszłym 
roku Na razie mamy dosyć. Może gdy
by nam ktoś pomógł np. urząd miasta 
przynajmniej w kwestiach formalnych i 
załatwianiu papierów. Nie wspominamy 
już o wsparciu finansowym. Mieliśmy 
co prawda patronat prezydenta. Troszkę 
nam on pomógł, mogliśmy się na niego 

powołać przy załatwianiu różnych s] 
ale trzeźwo patrząc, to nie wiemy, czy 
wiązld, jakie wynikają z jego rozlicz 
nie przekraczają korzyści jakie dat 
dziej pomocne byłoby chociaż niewi 
wsparcie finansowe urzędu miasta. K< 
wyścigu nie przekroczyły 10 tys. Nie 
więc chyba duże, porównując do im 
urządzanych przez miasto. Tym bar 
patrząc na frekwencję, opinie o imp 
i dobrą zabawę, jaką mieli mieszk 
Kędzierzyna-Koźla. Ale z drugiej st 
wpuszczenie wyścigu w machinę ur 
niczą pewnie odbiłoby się na jego spc 
niczności i świeżości a to są wielkie; 
dobrej imprezy.
Coś, co warto zapamiętać
Nie ma rzeczy niemożliwych. Jeśli 
dzo się czegoś chce, trzeba mieć nier 
„cojones” na właściwym miejscu, J 
dobrych przyjaciół i zmierza się wów 
do wcześniej wyznaczonego celu ni 
leżnie od przeciwności - można osiąj 
wszystko.

Wysłuchał Witold FLORC2
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□zmowa o mieście

tyłem przy narodzinach Kędzierzyna-Koźla
kulisach powstania Kędzierzyna-Koźla rozmawiamy z historykiem dr. Ryszardem Pacułtem, wieloletnim radnym, przewodniczą- 

<m rady miasta w latach 1998-2006, przez kilka kadencji pełniącym funkcję prezesa Towarzystwa Ziemi Kozielskiej.

)d 40 lat miasto istnieje w no- 
rch granicach administracyj- 
ch jako Kędzierzyn-Koźle. W 
75 roku włączono do Kędzie- 
rna: Kłodnicę, Koźle i Sławię- 
e. Czym było to powodowane? 
la to pytanie można odpowiedzieć 
noznacznie. Była to logiczna kon- 
■wencja wydarzeń, które rozgry- 
ły się w naszym kraju w latach 70. 
ległego wieku. Wtedy przeprowa- 
>no kilka reform, które dotyczyły 
uktury administracyjnej państwa.
listopadzie 1972 roku zdecydo- 

no się zlikwidować osiedla i prze- 
itałcić je w miasta. U nas powstało 
?dy miasto Kłodnica i Sławięcice. 
grudniu 1972 roku miasto Kłod- 

;ę połączono z gminą Kłodnica, a 
więcice z gminą Sławięcice, po
lały tzw. gminy miejsko-wiejskie, 
tześniej te jednostki miały swoje 
>bne władze administracyjne. W 
łi samym roku również osiedle 
'.chownia włączono do Kędzierzy- 
: Na terenie powiatu te dwie miej- 
jwości: Kłodnica i Sławięcice pre- 
»wo bardzo zyskały przez nadanie 
iw miejskich.
,1975 roku, 28 maja, wprowadzono 
ormę administracyjną polegającą 
likwidacji powiatów. 15 paździer- 

>a 1975 roku włączono trzy miasta: 

Kłodnicę, Koźle i Sławięcice do Kę
dzierzyna, powstała nowa jednostka 
administracyjna Kędzierzyn-Koźle, 
z tym że gminę Sławięcice włączono 
w całości, a z gminy Kłodnica tylko 
samo miasto. To były działania for
malne, ale one w pewnym wypadku 
zostały poprzedzone mniej formal
nymi. Zostały podjęte decyzje, które 
w naszym mieście miały miejsce 8 
maja 1975 roku, kiedy powstał Ko
mitet Miejski Polskiej Zjednoczonej 
Partii Robotniczej w Kędzierzynie- 
-Koźlu.
- Wcześniej przecież były komite
ty miejskie.
- Tak, ale tylko trzy. Komitet Miej
ski PZPR w Kędzierzynie i miejsko- 
-gminne w Kłodnicy i Sławięcicach. 
W Koźlu nie było komitetu miej
skiego, był tylko Komitet Powiatowy 
PZPR. Te cztery komitety połączono 
razem 8 maja 1975 roku i powstał 
Komitet Miejski PZPR w Kędzierzy- 
nie-Koźlu, jeszcze przed likwidacją 
powiatów, która nastąpiła 28 maja. 
Decyzja o utworzeniu wspólnego ko
mitetu partii była zapowiedzią połą
czenia administracyjnego tych czte
rech miast.
- Czyli miasto Kędzierzyn-Koźle 
i jego nazwa były przesądzone 
parę miesięcy przed jego oficjal

nym powstaniem i ustalone przez 
władze partyjne?
- Tak, realną władzę miała wtedy 
PZPR. Pojawiło się też pewne zasko
czenie i dylematy związane z nazwą. 
19 i 20 września 1975 roku rady na
rodowe czterech miejscowości pozy
tywnie ustosunkowały się do pomy
słu połączenia miast w jedną całość. 
Stało się to z inicjatywy władz partyj
nych. Idea wyszła z kręgów komitetu 
wojewódzkiego PZPR, ale była oczy- 
wiścię konsultowana z organizacjami 
miejscowymi, szczególnie z tymi z 
dużych zakładów przemysłowych. 
Było przekonanie, że ułatwi to orga
nizowanie ludności jako zaplecza siły 
roboczej dla tych zakładów.
Powołując Kędzierzyn-Koźle, nie py
tano o słuszność tych działań miesz
kańców, nie robiono nic, by uzyskać 
ich poparcie dla tej idei, co zresztą 
nie było w zwyczaju. Mieszkańców 
nie przygotowano na to i odbyło się 
to w Sposób jakiś taki codzienny, a 
nie uroczysty. Przecież gdy tworzy
my nową jakość, tak wielką, miasto 
o największym obszarze w woje
wództwie, to powinno wyglądać to 
bardziej uroczyście, a zrobiono to w 
sposób, można rzecz, nawet wstydli
wy. W ślad za PZPR poszły pozostałe 
organizacje, które odgrywały pewną 

rolę polityczną: Zjednoczone Stron
nictwo Ludowe 10 lipca i Stronnic
two Demokratyczne 6 grudnia 1975 
roku powołały komitety miejskie.
- Mówiliśmy dotychczas o konse
kwencjach formalnych powstania 
Kędzierzyna-Koźla.
- Należy oczywiście przedstawić na
turalne powody powstania Kędzie
rzyna-Koźla. Już wiele lat wcześniej 
przewijały się koncepcje połączenia 
tych miejscowości, nawet przed dru
gą wojną światową, ale nie słyszałem, 
by któraś zakładała połączenie tak 
odległych miejscowości, jak Sławię
cice czy Cisowa z Koźlem. Kędzie
rzyn-Koźle ma powierzchnię 123 km 
kw., w 1975 roku 45 proc, obszaru 
zajmowały łasy. Ta nowa jednostka 
administracyjna liczyła ponad 69 
tys. mieszkańców. Prognozowano, że 
w 1990 będzie ich ponad 110 tys. W 
jakimś stopniu było to realne, wciąż 
brakowało rąk do pracy. W 1984 w 
gospódarce uspołecznionej i formie 
pracy nakładczej zatrudnionych było 
około 39 tys. ludzi. W tym czasie 2,5 
tys. miejsc pracy było nieobsadzo- 
nych. Dla miejscowego przemysłu 
ze względu na koszty transportu 
najlepiej, żeby pracownicy mieszkali 
jak najbliżej zakładów. W 1983 roku 
zarejestrowano 143 osoby, które po

dobno złośliwie uchylały się od pracy. 
Przeprowadzono odpowiednie roz
mowy, ale i tak 52 mieszkańców wy
kazywało opór przed zatrudnieniem, 
skierowano ich do kolegium karno- 
-administracyjnego. Brak rąk do pra
cy przestał dokuczać miastu dopiero 
na przełomie 1989/90. W kwietniu 
1990 powstało Rejonowe Biuro Pracy 
i zarejestrowano pierwszych 70 bez
robotnych. Niestety, po dziesięciu la
tach było ich już ponad 3,5 tys.
- Ówczesny naczelnik Kędzierzy
na Stanisław Biernat roztaczał 
wizje: „nastąpi racjonalny podział 
ról, Kędzierzyn i Koźle to prze
mysł i budownictwo, Kłodnica 
to centrum usługowo-handlowe, 
Sławięcice to zaplecze rolno-o- 
grodnicze, a pozostałe osiedla 
będą stanowić zaplecze socjalne”, 
„administracja będzie bardziej 
operatywna, lepiej wykorzysta 
potencjał gospodarczy i łatwiej 
będzie bilansować potrzeby 
mieszkańców”.
- Planować można różne kwestie. 
Warunki, w jakich powstawało mia
sto, były dobre, w połowie lat 70., w 
dekadzie Gierka, wszyscy byli peł
ni optymizmu. Teoretycznie było 
wszystko pięknie, natomiast w prak
tyce nie zawsze. By przystąpić do

Ufa
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realizacji tych planów, należało spra
wy miejskie uporządkować admini
stracyjnie. Pracami tymi kierowali 
naczelnicy miast: w Kędzierzynie 
Stanisław Biernat, w Koźlu Jerzy Ber- 
duszek, w Kłodnicy Jerzy Wantuła, 
a w Sławięcicach Julian Wieczorek. 
Robili to do końca 1975 roku. Od 1 
stycznia 1976 zaczął funkcjonować 
Urząd Miejski Kędzierzyna-Koźla, 
ale koordynatorem jego pracy został 
Stanisław Jaroszewicz, pracownik 
Urzędu Wojewódzkiego w Opolu. 
Pełnił tę funkcję do 15 marca 1976. 
Pierwszym prezydentem miasta zo
stał Waldemar Derej, powołany na 
to stanowisko przez prezesa Rady 
Ministrów po pozytywnym zaopi
niowaniu przez Miejską Radę Naro
dową. Był to wówczas bardzo znany i 
aktywny człowiek, jego kandydatura 
nie budziła żadnych kontrowersji. 
Powołany został na stanowisko pre
zydenta z dniem 15 marca 1976 roku. 
Planowane wtedy kwestie związane z 
rozwojem miasta były wówczas dla 
nas wszystkich raczej oczywiste.
Należy powiedzieć jeszcze, jakie to 
miasto było w swoich początkach - 
olbrzymie i niezintegrowane. Długie 
na 22 i szerokie na 14 km, ciągnęło 
się wzdłuż jednej drogi, która mia
ła dwa mosty na Odrze i wiadukt w 
Kędzierzynie i innego połączenia 
nie było między głównymi miej
scowościami, mniejsze osiedla były 
typowymi wioskami. Brak było wi
docznego centrum. Kędzierzyn nie 
miał takiego. Wcześniej były pewne 
plany utworzenia rynku w Kędzie
rzynie między ul. Judyma a obecną 
al. Jana Pawła II i ul. Głowackiego. 
Planowano wyburzenie całego kwar
tału miasta, wizja ta jednak upadła. 
Miasto przecinały trzy kanały, dwie 
rzeki, szerokie torowiska kolei w sze
ściu kierunkach, Unie energetyczne z 
elektrowni w Blachowni, które utrud
niały rozwój budownictwa. Przemysł 
był siłą sprawczą wzrostu miasta, ale 
jednocześnie go utrudniał, np. przez 
kłopoty z transportem. Roztaczano 
wizje, planowano role do spełnienia 
przez poszczególne miejscowości. 
Kłodnica miała być centrum mia
sta zarówno administracyjnym, jak 
i usługowym. Okazało się jednak, 
że nie można w planowanych miej
scach prowadzić wysokiej zabudowy 
ze względu na złe warunki gruntowe, 
a zwłaszcza na brak wystarczających 
funduszy. Próbowano projektować 
tę zabudowę na palach. Żartobliwie 
mówiono: jeżeli Piotr I zbudował Pe
tersburg na bagnach, to u nas można 
na palach.
W Kłodnicy miały mieć siedzibę wła
dze miejskie, tam miał zostać wybu
dowany teatr. Były to bardzo optymi
styczne wizje. Muszę powiedzieć, że 
lata 1976 do 1978 to był dobry okres. 
Sławięcice miały być zapleczem rol- 
no-ogrodniczym i rozwinął się tam 
wspaniale kombinat ogrodniczy. W 
1979, tak jak w całym kraju, nastąpił 
krach finansowy miasta, załamała 
się produkcja przemysłowa. Wstrzy
mało to wiele prac w mieście. Pewne 
plany się zmaterializowały kilkadzie
siąt lat później: np. powstało centrum 
handlowe na Pogorzelcu, co prawda 
w innych warunkach ustrojowych i 
w innej formie. Nie spełniły się ma-

Ryszard Pacułt: - Mimo bardzo niesprzyjających warunków, tej ogromnej przestrzeni, a jedno
cześnie rozdrobnienia w zabudowie, miasto rozwija się jak wiele innych.

rżenia o wielkiej rafinerii, wielkim 
transporcie Odrą i porcie. Były pro
blemy z zabudową mieszkaniową, 
przy tak ogromnym obszarze miasta 
nakłady na uzbrojenie terenów były 
zbyt małe.
- Naczelnik Biernat w tamtym 
czasie stwierdził: stracił rację 
partykularyzm, który był powo
dem chybionych decyzji.
- Kędzierzyn po przyłączeniu Bla
chowni liczył około 43 tys. mieszkań
ców. Było to potężne miasto, jeszcze 
przed powstaniem Kędzierzyna-Koź
la. W Koźlu mieszkało ok. 14 tys. 
osób. Kędzierzyn w naturalny sposób 
w związku z przemysłem przyciągał 
najważniejsze inwestycje. Trzy pozo
stałe miasta w pewien sposób broniły 
własnych interesów, łącznie ze swo
imi władzami partyjnymi. Podam 
przykład: przed 1975 rokiem na kon
ferencji powiatowej komitetu par
tyjnego liczba delegatów Zakładów 
Azotowych i Blachowni była taka, 
że wszystkie swoje postulaty mogli 
przeprowadzić. Pamiętam sytuację, 
że ustalony wcześniej kandydat na 
wysokie stanowisko w powiatowych 
władzach partyjnych nie został wy
brany, powstała wtedy niesamowita 
konsternacja. Ta realna siła zakładów 
przemysłowych w pewien sposób 
mogła paraliżować pracę komite
tu powiatowego. Zakłady budowały 
baseny, miały własne żłobki, przed
szkola, szkoły. Tworzyły domy kultu
ry. Budowały osiedla mieszkaniowe. 
Przed powstaniem Kędzierzyna-Koź

la właściwie tym, co łączyło miasta, 
była wspólna komunikacja i praca w 
zakładach chemicznych. Po powsta
niu Kędzierzyna-Koźla utrzymały się 
partykularyzmy - kto miał większą 
siłę przebicia w mieście, załatwiał np. 
ważne inwestycje w „swojej” części 
miasta.
- Po wielu latach rozmawiał pan 
zapewne z przedstawicielami 
władzy z tamtego okresu. Jak oni 
widzieli skutki tych zmian admi
nistracyjnych z 1975 roku?
- Zdawano sobie sprawę, że źle postą
piono w niektórych kwestiach. Urząd 
miasta początkowo znajdował się w 
Kędzierzynie. W Koźlu, w budynku, 
w którym mieściła się dawniej admi
nistracja powiatu, umieszczono kilka 
wydziałów miejskich. Było to wielkie 
utrudnienie, tym bardziej że komi
tet miejski partii też znajdował się w 
Koźlu. Dlatego w 1979 urząd miasta 
przeniesiono do Koźla. Wielu decy
dentów uważało później, że włącze
nie Sławięcic było niefortunne, zbyt 
duża odległość od Koźla utrudniała 
życie mieszkańcom tej części miasta. 
Duży obszar miasta wymagał też wy
sokich nakładów na infrastrukturę 
komunalną.
- Można było usłyszeć takie wy
powiedzi: „Mamy trzy szpitale, 
tyle punktów handlowych, tyle 
przedszkoli” itp. Wcześniej też 
były trzy szpitale, tyle że po jed
nym w trzech miastach. Propa
ganda sukcesu?
- Tak, jest w tym wiele racji. Ta tzw. 

propaganda sukcesu była elementem 
tamtejszej rzeczywistości. Były jed
nak jej pozytywne skutki: łączyła lu
dzi i poprzez poczucie dumy kształ
towała wspólnotę.
- Próbowano wraz z miastem 
tworzyć nową wspólnotę miesz
kańców?
- Po powstaniu miasta prowadzono 
intensywne działania w celu stworze
nia nowej wspólnoty. Próbowano wy
rzucić ze świadomości mieszkańców 
nazwy Koźle i Kędzierzyn i tworzyć 
nowego obywatela: kędzierzyniano- 
-koźlanina. Proszę zwrócić uwagę, w 
nazwach osiedli nie ma Kędzierzyna, 
jest Śródmieście. Nie ma Koźla, jest 
Stare Miasto, jest Zachód budowany 
od 1982. Sławięcice, Kłodnica, Bla
chownia i inne mają swoje historycz
ne nazwy. Kędzierzyn i Koźle - nie. 
Jeszcze do dzisiaj się żartuje: Kłodni
ca jako kreseczka w nazwie miasta, 
jak dojechać do Koźla, którego nie 
ma. Znając trochę przeszłość tego 
regionu, uważałem, że nazwą miasta 
powinno być Koźle. Byłoby to prak
tyczniejsze i nawiązujące do tradycji, 
nawet administracyjnej. Część osób 
uważała, że jak już nazwa dwuczło
nowa, to Koźle-Kędzierzyn. Nasze 
Towarzystwo Ziemi Kozielskiej mu- 
siało zmienić nazwę, mimo że teore
tycznie było instytucją niezależną, bo 
twierdzono, że nie ma już ziemi ko
zielskiej. Ale jest tak, jak jest i należy 
się z tym pogodzić. Natomiast szko
da, że po przywróceniu powiatu nie 
przyjęto tego, co proponowałem, by 

Kędzierzyn-Koźle był stolicą powia 
kozielskiego.
Ta ciągłość kozielska była bard! 
istotna, nawet jeżeli chodzi o polsl 
tradycję, element polski w gminac 
powiatu był jeszcze przed wojną si 
ny i należało to podkreślać. W 19' 
zmieniono nazwy 101 ulic, które s 
powtarzały. Miasto podzielono na 
osiedli, ustalono wspólny herb. Br 
łem udział w pracach komisji na 
zmianą nazw ulic i ustalaniu mi< 
skich symboli. Uważałem, że należa 
odwołać się do najstarszych tradyc 
bo miasto przecież istniało prz< 
1975, i należy przyjąć herb kozie 
ski. Niektórzy działacze twierdzili, 
herb Kędzierzyna należy wyekspon 
wać. Była też koncepcja, by w herł 
znalazły się symbole czterech mia 
Udało mi się przekonać komisję, al 
przyjąć herb Koźla jako herb Kędzil 
rzyna-Koźla. Ustalenia komisji z 
twierdziła Miejska Rada Narodov 
10 maja 1976 roku.
Utworzono specjalną księgę, w któi 
wpisywano zasłużonych dla mias 
ludzi, czasami nieznanych szerzej, < 
jednak odgrywających dużą rolę 
swoich środowiskach. Ustanowioi 
medal „Zasłużony dla Kędzierzyn 
-Koźla”. Zaczęto pisać kronikę mias 
Osobiście robiłem to do 2000 rok
Pewną rolę integracyjną odegn 
pochody pierwszomajowe orgąnizi 
wane dla wszystkich miejscowos 
w Kędzierzynie przy ul. Wojska Pc 
skiego i ul. Świerczewskiego (obecń 
al. Jana Pawła II), a także wspóli 
ogólnomiejskie obchody świąt pal 
stwowych. W latach 70. widać by 
duży entuzjazm wśród mieszkańcó 
przygasł jednak w latach 80., powi 
dowany głównie złą sytuacją gospl 
darczą.
- Przyszłość, rozwój czy stagn 
cja?
- Mimo bardzo niesprzyjających w 
runków, tej ogromnej przestrzenią 
jednocześnie rozdrobnienia w zab 
dowie, miasto rozwija się jak wic 
innych. Kanalizacja, gaz, most 
Odrze, drogi, podstawowe rzeczy I 
realizowane. Kosztuje to wiele więc! 
wysiłku niż gdzie indziej, ale wid 
postęp. Jest to optymistyczny akcei 
Pesymistyczriym jest totalna poraź’ 
na przestrzeni czterdziestu lat, jeż 
chodzi o zachowanie zabytków. Mi 
sto powinno dbać o obiekty, ktć 
przetrwały do naszych czasów. Łąc 
one dzisiejszych mieszkańców z tyn 
którzy przyczynili się do rozwc 
miasta w przeszłości. Mogą stanowi 
atrakcję dla osób, które odwiedź 
ją Kędzierzyn-Koźle. Niepokojąc 
ale w dzisiejszej rzeczywistości je
to normalne, że zamożniejsze osi 
by przenoszą się do podmiejski! 
osiedli. Tego w latach 70. nie br 
no pod uwagę. Wytwarza się pew: 
ekonomiczna pustka w centralny 
osiedlach. Najbardziej niepokoją 
dla mnie i dla wielu innych jest d 
mografia, 40 lat temu było nas 69 ty 
a teraz miasto liczy 59 tys. mieszka
ców. Zmniejszenie liczby ludności 
mimo wszystko mniejsze perspekt) 

wy rozwoju. Uważam jednak, że n 
woczesny przemysł chemiczny i prz 
widywane ożywienie Odry są naszył 
największym atutem na przyszłość.;

Rozmawiał Witold FLORCZA



„Czysty Region" i sprawa zalegających odpadów

Problem ze śmieciami? Nie musi tak być!
Co zrobić, gdy termin wywozu śmieci minął, a przed naszą posesją pozostały niewywiezione odpady? Jak się 
okazuje, z takim problemem boryka się wielu mieszkańców miasta. Związek Międzygminny „Czysty Region" 

postanowił wyjść naprzeciw potrzebom mieszkańców, informując ich, co należy zrobić w takiej sytuacji.

W poprzednim numerze „Nowej Gazety 
Lokalnej” poruszaliśmy sprawę dwóch 
mieszkańców miasta borykających się z 
nieterminowym wywozem śmieci. Jak się 
okazało, takich osób jest więcej. Po 
ukazaniu się artykułu na łamach gazety też 

1 postanowiły zwrócić się do nas z podobnymi
problemami. Związek Międzygminny 

1 „Czysty Region” informuje, jak należy 
postępować, by do takich sytuacji nie 
dochodziło. Najważniejszym dokumentem 
jest złożona deklaracja o wysokości opłaty 
i liczbie pojemników, dotycząca stanu 
nieruchomości. Na podstawie deklaracji 
„Czysty Region” zobowiązany jest do 
zorganizowania odbioru odpadów w 
postępowaniu przetargowym oraz do 
prowadzenia kontroli jakości 
wykonywanych usług. Firma wywozowa, 
która prowadzi odbiór i zagospodarowanie 
odpadów komunalnych, zobowiązana jest 
do przedstawienia harmonogramu 
i podstawienia pojemników na 
nieruchomościach wskazanych w 
deklaracjach. Właściciel nieruchomości 
powinien potwierdzić przyjęcie pojemników. 
Mieszkańcy i przedsiębiorcy poprzez 
złożenie deklaracji, które nie 
odzwierciedlają stanu faktycznego 

nieruchomości, mogą doprowadzić do 
błędnych zapisów w wykonywanej usłudze. 
Do dziś wielu podatników wykonuje te 
czynności niezgodne z uchwałą 
Zgromadzenia Związku Międzygminnego 
„Czysty Region”, która określa zasady 
obliczania opłaty. Niestety, wielu obywateli 
nie złożyło stosownej deklaracji i te osoby są 
weryfikowane pod kątem złożenia takowej. 
Wszyscy jesteśmy wytwórcami odpadów, w 
związku z czym powinniśmy ponosić koszty 
za ich gospodarowanie i unieszkodliwianie. 
Aby na przyszłość zapobiec takim 
sytuacjom, informujemy, co należy zrobić, 
gdy termin wywozu minął, a przed naszą 
posesjąwciążzalegająśmieci.
- W takim wypadku prosimy o zgłoszenie 
sprawy bezpośrednio do nas - mówi 
Aleksandra Węgrzyn ze Związku 
Międzygminnego „Czysty Region”.
- Niestety, nie wszyscy tak robią. Nie 
zgłaszają do nas reklamacji, tylko informują 
od razu media. A wystarczy zadzwonić 
i przedstawić sprawę. Interwencje można 
zgłaszać telefonicznie do działu reklamacji, 
a także osobiście w siedzibie związku. 
Zajmujemy się problemem, zgłaszamy go 
firmom, które zajmują się wywozem śmieci. 
Jeżeli jest zgodność z deklaracją

i harmonogramem, a mimo to firma 
wywozowa nie odbiera odpadów, wspólnie 
znajdujemy rozwiązanie. Jednak nie 
udzielimy pomocy, jeśli nie otrzymamy 
zgłoszenia, bo jak mamy pomóc, skoro 
o niczym nie wiemy.
Jak podkreśla Aleksandra Węgrzyn, 
wszystkie interwencje, zgłoszenia są 
dokładnie sprawdzane. Przedsiębiorstwa 
zajmujące się wywozem odpadów też 
otrzymują informację, kiedy pojawi się 
problem.

- Gdy dowiadujemy się o takiej sytuacji, 
kontrolujemy firmy i dochodzimy, dlaczego 
dany mieszkaniec pozostał z nieodebranymi 
odpadami - dodaje Aleksandra Węgrzyn.
Pracownicy działu kontroli wyjaśniają jak 
wyglądają procedury, kiedy do Związku 
Międzygminnego „Czysty Region” trafia 
reklamacja.
- Jeśli mieszkaniec zgłasza problem w dniu 
wywozu śmieci, wówczas nasza reakcja jest 
błyskawiczna, ponieważ samochody są 
jeszcze na rejonie i mogą odebrać odpady 
informuje Jarosław Lewczak. - Jak wiemy 
z doświadczenia, często mieszkańcy nie 
wystawiająśmieci do godziny wyznaczonej w 
regulaminie. Czasami dostęp do posesji jest 
utrudniony lub w pojemnikach znajduje się 
niewłaściwy odpad. W sytuacji gdy 
reklamacja dociera do nas po kilka dniach lub 
kilku tygodniach od wystąpienia problemu ze 
śmieciami, cały proces załatwienia sprawy 
się wydłuża. Musimy wszystko dokładnie 
sprawdzić i zweryfikować, zwrócić się do 
firmy zajmującej się wywozem odpadów 
celem wyjaśnienia. Jeśli wina leży po stronie 
firmy, uwzględniamy reklamację. Nigdy nie 
zostawiamy mieszkańca samego 
z problemem, jeżeli zażalenie jest zasadne.
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Producent klejów i zapraw budowlanych

Suche zaprawy budowlane:
- do tynkowania ręcznego „Zaprawa tynkarska M2”

- do agregatów tynkarskich „Zaprawa tynkarska maszynowa”
- do murowania: „Zaprawa murarska M5”, „Zaprawa cementowa M15”

- do podkładu podłogowego „Wylewka betonowa M20”
- do klinkieru: szara i grafitowa

Kleje do glazury:
- do zastosowań wewnętrznych „KRI”

- do zastosowań zewnętrznych, mrozoodporny „KR2”
Kleje do styropianu:

- „TERMPLAST 1”
- „TERMPLAST 2” do siatki

ROSZOWICKI LAS - LIPOWINA, 47-243 CISEK TEL.: 77 420 11 79, E MAIL: R0LAS78@WP.PL

mailto:sekretariat@czystyregion.pl
http://www.rolas.pl
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Więcej pieniędzy na oddziały

Kozielski szpital wyszedł na plus
Placówka odnotowała dodatni wynik finansowy. To ponad 370 tys. zł brutto zysku za 2014 rok. Udało się to drugi raz z rzędu. X 
lecznictwie ambulatoryjnym przyjęto o 4 tys. więcej pacjentów, a Szpitalny Oddział Ratunkowy otrzyma większą pulę pieniędzy n 
funkcjonowanie, to prawie 400 tys. zł. Od lipca wejdzie też w życie umowa z Narodowym Funduszem Zdrowia na Leczenie chorych 
udarami. To kolejne kilkaset tysięcy złotych. Oznacza to, że w jednostce wzrośnie standard leczenia.

Jednocześnie trzeba pamiętać o 
tym, że do roku 2012 szpital przy
nosił straty, a to oznacza, że wciąż 
trzeba pokrywać zobowiązania, któ
re narastały przez lata.
- Rok 2014 był ciężki z uwagi cho
ciażby na kontrole w związku z błę
dami medycznymi z lat poprzed
nich, które sięgają nawet 2010 roku
- zaznacza Marek Staszewski, dy
rektor SP ZOZ.
Błędów medycznych nie pokryła 
polisa ubezpieczeniowa, ponieważ 
nie obejmowała ona wysokości 
kwot, jakie trzeba było zapłacić.
- W 2014 roku zarejestrowaliśmy 
o 2 procent więcej pacjentów niż 
w roku poprzednim, w lecznictwie 
ambulatoryjnym przyjęto ponad 4 
tys. więcej chorych niż rok wcze
śniej, to przekłada się na wyniki 
finansowe placówki - dodaje Sta
szewski.
Neurologia na kontrakcie
Istotnym ruchem było przeniesienie 
neurologii z Kędzierzyna do Koźla. 
Szpital nie tylko zaoszczędził na 
kosztach operacyjnych, ale również 
z sukcesem otworzył pododdział 
udarowy, co znacznie podniosło

Inwestycja w powiatową oświatę
„Sucharski" idzie do remontu. Będzie nowocześniejszy
Jedna z największych wodnych jednostek szkoleniowych w Polsce zostanie 
zmodernizowana. Statkiem „Sucharski” zajmie się kozielska stocznia, która wy
grała przetarg na to zadanie.

W ramach praktyk zawodowych 
korzysta z niego 170 uczniów 

technikum Zespołu Szkół Żeglugi 
Śródlądowej w Kędzierzynie-Koźlu. 
Najdłuższy rejs po Odrze odbył się do 
Szczecina. Za remont powiat zapłaci 
366 tys. zł.
W planach jest m.in. zakup i montaż 
kompasu satelitarnego, płynowska- 
zów, dodatkowych elementów oświe
tlenia, systemu alarmowania o wyso
kim stanie napełnienia zbiorników. W 

.Remont statku to jedna z wielu inwestycji w szkolnictwo ponadgimnazjalne.

bezpieczeństwo zdrowotne pacjen
tów z tej części regionu. Nie ma ko
nieczności przewożenia chorych do 
Opola, co mogłoby oznaczać mniej
sze szanse na wyleczenie.
- Od tego czasu zmniejszyliśmy 
koszty funkcjonowania neurologii, 
bo nie ma już konieczności woże
nia pacjentów do Koźla na bada
nia, a dodatkowo doprowadziliśmy 
do możliwości rozliczania drogich 
procedur udarowych - podkreśla 
dyrektor Staszewski.
Bardzo istotne jest to, że są to 
świadczenia nielimitowane, czyli 
takie, za które fundusz płaci, jeżeli 
zostały wykonane. Kontrakt z Naro
dowym Funduszem Zdrowia ma za
cząć obowiązywać od lipca. Od tego 
samego miesiąca placówka otrzyma 
zwiększony ryczałt na funkcjono
wanie Szpitalnego Oddziału Ra
tunkowego, to 2 tys. zł dziennie, co 
w sumie daje 400 tys. zł większego 
przychodu na oddziale. Marek Sta
szewski jest dyrektorem SP ZOZ od 
lutego 2014 roku, wcześniej przez 
kilka miesięcy pełnił obowiązki sze
fa jednostki.

AL

maszynowni powstanie wyjście awa
ryjne, a specjaliści wykonają pomiary 
grubości poszycia podwodnej części 
kadłuba.
- Chodzi tu o odnowienie ważności 
wspólnotowego świadectwa zdolno
ści żeglugowej jednostki, bez niego 
statek nie mógłby pływać - podkreśla 
Sławomir Szybkowski z Zespołu Szkół 
Żeglugi Śródlądowej.
Zaplanowano szereg niezbędnych 
prac konserwacyjnych, m.in. kotwic i

Dodatni wynik finansowy to nie jedyne dobre wieści, będzie też więcej pieniędzy na Lecze 
nie pacjentów.

łańcuchów. Firma remontowa doko
na również regeneracji koła sterowe
go oraz innych urządzeń, przeglądu 
zespołów napędowych, a sam układ 
sterowania zostanie zmodernizowany.
- Wykonawca wymieni liny nośne 
żurawików łodziowych oraz zbiorni
ki ściekowe, podobnie w przypadku 
siłowni oraz instalacji elektrycznej
- dodaje Szybkowski. Modernizacja 
statku zakończy się we wrześniu.

AL

Miliony na drogi
Ruszyła przebudowa Mostowej

Powiat wyremontował wcześniej al. Lisa, a niebawem rusz 
modernizacja sąsiedniej ul. Krzywoustego na os. Piastów.

Ekipa drogowców demontuje ba
riery energochłonne, potem 

przyjdzie kolej na nawierzchnię. Na 
razie nie należy się więc spodzie
wać utrudnień. Poszerzony zosta
nie chodnik, który będzie też pełnił 
funkcję ścieżki rowerowej. W tym 
roku nawierzchnia zostanie przebu
dowana na odcinku od przejazdu ko
lejowego do bramy bierawskiej.
- Wkrótce poinformujemy o utrud
nieniach drogowych oraz ewentual
nych objazdach - zapowiada Arka
diusz Kryś, dyrektor Powiatowego 
Zarządu Dróg w Kędzierzynie-Koźlu. 
Remontowany jest kilometrowy od
cinek wyeksploatowanej jezdni w 

stronę os. Azoty. Za remont powi; 
zapłaci prawie 1,5 min zł. Połow 
pieniędzy pochodzi z Narodoweg 
Programu Przebudowy Dróg Lc 
kalnych, reszta z budżetu powiati 
Część środków dołożył też ZAK S. 
oraz kozielski magistrat. To spc 
wodowało, że starostwo otrzymał 
więcej punktów podczas starani 
się o dofinansowanie. Ruszył pierw 
szy etap remontu, kolejny ma zosta 
przeprowadzony w przyszłym roki 
także dzięki dofinansowaniu ze 
wnętrznemu. Remont Mostowej pc 
winien się zakończyć na przełomi 
lipca i sierpnia.

A
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Historie, które wydarzyły się na Pogorzelcu

Bunkier i karabin cz. 7
W stronę szopy, od podwórka, zbliżali się podpici tata Antka i sąsiad Rysiek. Gtośno rozmawiali o motorze, który pan Rysiek chciał 
kupić od taty Antka. Jeszcze transakcja nie doszła do skutku, ale na to konto już jedną butelkę opróżnili.

Byli coraz bliżej. Antek zerwał się na nogi, 
odsunął skobel w drzwiach i krzyknął: - 

Shodu, chłopaki! Wszyscy jak jeden mąż rzucili 
liedopałki na podłogę i wybiegli z szopy. Wie
siek ostatni trzasnął drzwiami tak mocno, aż 
resztka świeczki spadła na podłogę między sta- 
■e, brudne szmaty. Pochyleni, przebiegli przez 
?odwórze i zniknęli między płotami ogródków. 
Podchmieleni panowie w pierwszym odruchu 
ihcieli gonić za łobuzami, lecz ze względu na 
zhybotliwość w nogach zrezygnowali z tego za- 
niaru i weszli do mieszkania pana Ryśka. Pan 
Rysiek mieszkał w małym domku postawionym 
la skraju podwórka. Już w zaciszu domowym,

■■s KAPITAŁ LUDZKI
NARODOWA STRATEGIA SPOJNOSCI

Termin:

Projekt współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego
Projekt pt.: „Opolszczyzna matką wynalazków”nr POKL.08.02.01-16-013/13

Instytut Ciężkiej Syntezy Organicznej "Blachownia"
w Kędzierzynie-Koźlu

w ramach cyklu seminaryjnego projektu 
„Opolszczyzna matką wynalazków"

Zaprasza 
na otwarte seminarium pt.: 

„Akademia Innowacyjnego Przedsiębiorcy. 
Współpraca uczelni i przedsiębiorstwa 

jako przedsięwzięcie obustronnie korzystne" 
29.06.2015 r.

Miejsce:

1

Program:
10:00
10:10-11:30

11:30-12:20
12:25
12:45 

przy ciepłym piecu, otworzyli następną butelkę i 
przystąpili do dalszych negocjacji cenowych od
nośnie motoru WFM.

* * *

W telewizorze Pan Wicherek pokazywał na 
mapie wyże i niże barometryczne i zapowiadał 
pogorszenie pogody, gdy Wojtek z Jurkiem ci
chutko weszli do domu. Nikt ich nie zauważył. 
Rodzice w dużym pokoju wpatrywali się w Pana 
Wicherka, a babcia w kuchni, przy małej lamp
ce, w drucianych, okrągłych okularach czytała 
książeczkę do nabożeństwa, bezgłośnie poru
szając ustami. Chłopcy szybko wyjęli swoje ze
szyty i jak gdyby nigdy nic przystąpili do nauki

■I

icso 

Instytut Ciężkiej Syntezy Organicznej "Blachownia"
47-225 Kędzierzyn-Koźle, ul. Energetyków 9 „Centrum Dialogu" 
(budynek główny ICSO "Blachownia")

otwarcie seminarium
prelekcja pt.: „Współpraca uczelni i przedsiębiorstwa jako prze
dsięwzięcie obustronnie korzystne" - dr hab. Jacek Lipok, 
prof. Uniwersytetu Opolskiego, Wydział Chemii, Katedra Chemii 
Analitycznej i Ekologicznej
panel dyskusyjny 
poczęstunek 
zakończenie seminarium

Informacje dodatkowe:
Biuro projektu: Katarzyna Hałambiec

tel. 77 487 33 49
halambiec.k@icso.com.pl

i odrabiania lekcji. Cała sytuacja nie była dobra, 
aby się skupić nad zeszytami, więc po chwili po
szli do łazienki, aby się umyć i szybciej położyć 
do łóżka. Już Wojtek miał ubierać się w piża
mę do spania, gdy rozległ się w oddali sygnał 
alarmowy straży pożarnej. Syrenę było słychać 
coraz bliżej. Tata chłopców wyszedł z pokoju i 
wkładając płaszcz, powiedział: - Idę zobaczyć, 
co się dzieje, bo chyba się pali gdzieś na Koziel
skiej. Jurek z Wojtkiem też porwali swoje nowe 
kufajki i wybiegli z domu. Było widać niewielką 
łunę w okolicy ogródków Antka. Wojtka dopa- 
dło złe przeczucie. Nawet nie chciał przyjmować 
do świadomości czegoś, co wydawało się cał-

UNIA EUROPEJSKA
EUROPEJSKI

FUNOUSZ SPOŁECZNY 

kiem oczywiste. Szybko znaleźli się na podwór
ku Antka, lecz dostępu bronił strażak. Zebrała 
się już spora gromada gapiów i ludzie przyglą
dali się, jak w wielkim pożarze płoną szopy 
przy murze kamienicy. Dwa samochody stra
ży pożarnej tarasowały wejście na podwórze, a 
strażacy podłączali węże do hydrantów. Ogień 
się bardzo szybko rozprzestrzeniał, a płomienie 
biły wysoko aż po dach budynku. Cała uwaga 
strażaków skupiła się na tym, by uchronić ka
mienicę od ognia. Wodę z dwóch sikawek skie
rowali na budynek, intensywnie polewając dach 
i ściany. Drewniane szopy pozostawili na pastwę 
płomieni.

* * *

Wojtek stał w tłumie i czuł na szyi oddech Jurka. 
Po chwili dołączyli do nich Antek z Wieśkiem. 
Stali tak obok siebie, nie mówiąc ani słowa. Ktoś 
z gapiów tylko się odezwał: - Dawno powinni 
te budy rozwalić, bo to tylko siedlisko szczurów 
i rupieciarnia. Na te słowa Wojtek się obejrzał i 
widząc sąsiada Antka, nic się nie odezwał. Cier
piał bardzo. Gdyby mógł, to wydłubałby temu 
facetowi oczy. Jak on śmie tak mówić. Tam, w 
tej rupieciarni został ich karabin. Ich zdobycz 
i duma całego podwórka. Teraz już wszystko 
przepadło. Widzieli, jak ogień doszczętnie nisz
czy ściany szopy. Po chwili usłyszeli trzask i dach 
zapadł się do środka, wzbijając snopy iskier. Po
woli ogień przygasał i została sterta popiołu, z 
której wystawały niedopalone deski i jakieś me
talowe części i narzędzia. Tam został karabin 
Mauzer, wydobyty z wody w młynie na rzece 
Kłodnicy. Chłopcy powoli oddalali się od miej
sca pożaru. Mijając sąsiada Antka, Wojtek usły
szał, jak ten zwracał się do tęgiej kobiety stojącej 
obok: - Na pewno chłopaki znowu paliły papie
rosy i któryś zaprószył ogień. Że też nie ma siły 
na tych łobuzów. To był bardzo smutny koniec 
zimowego dnia. Nic nie mogło pocieszyć Wojt
ka. Nawet to, że już za dwa tygodnie będą święta 
Bożego Narodzenia. Będzie choinka i prezenty. 
Będą jedli pierogi z grzybami i makówki. Może 
nawet będą pomarańcze. Zbliżając się do domu, 
Wojtek zobaczył wiszącego za oknem zająca. 
Tata dzisiaj kupił u gajowego, powiesił za tylne 
nogi na gwoździu, aby przez kilka dni skruszał 
na mrozie. Jaka szkoda, bo gdyby nie ten pożar, 
to na pewno sami by upolowali zająca i przynie
śli do domu. Jak prawdziwi mężczyźni. Póki co 
jeszcze muszą pozostać dziećmi. Tak było...

Waldemar Więckiewicz

REKLAMA

W MOKwKK

Koncert na zakończenie roku szkolnego
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Dawnych wspomnień czar

Powstaje Muzeum PRL-u. Pomożecie?
w,^^raZ sob,e^ze|rnaASZł2000m2'Co robisz? - od tego pytania rozpoczął się cykl odcinków wideobloga, który promuje nowe miejsc 

ę zierzyme-Koźlu. Autorem jest Bartosz Walat. Jak zapowiada, stworzy największe muzeum w tej części kraju.

- Kilka środowisk od wielu lat zabiega o 
to, by w mieście powstało muzeum. Naraz 
okazało się, źe muzeum już jest. Widziałem 
zdziwienie na twarzach wielu ludzi. Skąd 
pomysł?

i - Na początku zaznaczę, że to nie jest miejsce 
do debaty politycznej. Celem mojego stowarzy
szenia jest kolekcjonowanie przedmiotów z mi
nionej epoki, które do dziś zachwycają swoim 
stylem. To będzie Ikea, rok 1981. Miejsce, gdzie 
młode pokolenie przenosi się w czasie, aby lepiej 
zrozumieć swoich rodziców i dziadków. Widzi 
i czuje, w jakich warunkach się wychowywali, 
jak wyglądał pokój dzienny, garaż i ich miejsce 
pracy.
- Na czym polega projekt 2000m2?
- W każdy czwartek o 19 publikuję w interne- 
cie (www.youtube.com/c/BartoszWalat) nagra
nia wideo, które streszczają naszą działalność. 
Przedstawiają nowe przedmioty, ukazują ludzi, 
którzy też są kolekcjonerami. To duża szansa, 
aby 2000m2 przy ul. Piastowskiej w Koźlu stało 
się rozpoznawalną marką w całym kraju. Blog 
nosi nazwę, która wywodzi się od wielkości po
wierzchni hali po byłej mleczarni. Samo stowa
rzyszenie istnieje ponad rok, ale dopiero teraz je-

. steśmy gotowi, aby działać szerzej niż na terenie 
miasta.
- Jak wiele eksponatów udało się już pozy
skać?
- Obecnie mamy ponad 100 przedmiotów co
dziennego użytku i fiata 126p, który zaparkował

Bartosz Walat: - W Internecie (www.youtube.com/c/BartoszWalat) można zobaczyć nagrania wideo, które stresz 
czają naszą działalność.
w garażu. Tworzy się duży ruch osób, które za
miast wyrzucać, wolą przekazać nam skarby ze 
swoich piwnic i strychów. Uwielbiam podręcz
nik dla techników z lat 70., inżynierowie piszą o 
mikrofalówce jak o wyprawie na Księżyc. Obec

nie doposażamy też pokój dzienny i gabinet pre
zesa. Wszyscy odczuwamy radość, gdy słuchamy 
muzyki z radia lampowego lub pijemy wodę z sy
fonu. Wkrótce stworzę szafę, gdzie każdy będzie 
mógł przebrać się w marynarkę, spódnicę lub 
koszulkę w kratę. Oczywiście wszystko w stylu z 
minionej epoki.
- Podkreślasz, że to nie ma być typowe mu
zeum.
- Przede wszystkim można dotykać eksponatów. 
Nie przechodzimy w milczeniu wzdłuż długich 
korytarzy. Można robić zdjęcia i jeść lody. Gdy 
spotykam się z młodzieżą, oglądamy filmy z lat 
80., a dzieci rysują kredkami po ścianie. To mu
zeum to jest wehikuł czasu. Przenosimy się w 
świat młodości naszych rodziców, a nie wcho
dzimy do instytucji, gdzie trzeba kupić bilet.
- Wiem, że projekt 2000m2 zakłada wyko
rzystanie tej przestrzeni nie tylko do ekspo
zycji.
- Jesteśmy otwarci na wszystkich. Jeżeli ktoś ma 
ciekawy pomysł w przestrzeni artystycznej, w 
szeroko rozumianym zakresie kultury i rozryw
ki, to zapraszamy. To nic nie kosztuje. Zapłacicie 
nam swoją pasją i zaangażowaniem. W miarę 
możliwości pomożemy w promocji takich dzia
łań. Nasze wasze muzeum nie jest i nie ma być 
strukturą zamkniętą, ma być żywą i zmieniającą

Muzeum „Lokalnej"

Tu rodził się Kędzierzyn-Koźle
Zapraszamy do muzeum - „Muzeum Lokalnej". Co tydzień pre
zentujemy artefakty związane z ziemią kozielską.
Rozpoczęły się obchody urodzin miasta. 
Przedstawiamy obiekt, na którym po raz 
pierwszy pojawiła się publicznie nazwa Kę
dzierzyn-Koźle. Tablica ta zawisła w maju 
1975 roku na budynku Komitetu Powiatowe
go Polskiej Zjednoczonej Partii Robotniczej w 
Koźlu przy ulicy Piastowskiej (obecnie bank). 
Mimo że powiaty zlikwidowano formalnie re
formą administracyjną z 28 maja 1975 roku, 
już 8 maja tego roku powstał Komitet Miejski 
PZPR w Kędzierzynie-Koźlu. Nazwę miasta 
oficjalnie zmieniono dopiero 15 października 
1975 roku rozporządzeniem ministerialnym. 

się przestrzenią. Proces stawania się tego projek 
tu i jego realizacji może być fascynującą przygc 
dą dla wszystkich.
- W takim razie kto finansuje działalność 
Mleczarni?
- Ponad rok temu zebrała się grupa przedsiębior 
ców, którzy zaprosili mnie do współpracy. Udo 
stępnili lokal, aby zrobić coś dla młodych miesz 
kańców tego miasta. Wykorzystałem to. Dzi 
wspólnie z ich rodzinami i przyjaciółmi tworzy 
my niezależne centrum kultury. Bez urzędników 
i bez dotacji. To stało się naszym hobby, dlategi 
prywatne kieszenie stały się odporne na mał 
wydatki.
- W jaki sposób można wam pomóc?
- Czekamy na kolejne eksponaty, szukamy ludz 
z pasją. Chcemy wypracować u mieszkańców 
pewien nawyk. Jeżeli mają radio, telewizor lul 
lokówkę z dawnych lat, ale nie mają miejsca 
aby to przechowywać, powvinni udostępnić tei 
przedmiot, by mógł uczyć i bawić. To nie jest tak 
że my chcemy kogoś pozbawić rodzinnych pa 
miątek. Każdy darczyńca pozostaje formalnyn 
właścicielem swoich przedmiotów. Zachęcam d< 
współpracy, bo to wyjątkowa szansa, aby razen 
z nami stworzyć unikalną kolekcję. Każdy możl 
poczuć się mecenasem.

Rozmawiał Witold FLORCZAł

Ze zbiorów Towarzystwa Ziemi Kozielskiej. !
Wf

http://www.youtube.com/c/BartoszWalat
http://www.youtube.com/c/BartoszWalat
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Maski i cienie pracy wychowawcy szkolnego

Kocham uczyć!
i
'rzekazuje wiedzę, ale jej nie wtłacza. Nie narzuca się, ale kieruje. Pokazuje młodemu człowiekowi drogi, którymi może podążać, 
laje mu wybór i towarzyszy w tej drodze. Kształtuje młodego człowieka, mając świadomość, jak wielka na niej spoczywa odpowie- 
izialność. Wyciąga z niego to, co najlepsze. Uważa, że w trampkach Converse można mieć większy autorytet u dzieci niż w spódnicy 
Śzpilkach. Taka jest właśnie Elżbieta Kobiałka, która od 20 lat z pasją wykonuje zawód nauczyciela, bo kocha uczyć, bo kocha dzieci. 
V Publicznej Szkole Podstawowej nr 9 prowadzi zajęcia z języka francuskiego, polskiego i niemieckiego.

I a spotkanie umawiamy się w 
N szkole, bo tam czuje się najlepiej, 
żkoła to jej żywioł, dzieci to jej ży- 
,ioł, uwielbia z nimi pracować. Roz- 
lawiamy o tym, jak trudno dziś być 
ąuczycielem, kiedy rodzice, coraz 
irdziej zapracowani, nie potrafią w 
dym tym zabieganiu znaleźć cza- 
i dla swoich dzieci, wskutek czego 
ają się coraz bardziej roszczeniowi. 
Mam szacunek dla wszystkich ro- 

żiców. Uważam, że wychowywanie 
ziecka w dzisiejszych czasach to 
st mistrzostwo, ale czasami rodzi- 
: chcieliby, żebyśmy za nich zrobili 
racę wychowawczą. To jest niemoż
ne - mówi. - Sukces mojej obecnej 
asy polega na tym, że dzieci mają 
irdzo mądrych rodziców, którym 
ileży na dzieciach, pilnują ich edu- 
icji i wychowania.

lity i stereotypy
■udność w byciu nauczycielem wy
ka również z upadku prestiżu tej 
ofesji. Jeszcze przed wojną nauczy- 
ele cieszyli się wielkim poważa- 
em. Wprawdzie ich autorytet moc- 
j podupadł w czasach PRL-u, kiedy 
óbowano z nich uczynić posłuszne 
irzędzie do rozpowszechniania 
eologii komunizmu, ale w wolnej 
ilsce nic nie zrobiono, żeby odbu- 
>wać szacunek należny nauczy- 

ciełom. W dalszym ciągu pokutuje 
wśród społeczeństwa przeświadcze
nie, że nauczyciele pracują 18 godzin 
w tygodniu. - I za te 18 godzin do- 
stajemy zdrowo po głowie, bo każdy 
z nas pracuje dużo więcej - mówi. 
- Mamy 40-godzinny tydzień pracy. 
Etat wynosi 18 godzin, dodatkowo 
dwie godziny pracy z dziećmi z Karty 
nauczyciela, darmowe, reszta to jest 
praca przygotowawcza do lekcji, któ
ra naprawdę pochłania mnóstwo cza
su - wyjaśnia. Ponadto dwa tygodnie 
ferii zimowych i dwa miesiące wa
kacji. - Dwa miesiące wakacji mają 
dzieci, a my jeszcze pracujemy na po
czątku lipca i już z końcem sierpnia, 
by 1 września być gotowym z planem 
i rozkładem zajęć - tłumaczy.
Zresztą potrzebują tego odpoczynku, 
jak każdy, żeby naładować akumula
tory. - Przez 10 miesięcy daję z siebie 
wszystko, potrzebuję więc odpocząć, 
żeby mieć siły na kolejne - mówi. W 
dodatku czują się oszukani, bo wie
lu z nich zaczynało pracę w szkole, 
wiedząc, że po 30 latach będą mieli 
wybór: albo przejdą na emeryturę, 
albo pozostaną w szkole, jeśli będą się 
czuli na siłach. - 20 lat pracuję na wy
sokich obrotach i nagle okazało się, 
że zostało mi jeszcze 25 lat pracy. To 
jest niesprawiedliwe i nie tylko wo
bec mnie, ale też wobec dzieci, któ

re przyjdą do szkoły, bo przez te 20 
łat dostały ode mnie na najwyższym 
poziomie to, co powinny dostać, a za 
10 lat nie wykrzeszę z siebie tyle, co 
teraz. Nie jestem z żelaza - mówi. - 
Więc jaki będzie wtedy ten poziom, 
czy ktoś się nad tym zastanowił? - 
pyta. I czy ktoś się zastanowił, jak 
będzie rósł poziom frustracji nauczy
cieli uwielbiających pracę z młodymi 
ludźmi? Jaką walkę będą toczyć sami 
ze sobą: wiem, że mógłbym inaczej, 
ale nie daję rady, nie mam zdrowia 
ani siły. - To się będzie nazywało 
prawdziwe wypalenie zawodowe. To 
będzie klęska edukacji - podkreśla.

Obywatel 
gorszej kategorii
Rząd też nie odpuszcza, urządzając 
w mediach nagonkę na nauczycieli. 
Przy byle okazji właśnie ta grupa za
wodowa staje się chłopcem do bicia. 
- Po raz pierwszy naprawdę mnie 
zabolało, dostałam taki potężny cios, 
w grudniu zeszłego roku w związku 
z przerwą świąteczną. Brak szacun
ku ze strony społeczeństwa i taka 
bezsilność... Nikt nas nie obronił, 
żadna z osób wysoko postawionych 
nie wstawiła się za nimi - mówi z 
goryczą w głosie. - Przez 20 lat na 
pełnych obrotach, nie zdarzyło mi

W wakacje szuka ciszy i spokoju. Odpoczywa i ładuje akumulatory 
na nowy rok szkolny.

się zwolnić, bo ja nigdy nie zwal
niam, i nagle w tym rozpędzeniu 
jakbym uderzyła głową w szlaban. 
Poczuła wówczas zniechęcenie, jak
by ktoś jej odebrał chęć do działania. 
- Ja rozumiem, że ludzie są zapraco
wani, mają różne sytuacje życiowe 
i nie mają z kim dziecka zostawić, 
ale czemu nas od razu opluto. Pani 
minister, stawiając nas w takiej sy
tuacji, pozwoliła, żeby nas obrażano, 
nazywając „bogami wolnego czasu”,

„obibokami”, „darmozjadami”... - 
mówi z żalem. - Czułam się, jakbym 
była obywatelem gorszej kategorii, 
miałam wrażenie, jakbym temu spo
łeczeństwu coś zabierała, a przecież 
daję mu to, co najlepsze - dobrze 
wykształcone dzieci, które będą 
pracować na to społeczeństwo, żeby 
miało, żeby było silne i mądre. I do
wiedziałam się, że jestem nierobem, 
i było mi przykro, wszystkim moim 
kolegom i koleżankom w pracy. 
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Czy rzeczywiście wszyscy rodzice 
nie mogli zapewnić opieki swoim 
dzieciom? Czy tak było w przypad
ku dwóch małych chłopców przy
prowadzonych do świetlicy, z któ
rych jeden do drugiego powiedział: 
„chodź, pośpiewamy sobie kolędy” 
i obaj zaszyli się w kącie sali? - Je
żeli pomyślimy o wartościach, to te 
dzieci będą pamiętały, że babcia w 
domu lepiła pierogi - chociaż nie 
wiem, czy w przypadku tych chłop
ców - że były święta, a oni siedzieli 
na dywanie w szkole i jeden drugie
mu śpiewał kolędy. A mogli być w 
domu. Czy rodzice, którzy skorzy
stali z opieki szkolnej świetlicy i 
udali się na przedświąteczne zaku
py, zastanowili się, co zrobili swoim 
dzieciom? Być może nie w tej szko
le. Pętający się pod nogami i maru
dzący maluch może być stresujący. 
- Pamiętam, jak w stanie wojen
nym stałam z mamą w kolejkach. 
Było zmęczenie, nerwy, stres, żeby 
święta jakoś wyglądały, ale byliśmy 
w tym razem, całą rodziną - pod
kreśla. - Nie chcę mówić o wszyst
kich, ale teraz niektórzy rodzice 
kombinują, ale oni nie tylko nas nie 
szanują, oni przede wszystkim wła
snych dzieci nie szanują.

Trzeba lubić dzieci
Nauczycielem została trochę na 
przekór, bo ze szkoły nie ma miłych 
wspomnień. - Wyłapywano nasze 
błędy, punktowano wszystko, czego 
nie umieliśmy. Chociaż byłam bar
dzo dobrym uczniem, nie wiedzia
łam, co umiem, nie znałam swojej 
wartości - mówi. Kiedy skończy
ła Dziewiątkę, nie przypuszczała, 
że po latach, po ukończeniu Na
uczycielskiego Kolegium Języków 
Obcych w Opolu i romanistyki na 
uniwersytecie w Krakowie, wróci

REKLAMA

Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie-Koźlu zaprasza na półkolonie

TLRNLS I (6 -10 lipce) - W KRAJNtt kim • RO81MY fUM

wycieaka 10.07 ■ INTERAKTYWNE MUZEUM ANIMACJI - Bielsko-Biała

TUtMS II <13 ■ 17 lipce) ■ AFRYKA DZIKA

wycieczka 16,07 - AFRYKARIUM - Wrocław

TURNUS III (20- 24 lipea) W KRAIMt CRNOZAUR0W

wycieczka 23.07 PARK NAUKI I ROZRYWKI - Krasiejów

TURNUS IV (27 - 31 lipca) • NA OZfKIM ZMT1ODM

wycieczka 30.07 - MIASTECZKO TWINPI6S Żory

W ramach odpłatności za półkolonię zapewniamy: 
- wyżywienie dzieci (drugie śniadanie, obiad, napoje,
prowiant turystyczny)

- opieka kadry pedagogicznej
- bilety wstępu podczas wycieczek 
-wynajmy autokarów 

do dawnej podstawówki uczyć ko
lejne roczniki dzieciaków. - Kiedy 
zaczęłam pracować w tej szkole z 
tymi ludźmi, poczułam, że mam 
jakąś wartość - mówi. - Mam 
świadomość, że jestem dobrym na
uczycielem, ponieważ dużo pracy 
wkładam w to, co robię, i staram się 
to robić uczciwie. Zresztą tego na
uczyli mnie rodzice, którzy powta
rzali mi: nie jest ważne, co będziesz 
robić w życiu, masz to robić dobrze 
i tak, żeby nie skrzywdzić drugiego 
człowieka.
Czy każdy może być nauczycielem?
- To jest świetny zawód dla tych, 
którzy lubią się uczyć. Bo stale trze
ba się dokształcać. Ja to uwielbiam. 
Fascynuje mnie wszystko, co nowe, 
ale ci, którzy nie lubią pracować 
z ludźmi, nie lubią dzieci, nie po
winni być nauczycielami - mówi.
- Spotykałam nauczycieli, którzy 
nigdy nie powinni być w tym za
wodzie. Dlatego uważa, że nie po
winno się reformować programu 
nauczania, bo obecna podstawa 
programowa jest w porządku i do
bry nauczyciel wie, czego ma uczyć, 
mądrze wybierze i odpowiednio 
pokieruje dziećmi. - Weryfikacja 
powinna pójść w kierunku spraw
dzenia kompetencji nauczycieli. 
Powinno się przyjrzeć ich pracy i 
jeśli się nie nadają, zaproponować 
im co innego - uważa. - I na tym 
powinna polegać reforma edukacji, 
a nie na kolejnej zmianie matury i 
egzaminów klas szóstych. I dlacze
go wciąż są nabory na studia, skoro 
regularnie zwalnia się nauczycieli? 
Tu jest błąd systemu - konkluduje.

Nauczyciel 
jest dla ucznia
Nie wyobraża sobie, że mogłaby

Odpłatność za jeden turnus wynosi 170 zł

Zapisy od 15 czerwca 2015 r. Szczegóły: tel. 77 48 02 556, tel. 77 48 02 540
Zajęcia będą organizowane w Domu Kultury „Chemik”
w Kędzierzynie-Kożlu, Al. Jana Pawła II 27
oraz w terenie rekreacyjnym. Grupy wiekowe 6-9 i 10-13 lat.

Elżbieta Kobiałka z ukochaną klasą 6b
robić co innego w życiu, uwielbia 
dzieci. - Szanuję je i nigdy nie trak
tuję ich z góry - mówi. Jak popełnią 
błąd, to im nie odpuści, ale zawsze 
mają szansę go naprawić. Zdaje so
bie sprawę, że to, co mówi, jest dla 
nich ważne, dlatego bardzo się stara 
ich nie skrzywdzić. - Słucham, co 
do mnie mówią, i jak mają rację, to 
im ją przyznaję. Ale nie lubię tego. 
Nikt tego nie lubi - zauważa. - Jak 
coś potrafią lepiej ode mnie, to też 
to przyznaję. Zawsze ich chwalę, 
mówię, że są mądrymi młodymi 
ludźmi. W kolegium językowym w 
Opolu nauczyła się odpowiedzial
ności za to, co robi. - Stefan Woź
niak, z którym miałam metodykę, 
mówił nam, że wszystko, co włoży
my w młodego człowieka, wyjdzie 
z niego, więc trzeba tak wkładać, 
żeby nie wyszło zło i żebyśmy za
wsze pamiętali, że nie uczeń jest dla 
nauczyciela, tylko nauczyciel dla 
ucznia - podkreśla.
Od dzieci nauczyła się innego po
strzegania świata, a także spon
taniczności i innego sposobu 
myślenia. - Czasami tak zadadzą 
pytanie, że człowiek musi zmienić 
swoje myślenie. Cały ten bagaż, 
który gromadzą, przepuszczają 
przez filtr i wypuszczają i wte
dy człowiekowi zupełnie zmienia 
się optyka - zauważa. - I potrafią 
się cieszyć z takich małych rzeczy. 
Ponadto nauczyciel musi być au
tentyczny, mieć tę samą twarz tak 
dla dzieci, jak i dla innych. - Dzie
ci czują, kiedy ktoś jest fałszywy, 
bo - jak mówił Korczak - dzieci 
są takimi samymi ludźmi jak my, 
tylko trochę mniejszymi i myślę, 
że momentami one są mądrzejsze 
niż my - twierdzi. Przed nimi nie 
musi udawać, zawsze mówi to, co 
myśli, i to powoduje, że dzieci od
bierają ją poważnie, mimo że ubie
ra się młodzieżowo. - Zdaję sobie 
sprawę z tego, że może niepoważnie 
wyglądam, ale uważam, że można 
mieć większy autorytet u dzieci w 
trampkach Converse niż w spódni
cy i szpilkach.

Trzeba uczyć wartości 
Dla niej wartości chrześcijańskie są 
w życiu najważniejsze, odwołuje się 
do autorytetów zawsze i w każdej 
sytuacji, ale niczego nie narzuca. 
Szanuje wszystkie dzieci i tego sa
mego wymaga od nich. - Uczeń ma 

wiedzieć, że jak będzie szanować 
nauczyciela, to nauczyciel też go 
będzie szanować, to są podstawowe 
wartości, które nie zawsze są oczy
wiste - zauważa. - Trzeba pokazać 
dziecku, że ono funkcjonuje w gru
pie, w jakiejś strukturze, że nawza
jem też się mają szanować i że są 
normy, których trzeba przestrzegać
- dodaje.
Nie tylko nauczyciel powinien być 
nośnikiem wartości i je przekazy
wać, przede wszystkim dom, rodzi
na, bo dziś w telewizji nic się nie 
oferuje młodym ludziom. - Tylko 
żeby wyglądali, mieli i byli ubrani, 
czyli żeby było lekko, łatwo i przy
jemnie - twierdzi. - Dziś opłaca się 
być nieprzyzwoitym, ale nie warto
- mówi i dodaje, jak bardzo trud
no było to dzieciom wytłumaczyć.
- I najważniejsze, żeby się opłacało. 
One też zawsze pytają: a to będzie 
na ocenę? Oburzamy się, kiedy ktoś 
okazuje się wrednym materialistą, 
ale tego uczymy nasze dzieci.

Podręczniki 
do lamusa
Jest zwolenniczką oceniania kształ
tującego, które od niedawna funk
cjonuje w Dziewiątce. - Pracuję z 
dziećmi tak, żeby były świadome, 
po co się uczą, do czego im się to 
przyda. Za każdym razem jest po
dawany cel zajęć, do którego zmie
rzamy, na co zwrócić uwagę - tłu
maczy. - W mojej klasie uczniowie 
przestali pytać, czy to na ocenę, wie
dzą, że uczą się dla siebie, chociaż 
pewnie, że nie do końca, bo to są 
dzieci. Wiedzą, że muszą się uczyć, 
bo inaczej dalej nie pójdą. Ale mają 
wybór - zaznacza. W takim podej
ściu do nauczania podręcznik wła
ściwie przestaje być użyteczny. - Są 
strasznie przeładowane, ileś rzeczy 
jest tam po nic - uważa. - Podręcz
nik to powinien mieć nauczyciel. I 
ćwiczenia, by móc wybierać te, któ
re są mu potrzebne, kopiować je i 
potem rozdawać uczniom. Bazując 
na odkryciach neuropedagogiki 
wspólnie z Anną Szczepanowską, 
germanistką z Dziewiątki, wypra
cowały sobie system uczenia kar
tami pracy dla klas innowacyjnych.
- Jest to nastawione głównie na 
komunikację, żeby uczniowie jak 
najwięcej mówili - tłumaczy. - Po
sadzenie ucznia w ławce mija się z 
celem. Oni mają pracować w gru
pach, stawiać sobie nawzajem pyta

nia, uczyć się od siebie. Mają sa 
jak najwięcej działać.

Zaufać szkole
Jak pracować z rodzicami? Jec 
drugich powinni zrozumieć. Jedn) 
i drugim musi leżeć na sercu dot 
dziecka. - Spotykając się z rodzicar 
mówię, na czym mi zależy, i słucha 
na czym zależy rodzicom, próbujei 
iść po tej samej płaszczyźnie. To 
nie zawsze udaje, czasami mamy in 
oczekiwania, ale trzeba się jakoś d 
gadać - mówi. Bywa, że rodzice d 
stają informację od nauczyciela, żi 
dzieckiem jest problem, i -zdarza s 
że nie przyjmują tego do wiadom 
ści, bo dziecko w domu jest zupełi 
inne. - Ważne, żeby w takiej sytua 
szkole zaufać. Niektórzy nauczycii 
na to nie zasługują i ja o tym wie 
Ale jeżeli rodzic oddaje dziecko i 
szkoły, to powinien zaufać nam 
tyle, że jesteśmy tu po to, żeby r 
uczyć i pomóc w wychowaniu te 
dziecka - mówi. Wszyscy rodzi 
chcą, żeby ich dzieci były bardzo d 
brze wykształcone. - Ale kiedy d 
staje ono trójkę, czyli osiąga pozie 
podstawy programowej, to się denc 
wują, że ma słabe wyniki, i wymagi 
od nauczyciela, żeby obniżył pozie
- zauważa. - To się zawsze dzieje 
poziomie szkoły podstawowej - 2 
znacza. Potem umiejętności dziec 
są weryfikowane zewnętrznie all 
przez kolejny poziom edukacji. - 
już nie ma takiej dyskusji z naucz 
cielami. Po czasie przyznaję się rac 
temu nauczycielowi z podstawowi 
ale wtedy jest za późno, bo dzieci 
straciło - dodaje.
Jej największym marzeniem j< 
pielgrzymka do Santiago de Cor 
postela. - I żebym była zdrowa 
mogła robić jak najdłużej to, co 1 
bię, z tymi ludźmi, z którymi to r 
bię. Żeby praca zawsze sprawiała 1 
przyjemność - mówi. Chciałaby t 
zarabiać tyle, żeby nie trzeba było 1 
martwić, czy wystarczy do pierwsz 
go. Nie potrzebuje dużo pienięd: 
bo uważa, że pieniądze demora 
zują ludzi. - Żeby mnie było stać : 
wyjazd w jakieś miejsce, gdzie bę 
mogła odpocząć, bo mamy wakac 
w najdroższym sezonie - zauwai
- Muszę naładować akumulatoi 
żeby potem oddać młodym ludzie 
to, co najlepsze, a oni mnie. I wte- 
to ma sens.

Ewa ŻABSK



plejne nagrody dla Echa Kresów

ournee po Dolnym Śląsku
ie zwalniają tempa członkowie chóru Echo Kre- 
iw z Kędzierzyna-Koźla, którzy intensywnie kon- 
prtują, występują na przeglądach i zdobywają ko- 
jne nagrody.

nór Echo Kresów intensywnie koncertuje.

Koncert na rozpoczęcie wakacji

Blues, reggae i rock na kozielskim rynku 
To będzie huczne pożegnanie roku szkolnego i przywitanie wakacji. 26 czerw
ca na kozielskim rynku zagrają zespoły: Pop Marley, Stream oraz Old Breako- 
ut. Początek imprezy o godz. 14. Wstęp dla publiczności wolny.

Tiedawno w stolicy wojewódz- 
N twa odbyła się szósta edycja 
>olskich Dni Kresów. Gościem 
jcjalnym tego wydarzenia był chór 
)ędzierzyna-Koźla, którego ponad- 
izinny występ jak zwykle dostar- 

l'ł publiczności mnóstwa radości, 
• też skłonił do zadumy i refleksji 
i tym, co przeminęło.
ka dni później zespół z Miejskiego 
'rodka Kultury po raz kolejny wy
szył do Żar, gdzie był jedną z atrak- 
XVII Ogólnopolskiego Festiwalu 

Iszczyzny i Pieśni Kresowej „Wiel- 
i Bałakanie”.
stiwal tradycyjnie rozpoczął się 
pczystą mszą świętą, po której 
■wny i rozśpiewany korowód 
zestników przemaszerował ulicz
ni miasteczka. Do konkursu przy- 

| piło 57 grup oraz solistów. Echo 
I psów przedstawiło trzy utwory:

resowy płomień”, „Zbudź się” i 
latka Białego Orła”, a soliści do- 

1 kowo zaśpiewali trzy piosenki: 
j na Woś - „Ta panie Karolku”, Józef 

ozdowski - „Tyle jest miast”, a Fe-
Przeradzki - „Już mi raz zabrali 

Ino”.
tyści z naszego miasta pokonali ry- 
fli w Żarach.

I wnorzędne pierwsze miejsca 
i tyznano trójce solistów z Kędzie

rzyna-Koźla, a Echo Kresów zajęło 
pierwsze miejsce w kategorii chó
rów. Dodatkową nagrodę - za aran
żację, kompozycję i wysoką kulturę 
muzyczną prowadzonego zespołu 
- przyznano Adamowi Wołkowskie- 
mu.
Dwudniowy festiwal zakończył się 
koncertem galowym, w którym nasz 
zespół już nie wystąpił, bo następne
go dnia czekały go kolejne koncer
ty. Intensywny dzień rozpoczęto od 
śpiewów w bolesławieckim kościele. 
Później był spontaniczny występ na 
zamku w Kliczkowie. I na koniec 
pełny program zaprezentowany na 
Dniach Gromadki. Chórzyści z Kę
dzierzyna-Koźla wykazali się znako
mitą kondycją i przygotowaniem, bo 
jeszcze tego samego dnia dali koncert 
w Teatrze Starym w Bolesławcu.
- Kresy mają swoją własną histo
rię, własnych świętych i bohaterów, 
własne legendy, symbole, cudowną 
mowę, wyjątkowe piosenki i orędow
nika tych wszystkich wartości: nasz 
chór - przyznał zadowolony po tym 
krótkim tournee Adam Wołkowski.
Teraz Echo Kresów czeka występ na 
Jasnej Górze, gdzie 5 lipca odbędzie 
się XXI Światowy Zjazd i Pielgrzym
ka Kresowian.

Ł

Gwiazdą imprezy będzie zespół 
Old Breakout, który tworzą 
muzycy z oryginalnego składu Brer 

akout. Dołączył do nich pochodzą
cy z Koźla Portu znany bluesman 
Kazimierz Pabiasz, który śpiewa i 
gra na gitarze. To on namówił star
szych kolegów do tego, aby wróci
li na scenę. Okazją do pierwszego 
wspólnego występu był ubiegło
roczny koncert na festiwalu im. 
Tadeusza Nalepy „Lep na Bluesa”, 
który rokrocznie odbywa się w Jó
zefowie.
Efektem współpracy było wydanie 
płyty pod szyldem Old Breako
ut pt. „Za głosem bluesa idź”. Na 
krążku znajduje się dziesięć utwo
rów, w tym nowe wersje słynnych 
hitów, jak „Modlitwa” oraz „Oni 
zaraz przyjdą tu”. W nagraniach 
wzięli udział: Kazimierz Pabiasz, 
Winicjusz Chróst, Krzysztof Dłu- 
towski, Jacek Krzaklewski, Wło
dzimierz Tafel, Tadeusz Trzciński, 
Zbigniew Wypych oraz zmarły w 
maju tego roku Józef Hajdasz.
Dla tych, którzy chcą posłuchać 
znakomitej muzyki i poczuć magię

Dyskusyjny Klub Filmowy

O dzielnym hydrauliku i romansie w pociągu
W tym tygodniu czekają nas dwa seanse DKF-u. Kino „Twierdza” zaprasza 25 
czerwca na pokaz rosyjskiego filmu „Dureń”. Z kolei w „Chemiku" 29 czerwca 
będzie można zobaczyć szwedzki dramat „Jak zatrzymać ślub”. Oba seanse
o godz. 19.

„Dureń” to bezkompromisowa me
tafora współczesnej Rosji. Opowieść 
o uczciwym człowieku w nierów
nym starciu z machiną biurokratycz
ną. Dima pracuje w niedużym mia
steczku jako hydraulik. Pewnej nocy 
w cieszącym się złą sławą wiekowym 
hotelu robotniczym pękają rury. Hy
draulik odkrywa, że budynek grozi 
zawaleniem i nie przetrwa nocy. Ko
nieczna jest natychmiastowa ewaku
acja. Miejscowi oficjele unikają od

Wokalista zespołu Old Breakout Kazimierz Pabiasz

bluesa, wizyta w Koźlu jest obo
wiązkowa.
Przed Old Breakout zagrają ze
społy: Pop Marley z Opola oraz 
kędzierzyńska grupa Stream w 

powiedzialności za skomplikowaną 
logistycznie operację. Osamotniony 
Dima podejmuje walkę o życie kil
kuset mieszkańców budynku.
Z kolei „Jak zatrzymać ślub” to film, 
który został nakręcony w 5 go
dzin i 17 minut. Tyle trwa podróż 
pociągiem z Malmo do Sztokhol
mu. Dwójka bohaterów, Amanda 
i Philips, spotykają się w jednym 
przedziale. Zaczynają rozmawiać - 
niezobowiązująco, żeby zabić czas 

składzie: Darek Statkiewicz (gitara 
basowa), Jacek Szczepanik (gitara), 
Krzysztof Tyczyński (perkusja) i 
Tomek Malinowski (gitara).

ŁAG

długiej podróży w środku zimy. Na
gle orientują się, że zmierzają w to 
samo miejsce. Wraz z przesuwają
cym się za oknami krajobrazem - i 
wypitym alkoholem - coś się zmie
nia. Patrzą nawzajem na swoje emo
cjonalne obnażenie, mimochodem 
dowiadują się, co ich wzrusza i roz
czula. Philip obserwuje ekstatyczny 
taniec Amandy, ona zaczyna zauwa
żać w nim mężczyznę.

Ł

REKLAMA

Studio
Fryzjerskie Repertuaru [^HELIOS
HONORUJEMY:

www.studio-galeria. pl

Strzyżenie męskie

Z KARTA SENIORA
RABAT -40%
Strzyżenie damskie

_692 288 882
lędzierzynul. Grunwaldzka 23, T_77 481 01 83

Koźle ul. Pamięci Sybiraków 12, T_77 482 66 68 
„ zePI. Wolności 6, T_32 276 12 54 
' Prudnikul. Armii Krajowej 38, T_77 436 21 57

Zdzieszowice Galeria EWA, T_886 048 717

KARTĘ SENIORA
KARTĘ RODZINA +3

23-25 czerwca
■ DZIEWCZYNA WARTA GRZECHU (USA, komedia, od 15 lat): 10.00 (23-24.06), 14.30,19.00,21.15
■ NAZNACZONY 3 (USA, horror, od 15 lat): 16.45,19.30,21.45
■ EKIPA (USA, komedia, od 15 lat): 15.00 (24-25.06), 17.30 (23.06), 20.00 (23-24.06), 20.30 (25.06)
■ JURASSIC WORLD (USA, przygodowy, od 12 lat): 11.30,12.30 (3D), 14.15,15.15 (3D), 17.00,18.00 (3D), 20.45 (3D)
■ AGENTKA (USA, komedia, od 12 lat): 10.30 (25.06), 12.00 (23-24.06)
■ RECHOTEK (USA, bajka animowana, b.o.): 10.30,13.00
a KRAINA JUTRA (USA, science fiction, od 8 lat): 9.30 (25.06), 10.15 (23-24.06)
■ POLTERGEIST (USA, horror, od 15 lat): 22.15

26-29 czerwca
• MINIONKI 3D (USA, animowany, b.o.): 10.15,12.15,14.15,16.15,18.30,20.30 
a MINIONKI (USA, animowany, b.o.): 9.30,11.30,13.30,15.30,17.30,19.30

Z KARTĄ RODZINA +3
RABAT -50%
Strzyżenie damskie
od 12,50 zl

Strzyżenie męskie
od 7,50 zł

Pełny repertuar od 26 czerwca na wwwJielios^fl
Naznaczony 3- początkująca aktorka Quinn Brenner czuje, że z zaświa
tów próbuje się z nią skontaktować matka. O pomoc zwraca się do kobie
ty medium. Ta poruszona sytuacją wrażliwej nastolatki, próbuje ochronić 
ją przed duchami, ale tragedia, jaką przeżyła, sprawia, że niechętnie uży
wa swoich zdolności.
Agentka - Susan jest skromnym i niedocenianym analitykiem pracują
cym dla CIA Gdy działający w ukryciu agenci zostają zdekonspirowani, 
kobieta musi porzucić wygodne biurko i wkroczyć do akcji. Jej zadaniem 
jest rozpracować szajkę handlarzy bronią i zapobiec światowemu kryzy
sowi.

Ekipa - kinowa wersja popularnego serialu telewizyjnego. Gwiazdor 
filmowy Vincent wraz z kolegami pracują dla nowej wytwórni. Niektóre 
ich cele uległy zmianie, jednak łącząca ich więź pozostaje nienaruszona, 
gdy razem lawirują w kapryśnym, a często także okrutnym świecie Hol
lywood.

i •. ■> : - każdego roku do parku jurajskiego na Isla Nublar przy
bywają miliony turystów, by z bliska podziwiać odtworzone genetycznie 
dinozaury. Tymczasem w laboratoriach trwają prace nad kolejnymi mu
tacjami genetycznymi, w wyniku których naukowcy powołują do życia 
monstrum.

http://www.studio-galeria


Niepełnosprawni i ich zachwyt nad światem ideałów

Promyczki pod skrzydłami aniołów
W Miejskiej Bibliotece Publicznej odbył się wernisaż pn. „Ludzkie Anioły”. Wszystkie zaprezentowane pra
ce wykonane były przez uczestników Środowiskowego Domu Samopomocy „Promyczek”.

Tak sielsko i anielsko w filii nr
5 MBP nie było. Wszystko za 

sprawą wyjątkowego wernisażu pn. 
„Ludzkie Anioły”, który odbył się w 
miniony wtorek (9 czerwca). Auto
rami wszystkich zaprezentowanych 
prac są uczestnicy Środowiskowego 
Domu Samopomocy „Promyczek”, 
którzy przy wsparciu rodziców i 
opiekunów przez ostatnie dwa mie
siące tworzyli wyjątkowe dzieła. 
Były anioły w różnej artystycznej 
odsłonie: malowane, rysowane, z 
gliny, ceramiczne, a nawet z papie
ru. Każdy gość wrócił do domu z 
własnym aniołkiem wykonanym z 
filcu.
- Ludzkie anioły towarzyszą nam 
na co dzień, w każdej przestrzeni 
społecznej - mówi Anna Brągiel, 
dyrektor ŚDS „Promyczek”. - Ludz
kie anioły to dążenie do ideałów, bo 
w każdym z nas można znaleźć coś 
z anioła. Nieważne, czy jesteśmy 
zdrowi czy chorzy. W naszej pra
cy, opiece nad niepełnosprawnymi 
osobami, chcemy być choć trochę 
doskonali i do tego dążyć. Nasze

Anioły w różnej postaci możemy oglądać na wystawie w filii nr 5 MBP przy ul. Damrota.

działania codziennie wspierają 
prawdziwe anioły i również z myślą 
o nich jest ta wystawa. Bez nich nie

dalibyśmy sobie rady.
Uczestnicy ŚDS „Promyczek” za
prezentowali również umiejętności .

muzyczne. Wystawę możemy po
dziwiać do 31 lipca.

Alina NOWICZ

Kino Konesera w „Heliosie"

Zwierzenia w taksówce
Kino „Helios” zaprasza na specjalny pokaz irańskiego 
dramatu pt. „Taxi-Teheran”. Kolejny seans Kina Kone
sera zaplanowano na 24 czerwca, na godz. 18.15.

Nagrodzony Złotym Niedźwie
dziem film Jafara Panahiego jest 
jak audiowizualna pocztówka z Iranu. 

W Teheranie trwa dzień jak co dzień. 
Auta suną po zakorkowanych ulicach, 
kierowcy żółtych taksówek błądzą po 
gigantycznej metropolii w poszukiwa
niu adresów, pod które każą zawieźć 
się pasażerowie. Wśród nich jest jeden 
wyjątkowy samochód. Wyróżnia go nie 
tylko to, że jest wyposażony w pasy bez
pieczeństwa - w większości pojazdów 
nie ma takich zabezpieczeń - ale też to,

że na desce rozdzielczej zamontowano 
w nim przemysłową kamerę, a za kie
rownicą siedzi sam Jafar Panahi. Do 
jego samochodu wsiadają ludzie prości 
i intelektualiści, przyjaciele i komplet
nie nieznajomi, przypadkowe osoby w 
potrzebie i umówieni na przejażdżkę 
członkowie rodziny, w tym kradnąca 
reżyserowi film siostrzenica, Hana Sa- 
eidi. Każdy z pasażerów wnosi do filmu 
nowy problem, który urozmaica fabułę 
i nową refleksję na temat życia w Iranie.

Ł

Repertuar kina „Chemik”
23-25 czerwca
■ JURASSIC WORLD (USA przygodowy, od 12 lat): 16.00 (23.06),
16.30 (24.06), 17.00 (25.06), 18.15 (23.06), 18.45 (24.06), 19.15 
(25.06)
■ DZIEWCZYNA WARTA GRZECHU (USA komedia, od 12 lat):
20.30 (23.06), 21.00 (24.06), 21.30 (25.06)
26-28 czerwca
■ MINIONKI (USA animowany, b.o.): 13.15,15.00,16.45,18.30 

DZIEWCZYNA WARTA GRZECHU: 20.30
29 czerwca

MINIONKI: 13.45,15.30,17.15
■ DKF: Jak zatrzymać ślub (Szwecja, melodramat, od 12 lat): 19.00 

DZIEWCZYNA WARTA GRZECHU: 20.30
Repertuar kina „Twierdza"

23-24 czerwca
ROZUMIEMY SIĘ BEZ SŁÓW (Francja, komedia, od 12 lat):

14.00,16.00
i ■ NAJDŁUŻSZA PODRÓŻ (USA dramat, od 12 lat): 18.00,20.30

25 czerwca
ROZUMIEMY SIĘ BEZ SŁÓW: 15.00,17.00
DKF: Dureń (Rosja, dramat od 12 lat): 19.00
NAJDŁUŻSZA PODRÓŻ: 21.00

26-29czerwca
■ POLOWANIE NA PREŻYDENTA (Finlandia, akcja, od 12 lat):
14.45.18.30

MANGLEHORN (USA dramat od 12 lat): 16.45
TWARZ ANIOŁA (Hiszpania, dramat od 12 lat): 20.30

Projekt „Kultura Dostępna"

Polskie kino za dychę
Kino „Helios" zaprasza na kolejną projekcję w ramach 
projektu „Kultura Dostępna”. 25 czerwca o godz. 18 zosta
nie wyświetlony dramat obyczajowy „Serce, serduszko".

Film Jana Jakuba Kolskiego z Marcinem 
Dorodńskim i debiutującą w głównej roli 
Marią Blandzi.
Maszeńka marzy o karierze primaba
leriny. Pewnego dnia ucieka z domu 
dziecka, a w ślad za nią rusza Kordula, jej 
ekscentryczna opiekunka i miłośniczka 
tatuaży. Razem przemierzają całą Polskę 
od Bieszczad aż do Gdańska, by zdążyć 
na egzamin do szkoły baletowej. Ścigane 
listem gończym przez policję, napotyka
ją na swojej drodze mnóstwo dziwnych 
postaci, które pomagają dziewczynce

spełnić marzenia. Maszeńki szuka też jej 
ojciec, który musi na nowo odnaleźć dro
gę do serca córki i odmienić swoje życie. 
Projekcje w „Heliosie” to jeden z ele
mentów programu realizowanego z ini
cjatywy minister kultury i dziedzictwa 
narodowego. Dzięki niemu w 35 kinach 
w każdy czwartek o godz. 18 do końca 
roku odbywać się będą specjalne poka
zy polskich filmów. Widzów ma przede 
wszystkim zachęcić niższa cena biletów, 
które kosztują 10 zł.

Ł

Polowanie na prezydenta

Kiedy rakiety terrorystów niszczą prezy
dencki Air Force One nad gęsto zalesionym 
terytorium Finlandii, jedyną nadzieją na 
przetrwanie głowy państwa staje się Oska- 
ri - spadkobierca słynnego rodu myśliwych. 
Chłopak, który w środku dzikiej puszczy, 
zgodnie z lokalną tradycją, przechodzi wła
śnie test na męstwo, odnajduje kapsułę 
ratunkową i uwalnia prezydenta (Samuel L. 
Jackson), zanim na miejsce katastrofy przy
bywają uzbrojeni agresorzy. Podczas gdy 
Pentagon podejmuje desperackie próby na

mierzenia przy
wódcy narodu, 
dla Oskariego i 
jednego z najważ
niejszych ludzi na 
ziemi rozpoczyna 
się prawdziwa 
walka o prze
trwanie. Wielkie 
polowanie, które 
może odmienić 
losy świata.

Manglehorn

Angelo Manglehorn (Al Pacino) nigdy nie 
pogodził się z utratą kobiety, która była 
miłością jego życia. Żyje samotnie, pogrą
żony we wspomnieniach, większą bliskość 
czując do swojego kota niż do ludzi. Przed 
laty sprowadził się do małego miasteczka, 
gdzie niewielu mieszkańców zna tajemnice 
jego przeszłości. Jedyne osoby, z którymi 
utrzymuje sporadyczne kontakty, to za
jęty karierą syn oraz dawny uczeń. Raz w 
tygodniu Manglehorn celebruje swój mały 
rytuał: odwiedza lokalny bank, w którym 

pracuje intrygu
jąca go kobieta. 
Para samotników 
nawiązuje nić po
rozumienia, ale 
gdy dzielący ich 
dystans zacznie 
maleć, Mangle
horn niespodzie
wanie znajdzie 
się na emocjonal
nym rozdrożu.

WTOREK (23 czerwca)
Klub Małego Artysty - zajęcia 
plastyczne dla dzieci.
MBP, Rynek, godz. 16
ŚRODA (24 czerwca)
Komputerowa akademia se
niora - zajęcia z obsługi Inter
netu dla osób starszych.
Filia nr 8 MBP, ui. Stefana Bato
rego, godz. 11
Klub edukacji internetowej - 
zajęcia komputerowe dla dzie
ci.
MBP, Rynek, godz. 16
Kino Konesera - projekcja 
irańskiego dramatu pt. „Taxi- 
-Teheran”.
Kino „Helios", ai. Armii Krajo
wej, godz. 18.15

CZWARTEK (25 czerwca) 
Bibliomaluch - zajęcia literac- 
ko-plastyczne dla dzieci.
Filia nr 8 MBP, ul. Stefana Bato
rego, godz. 11
Komputerowa akademia se
niora - zajęcia z obsługi Inter
netu dla osób starszych.
Filia nr 10 MBP, ui. Krasickiego, 
godz. 12
Kultura Dostępna - projekcja 
filmu Jana Jakuba Kolskiego pt. 
„Serce, serduszko”.
Kino „Helios", al. Armii Krajo
wej, godz. 18
Dyskusyjny Klub Filmowy - 
projekcja rosyjskiego dramatu 
pt. „Dureń”.
Kino „Twierdza", al. Jana Pawła 
II, godz. 19
Zabawa karaoke - śpiewać 
każdy może. Prowadzenie DJ 
Wojtek.
Klub „Awangarda", ul. Damro
ta, go dz. 21

PIĄTEK (26 czerwca)
Wakacje - koncert na zakoń
czenie roku szkolnego, wystą
pią: Stream, Pop Marley oraz 
Old Breakout.
Rynek w Koźlu, godz. 14
Kozielska Scena Komediowa - 
show z udziałem publiczności 
poprowadzi grupa kabaretowa 
Narwani z Kontekstu.
Dom Kultury „Koźle", ul. Skar
bowa, godz. 20
Friday night - zabawa w klima
tach hip-hop, house electro i nu 
disco.
Klub „Awangarda", ul. Damro
ta, godz. 21

SOBOTA (27 czerwca)
House night - zabawa w klima
tach r’n’b, electro i house.
Klub „Awangarda", ul. Damro
ta, go dz. 21

NIEDZIELA (28 czerwca)
Muzyczny wieczorek poetyc
ki - coś dla miłośników poezji 
śpiewanej i piosenki poetyckie. 
Wystąpi Darek Czarny i zapro
szeni przez niego goście.
Dom Kultury „Koźle", ul. Skar
bowa, godz. 18

PONIEDZIAŁEK (29 czerwca) 
Fun English - komputerowy 
kurs języka angielskiego dla 
dzieci.
MBP, Rynek, godz. 16
Dyskusyjny Klub Filmowy - 
projekcja szwedzkiego drama
tu pt. „Jak zatrzymać ślub”.
Kino „Chemik", al. Jana Pawła 
II, godz. 19

WYSTAWY
Kolorowy świat seniora - wy
stawa prac plastycznych pod
opiecznych DDP „Radość” - fi
lia nr 13 MBP
Malarstwo i ceramika - wysta
wa prac Grażyny Lipińskiej-Ży- 
ły - DK „Chemik"
Ludzkie anioły - wystawa prac 
podopiecznych „Promyczka” - 
filia nr 5 MBP
Koźle w dziejach historii - ma
larstwo Zbigniewa Grzonki - 
MBP Rynek
Kędzierzyn-Koźle - miasto 
moich marzeń - wystawa prac 
plastycznych nagrodzonych w 
konkursie - DK„Koźle"
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OSZCZĘDZANIE

ŚCROWD i 

FUNDING? 
KREDYT INWESTOR 

ZRZUTKA

JAK DZIAŁA CROWDFUNDING?
Masz fajny pomysł i... nie masz pieniędzy., nie bierz kredytu..

-kjPolalT''*1

CROWDFUNDING 
FINANSOWANIE
SPOŁECZNOSCIOWE
Kędzierzyńsko-Kozielski Ihkubator Przedsiębior- 

1 czości wraz z platformą crowdfundingową Po-
LakPotrafi.pl przygotował nową formułę finansowa
nia - FINANSOWANIE SPOŁECZNOŚCIOWE. Dzięki 
temu nasi mieszkańcy mają nową możliwość finan
sowania swoich pomysłów zarówno o charakterze 

1 biznesowym, jak i kulturalnym, społecznym czy
charytatywnym.

I

KILKA WAŻNYCH ZASAD
- Na portalu PolakPotrafi.pl pro- 

, jekt musi osiągnąć zakładany cel 
| finansowy, zanim skończy się

czas przewidziany na zbiórkę;
- Bezpieczeństwo i wygodę płat
ności zapewnia Transferuj.pl;

I - Jeżeli zdarzy się, że projekt 
nie osiągnie wyznaczonego celu 

i finansowego, darczyńcy otrzy
mują swoje środki z powrotem, 
a twórca projektu nie otrzymu
je pieniędzy. Dlaczego?? Jest to 

mechanizm zabezpieczający obie 
strony. Od twórców nie można 
wymagać dokończenia projektu 
bez uzyskania założonych środ
ków.
Crowdfunding jest także świet
nym sposobem na przetestowa
nie własnego pomysłu na biznes. 
Projekty można zamieszczać 
za pośrednictwem naszej 
strony internetowej http:// 
kkiD.com.pl/crowdfunding/

EB

pokaż swój projekt ludziom..

iiHłWłti1

W
Podaruj sponsorom wybraną 
przez nich nagrodę

AKTUALNIE ZBIERAMY NA WYDANIE PŁYTY ZESPOŁU John Kentucky Band

OH SN

NOWA PŁYTA ZESPOŁU

Płyta 'ZNAKI CZASU’ zespołu
JOHN KENTUCKY BAND

Wesprzyj projekt atspęm, MSrj swoja 
twórczością Kotaujs sAserae 
radaennośd OaeH fota®, na tynku 
może pojawić ste ohta.Móra czasie 

drogowskazem  uta wetu zaWąkanycfi 
w gąśasą nie łatwej rzeczywisiośćs 

Jestwtpumoc.

4% 400 zł 45 dni
Postęp Mamy już Do końca

i przekonaj ich, że warto dać Ci pieniądze

Zrealizuj swój pomysł

Płyta „Znaki czasu" będzie naszą drugą płytą 

długogrającą. Pierwsza płyta wydana w 2013 roku, 

odbiła się szerokim echem w mediach. Była o niej 

mowa w Teleexpressie, Polskim Radio PR1, pisała o 

niej bardzo pozytywnie ANGORA oraz wiele innych 

ogólnopolskich i lokalnych mediów. TVP Opole 

stworzyła o nas - na podstawie tej płyty - krótki 

reportaż. Drugi album będzie drogowskazem, 

antidotum na smutek, impulsem do pozytywnego 

myślenia. Będzie piękny, tylko trzeba go wydać. 

Na chwilę obecną sfinansowaliśmy ze środków 

własnych nagranie 8 utworów. Premiera maxi 

singla z 5 piosenkami zaplanowana jest na 16 

czerwca 2015. Do jednej z piosenek nagraliśmy 

teledysk. Obecnie brakuje nam środków aby nagrać, 

kolejne 4 piosenki, co w konsekwencji da 12 

utworów na całą płytę. Jeśli włączycie się w 

finansowanie tego zadania, cała płyta powinna 

ukazać się pod koniec 2015 roku.

https://polakpotrafi.pl/projekt/iohn-kentuckv-plvta

Kędzierzyńsko- Kozielski 
Park Przemysłowy Sp. z o.o. 
ul. Szkolna 15

47-225 Kędzierzyn-Koźle

t.+48 77 488-62-15

f.+48 77 488-69-28 

www.kkpp.pl 

e: biuro@kkpp.pl

Kędzierzyńsko-Kozielski
Inkubator Przedsiębiorczości
ul. Szkolna 17

47-225 Kędzierzyn-Koźle

t. 77 547-99-01

www.kkip.com.pl

e: biuro@kkip.com.pl

Akademickie Inkubatory Przedsiębiorczości

t. 77 547-99-02

Klaster Chemii Specjalistycznej
CHEM-STER
ul. Szkolna 15

47-225 Kędzierzyn-Koźle

t. +4877 540-50-05

f.+48 488-69-28

www.klasterchemster.pl

e: chem-ster@kkpp.pl

LakPotrafi.pl
PolakPotrafi.pl
Transferuj.pl
kkiD.com.pl/crowdfunding/
https://polakpotrafi.pl/projekt/iohn-kentuckv-plvta
http://www.kkpp.pl
mailto:biuro@kkpp.pl
http://www.kkip.com.pl
mailto:biuro@kkip.com.pl
http://www.klasterchemster.pl
mailto:chem-ster@kkpp.pl


Remont z myślą o niepełnosprawnych Do lektury zaprasza:

Metamorfoza krytej pływalni
Zakończył się remont pływalni w Kędzierzynie-Koźlu. Już od 1 Lipca będziemy mogli korzystać z base
nu. Obiekt został dostosowany do przepisów przeciwpożarowych i potrzeb osób niepełnosprawnych. 
Pływalnia jest bardziej kolorowa i nowoczesna. Z pewnością wizualnie nas zaskoczy.

Grupa 
SZOTY

W obiekcie wiele się zmieniło. 
Aranżacja wnętrza zupełnie 

różni się od tej, którą pamiętamy. 
Jest barwnie i nowocześnie, zmie
niła się klatka schodowa, korytarze, 
główna szatnia, prysznice, toalety i 
przebieralnie. Przeprowadzono ter- 
momodernizację, zmienił się sys
tem uzdatniania wody, zadbano też 
o odpowiednią wentylację obiektu. 
Całkowity remont przeszedł mały 
basen wraz z niecką. Duży basen 
również wygląda inaczej - niecka 
pozostała bez zmian, lecz otoczenie 
uległo metamorfozie. Nowa kolory
styka wnętrza, kafelki, nowe siedze
nia dla publiczności i nowy sufit.
- Zastosowaliśmy również rozwią
zania ekologiczne, m.in. solary na 
dachu. Zadbaliśmy, aby w obiekcie 
była prawidłowa wentylacja. Na ra
zie nie ma żadnych nowych atrak
cji, lecz jeśli znajdą się w przyszłym 
roku na to pieniądze, na pewno coś 
się pojawi - mówi Zenona Kuś, dy
rektor Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji.
W okresie wakacyjnym basen bę
dzie czynny codziennie w godz. 12- 
20. Cennik pozostaje bez zmian.

Już pogoda nam niestraszna, nawet w deszczowe wakacyjne dni będziemy mogli popływać.

Sponsor “Gospodarki i Pracy”

Petrochemia-BI»chonrnia SX
www.borsodchem-group.com

Alina NOWICZ

WWW.matex.pl www.^abywwttex.eu

PRACA NA STANOWISKU:
KRAWCOWA/SZWACZKA
• umiejętność szycia na maszynach szwalniczych
• doświadczenie w zawodzie

Możliwość przyuczenia do zawodu

Zainteresowane osoby prosimy o kontakt 
77 437 27 27, praca@matex.pl

P.P.H.U. MATEX, 48-250 Głogówek, ul. 3 Maja 40

oddłużenia pożyczki

Kredyt 
szybka 
decyzja

na dowolny cel 
bez opłat wstępnych 
także z komornikiem 

niskie raty

tel. 77 547 47 91 
tel. 77 471 00 76

Kędzierzyn-Koźle: Karola Miarki 1/7 
czynne: pn. - pt. w godz. 9-17

Rok podatkowy 2015

TERMINY

25 czerwca mija termin złożenia deklara
cji i zapłaty podatku VAT

■ Koszty uzyskania przychodu 111,25 zł
■ Koszty uzyskania przychodu podwyższone 

o 25% (dla dojeżdżających) 139,06 zł
■ Kwota zmniejszenia podatku 556,02 zł
« Minimalne wynagrodzenie brutto

w 2015 1.750 zł
■ Kwota jednorazowego odpisu 

amortyzacyjnego w 2014 211.000 zł
■ Przeciętne miesięczne wynagrodzenie 

w II kwartale 2014 3.737,97 zł
■ Przeciętne miesięczne wynagrodzenie 

w III kwartale 2014 3.781,14 zł

SKALA PODATKU DOCHODOWEGO 00 OSÓB 
FIZYCZNYCH - 2015

Podstawa obliczenia 
podatku Podatek

Ponad Do

85.528 zł
18% minus kwota 

zmniejszająca 
podatek 556,02 zł

85.52&zł
14.839,02 zł + 32% 

. nadwyżki ponad 
85.528 zł

Kwota wolna od podatku 3.091 zł

UBEZPIECZENIE ZDROWOTNE OSÓB PR0WA- 
OZACYCH DZIAŁALNOŚĆ GOSPODARCZA

ROK 2015

Ubezpiecznie 
zdrowotne 279,41

Kwota do 
odliczenia 240,60

Do nowo powstającego żłobka 
zatrudnię osoby na stanowiska:

►► Dyrektora Żłobka z wykształceniem wyższym i co naj
mniej trzyletnim doświadczeniem na tym stanowisku.
►► osoby na stanowiska wychowawca/opiekun z doświadcze
niem min 3 letnim w pracy z dziećmi do lat 3, ze znajomością 
języka obcego [mile widziane j. angielskiego] oraz aktualną 
książeczką sanitarno-epidemiologiczną.
►► osoby posiadające kwalifikacje: pielęgniarki, położnej, 
opiekunki dziecięcej, nauczyciela wychowania przedszkol
nego, nauczyciela edukacji wczesnoszkolnej lub pedagoga 
opiekuńczo-wychowawczego.
►► Pracę może podjąć także osoba, która posiada co najmniej 
wykształcenie średnie oraz: co najmniej dwuletnie doświad
czenie w pracy z dziećmi w wieku do trzech lat lub przed 
zatrudnieniem jako opiekun w żłobku lub w klubie dziecię
cym odbyła 280-godzinne szkolenie, z czego co najmniej 80 
godzin w formie zajęć praktycznych polegających na sprawo
waniu opieki nad dzieckiem pod kierunkiem w pełni wykwa
lifikowanego opiekuna.
►► Do pracy w żłobku zatrudnię również osoby jako pomoc 
wychowawcy/opiekuna i woźną.

Wymagana wysoka kultura osobista, cierpliwość do dzieci 
oraz komunikatywność i miłe usposobienie.
Ważnym elementem jest bardzo dobry kontakt z małymi 
dziećmi.

CV ze zdjęciem i list motywacyjny proszę przesyłać na adres 
e-mail: jswistak@komandor.pl z dopiskiem na jakie stano
wisko Pan/Pani aplikuje oraz zgodą na przetwarzanie danych 
osobowych.

Zgłoszenia przyjmujemy do 6 lipca 2015 r.

REKLAMA

Kongres w Puławach 

Nowe możli
wości w chemii
W siedzibie Puławskiego 
Parku Naukowo-Tech- 
nologicznego odbył się 
kongres „Polska Chemia 
2015". Grupę Azoty ZAK 
SA reprezentował Adam 
Leszkiewicz.

Prezes kędzierzyńskiej spółki 
uczestniczył w debacie „Euro
pejski przemysł chemiczny na 
tle gospodarki światowej”. Adam 
Leszkiewicz w swoim wystąpie
niu nawiązywał do nowoczesnych 
rozwiązań technologicznych sto
sowanych w firmie: - Grupa Azoty, 
określając swoją strategię do 2020 
roku, wybrała kilka elementów, na 
które kładzie szczególny nacisk. 
To między innymi właśnie rozwój 
organiczny. Nasze instalacje są no
woczesne, są też odpowiedzią na 
potrzeby rynku. Prezes ZAK SA za
znaczył, że Grupa Azoty cały czas 
szuka pomysłów na zwiększenie 
przewagi konkurencyjnej. - Szuka
my totalnie nowych możliwości w 
chemii. Szukamy pomysłów na to, 
jak maksymalnie nasze instalacje 
wykorzystywać w produkcji - pod
kreślił Leszkiewicz.

A

Indywidualne podejście - innowacyjne rozwiaząnia.

DIETY I RYCZAŁTY - 00 1 MARCA 2013

Dieta (w zł) Ryczałt 
za nocleg (w zł)

Ryczałt za 
dojazd (w zł)

30 45 6

MAKSYMALNA STAWKA ZA 1KM PRZEBIEGU 
POJAZDÓW PRYWATNYCH UŻYWANYCH 
DO CELÓW SŁUŻBOWYCH

MAKSYMALNA MIESIĘCZNA KWOTA RYCZAŁTU 
ZA UŻYWANIE SAMOCHODU OSOBOWEGO 
W GMINIE I MIEŚCIE DO 100 TYS. MIESZK.

OD 14 LISTOPADA 2007

Samochód osobowy 
do 900 cm3 0,5214

Samochód osobowy 
powyżej 900 cm3 0,8358

Motocykl 0,2302

Motorower 0,1382

Powyżej 900 cm

Limit 300 km - 250,74

ODSETKI

■ ustawowe 12%
• od zaległości podatkowych 8 %
• Obowiązek prowadzenia ksiąg rachunkowych 

w 2015 5.010.600 zł
(po przekroczeniu w 2014)

■ Zwolnienie podmiotowe z VAT
w 2015 150.000

ZASIŁKI RODZINNE

■ na dziecko w wieku do 5 lat 77 zł
■ na dziecko w wieku powyżej 5 lat 

do ukończenia 18 lat 106 zł
■ na dziecko w wieku powyżej 18 lat 

do ukończenia 24 lat 115 zł
■ Kwota zasiłku pielęgnacyjnego 

(od 1 września 2008) 153 zł
■ Kwota świadczenia pielęgnacyjnego

(od 1 listopada 2009) 520 zł
• Zasiłek pogrzebowy (od 1 marca) 4.000 zł

BIURO PODATKOWE
»(? L T fi X«

AL. JANA PAWŁA II22
KĘDZIERZYN-KOŹLE

TEL. 77 481 82 26

BRENNTAG

http://www.borsodchem-group.com
http://WWW.matex.pl
mailto:praca@matex.pl
mailto:jswistak@komandor.pl


KOGO PRZYNIÓSŁ BOCIAN

Noworodki z kozielskiej porodówki

Lilianna Samsel z Kędzierzyna-Koźla,
ur. 12.06, godz. 17.25,
2,6 kg, 50 cm.

Wiktor Czarniecki z Raciborza,
ur. 21.06, godz. 9.10,
3,12 kg, 53 cm.

Dominik Trzyna z Prudnika, 
ur. 18.06, godz. 22.40, 
4,4 kg, 53 cm.

Lena Mitręga z Kędzierzyna-Koźla, 
ur. 17.06, godz. 19.10,
3,58 kg, 52 cm.

Jasmina Kurzaj z Kędzierzyna-Koźla, 
ur. 13.06, godz. 5.55, 
3,11 kg, 55 cm.

Beniamin Zych z Kędzierzyna-Koźla,
ur. 14.06, godz. 12.07,
2,65 kg, 52 cm.

Oliwer Cieszkowski ze Starej Kuźni,
ur. 16.06, godz. 9.20,
3,22 kg, 53 cm.

II

Wiktoria Skóra z Kędzierzyna-Koźla,
ur. 15.06, godz. 1.15,
3,6 kg, 66 cm.

Julia Maria Wardenga z Grzegorzowie, 
ur. 13.06, godz. 10.30,

Aleksandra Nowak z Grabówki,
ur. 14.06, godz. 18.20,
3,3 kg, 57 cm.

Milena Oliwia Kamusella z Kędzierzyna-Koźla, 
ur. 18.06, godz. 11.15,
3,97 kg, 58 cm.

Wyślij zdjęcie 
swojego dziecka!

I

Studio fotografii artystycznej
zaprasza na:

sesje portretowe 
sesje ciążowe 

sesje noworodkowe

www.jaroslawkozlowski.pl
tel. 505 035 929 

Kędzierzyn-Koźle ul. Sienkiewicza 1/3B

MONTAŻ, KONFIGURACJA I UTRZYMANIE
■ sprzętu informatycznego

(komputery, drukarki, urządzenia wielofunkcyjne)
■ sprzętu telekomunikacyjnego

(centrale telefoniczne, telefony, FAXY)
■ systemu montoringu
■ instalacji alarmowych
■ przewodowej i bezprzewodowej sieci komputerowej 
MARKETINGOWA OBSŁUGA FIRM
■ strony internetowe, poligrafia, oklejanie pojazdów, wydruki wielkoformatowe

V +48 604193 681; +48 533 388 808

www.obslugafirm.com.pl

Twoje dziecko urodziło się poza po
wiatem Kędzierzyn-Koźle, chciał(a) 
byś, żeby jego zdjęcie ukazało się na 
łamach „Nowej Gazety Lokalnej'? 
Rozminąłeś się z naszym fotografem 
w kozielskim szpitalu? Nic stracone
go! Możesz wysłać zdjęcie swojego 
dziecka na adres listy@lokalna.com. 
pl, a myje bezpłatnie opublikujemy! 
Wystarczy spełnić kilka warunków: 
zdjęcie musi być poziome, dobrej ja
kości i obejmować wyraźnie buzię 
dziecka. Prosimy o podanie imiona i 
nazwiska dziecka lub jego płci oraz 
imion i nazwisk rodziców (gdy jesz
cze nie wybraliście imienia pociechy), 
miejscowości zamieszkania, daty i go
dziny jego urodzenia, wagi i wzrostu 
malucha. Jeśli będziemy dysponowali 
tymi wszystkimi danymi i zdjęciem, 
opublikujemy je razem z fotografiami 
innych noworodków.

Redakcjaofisiugeiirm.coniji^

Nagrodami w konkursie są: 
zestawy chemii i kosmetyków samochodowych, 
akcesoria rowerowe, gadżety radiowe, słodycze...
Więcej informacji na naszej stronie www.radiopark.com.pl

Salon ROWEK Krapkowice 
ul. Prudnicka 37 
www.rowex. irrfo

DZIEŃ OJCA
na antenie Radia Park!

RADIO
PARK

Zapraszamy 
do konkursu !! 
Spraw radość 

swojemu tacie!

wysyłamy sms-a pod nr 72601 
o treści PARK.TATO 

po odstępie treść życzeń i miejscowość. Koszt sms-a 2,46 zł.
Najpiękniejsze życzenia będę nagradzane

i publikowane na antenie.

R H.-U. BICYKL
Kędzierzyn-Koźle 

Al. Jana Pawła II 36 
www. bicykl. sklep, pf

2015. W dniu 23 czerwca co godzinę wyłaniamy

Części Samochodowe 
INTER-TEAM

Kędzierzyr
ul. Piastowi

http://www.jaroslawkozlowski.pl
http://www.obslugafirm.com.pl
mailto:listy@lokalna.com
http://www.radiopark.com.pl
http://www.rowex


DZIERGOWICE: Plener ceramiczny przyciągnął młodych

Z gliny tworzą minidzieła
Kafle z podobiznami ludków z bojek i legend śląskich zawisną niebawem, na stałe, przy wejściu do domu kultury w Dziergowicach. Pod
patrzyliśmy, jak powstają niepowtarzalne wyroby.

Jest już tradycją, że pod koniec 
roku szkolnego przy dziergowic- 

kiej placówce kulturalnej artyści 
wszelkiej maści - mali i duzi - za
kasują rękawy i biorą się do dzieła. 
Podczas minionych ośmiu edycji 
powstały między innymi rzeźby lud
ków i obrazy, które do dziś zdobią 
wnętrza i okolice najważniejszych 
miejsc w Dziergowicach. Obok tam
tejszego domu kultury od siedmiu 
lat stoi wiklinowy Domek Utopca. - 
O te rzeczy ludzie wciąż pytają: skąd 
są, kto je wykonał - mówi Bernard 
Kowol, kierownik dziergowickie- 
go domu kultury działającego przy 
Gminnym Centrum Kultury i Re
kreacji w Bierawie.
Dziewiąty plener stoi pod znakiem 
ceramiki. To właśnie z nią plany 
wiąże dyrektor GCKiR w Bierawie 
Mirosław Wierzba, który wpadł 
na pomysł stworzenia „Zapiecka”, 
miejsca rozwijania talentów garn
carskich.
Plener w Dziergowicach jest formą 
promocji tej idei. - Myślę, że dosyć 
ciekawą, bo nie brakuje dzieci, któ
re bardzo chętnie zajmują się cera
miką - mówi Biernard Kowol. - Są 
też nauczyciele, którzy popierają ten 
pomysł, podchodząc do tematu bar
dzo poważnie.
Pierwsze plenery odbywały się pod 
nazwą „Ludki z bojek i legend ślą
skich”. Przez ostatnie trzy lata domi
nowała tematyka obiektów sakral

nych. Jednak - zdaniem kierownika 
Kowola - temat ludków jest tak nie
zgłębiony i ciekawy, że warto go roz
wijać. Liczne rzeźby, płaskorzeźby, 
obrazy i zdjęcia, które powstały 
na przestrzeni lat, udowadniają, 
że wciąż można wymyślać coraz to 
nowe elementy związane z ludkami, 
jak beboki, skarbniki czy meluzyna.

Pod
okiem specjalistki
Zajęcia podczas części zasadniczej 
pleneru poprowadziła instruktor
ka Stanisława Spychała-Walenko z 
Nędzy, która ceramiką zajmuje się 
od kilkudziesięciu lat. Była dyrek
tor szkoły w Kuźni Raciborskiej, a 
dziś nauczycielka w liceum ogólno
kształcącym w Raciborzu podpo
wiadała gimnazjalistom z Bierawy i 
uczniom klasy VI szkoły podstawo
wej w Dziergowicach, jak stworzyć 
kafle ceramiczne. Przybliżyła im też 
pokrótce historię porcelany.
- Prawdziwą porcelanę można po
znać po tym, że jak bierzecie tale
rzyk i za talerzyk kładziecie swoją 
dłoń, to ta dłoń prześwieca w zary
sie - mówi Stanisława Spychała-Wa
lenko.
Wcześniej młodzi artyści przygoto
wywali szkice i uczyli się podstaw 
ceramiki - kręcenia kołem garncar
skim i lepienia prostych form, misek 
i płytek. Bazując na rysunkach w

Każda z osób przygotowała jedną płytkę ceramiczną. Niebawem minidzieła zostaną przytwierdzone do 
ściany przy wejściu do domu kultury.

glinie, tworzyli kafle z podobiznami 
ludków. Te, po wyschnięciu, będą 
dwukrotnie wypalane i szkliwione. 
Finalną formę przyjmą 27 czerwca 
w trakcie prac wykończeniowych, 
które zaplanowano w „Zapiecku”.
- Dziś podczas wykopalisk znajdu

jemy w ziemi obiekty ze średniowie
cza - mówi Bernard Kowol. - My
ślę, że te rzeczy wyeksponowane na 
domu kultury też wytrzymają wieki. 
Dla nas nie ma znaczenia, czy to 
robił artysta plastyk, który siedzi w 
tym 30-40 lat, czy dziecko, które na

prawdę angażuje się w to zajęcie.
Młodsze dzieci obecne na plenerze 
miały okazję nauczyć się tworzenia 
prostych form z gliny pod okiem 
Barbary Porwoł i Katarzyny Koman- 
der.

W

BIERAWA: Szykuje się remont DW 408

Wyścig z losem
W przyszłym roku startuje pierwszy etap remontu drogi wojewódzkiej nr 408. 
Szlak łączący Kędzierzyn-Koźle z Gliwicami na 40-kilometrowym odcinku 
przebiega przez dwa powiaty: kędzierzyńsko-kozielski (gmina Bierawa) i śląski 
(gmina Sośnicowice).

Zarząd Dróg Wojewódzkich w Opo
lu planuje kompleksową przebudo

wę fragmentu ruchliwej drogi biegnącej 
przez gminę Bierawa wraz z budową 
ścieżek pieszo-rowerowych. Chce w 
tym celu skorzystać ze środków finanso
wych z RPO na lata 2014-2020.
- O remont tej drogi zabiegał już mój 
poprzednik, wójt Ryszard Gołębowski 
- mówi Krzysztof Ficoń, wójt gminy 
Bierawa.
Droga, która biegnie przez tereny za
rządzane przez włodarza, ma znaczenie 
strategiczne. To nie tylko ciąg komu
nikacyjny, ale i główny łącznik między 
Zakładami Azotowymi Kędzierzyn a 
aglomeracją śląską. - Obserwujemy, że 
od województwa śląskiego proces prze
budowy już trwa. Wiemy, że tworzą się 
projekty na poszczególne odcinki, na 
razie przebiegające przez miejscowości, 
czyli tam, gdzie mamy do czynienia z 
bezpieczeństwem mieszkańców - wyja
śnia wójt Ficoń.
Zdaniem włodarza cały proces się prze
dłuża. W tym roku planowano przebu

dowę pierwszego odcinka, jednak z po
wodu opóźnień w wypłacaniu środków 
unijnych prace ruszą dopiero w roku 
2016.
- Z jednej strony cieszymy się, że coś w 
tej sprawie drgnęło - mówi Krzysztof 
Ficoń. - Ale z drugiej strony widzimy, 
że idzie to niepokojąco wolno.
Droga wojewódzka nr 408 jest w opła
kanym stanie. - Porusza się nią ponad 
6 tys. samochodów dziennie, jadąc nie
bezpiecznym odcinkiem koło Korzonka
- mówi wójt Ficoń. - Szczęście, że nie 
doszło tu do żadnej większej katastrofy. 
Pierwszy etap projektowany jest od gra
nic z Kędzierzynem-Koźlem: Brzeźce - 
skrzyżowanie z ul. Mostową. Ze wzglę
dów formalnych projekt jeszcze nie jest 
zakończony. W przyszłym roku, zgod
nie z projektem, ruszy drugi etap: prze
budowa odcinka od skrętu na zakłady 
azotowe aż po rogatki Starego Koźla. - 
A potem sukcesywnie będą ogłaszane 
przetargi na projektowanie przebudowy 
kolejnych odcinków na wysokości Ko
rzonka, Kotlami i Goszyc - tereny za-

Podróżowanie DW 408 będzie 
bezpieczne. Trzeba się tylko 
uzbroić w cierpliwość - jej mo
dernizacja potrwa wiele lat.

mieszkałe. Myślę, że to słuszna decyzja 
- mówi wójt Ficoń.
Zdaniem włodarza przebudowa całej 
drogi wojewódzkiej nr 408 potrwa co 
najmniej 10 laL - Cieszy nas fakt, że w 
przyszłym roku, jeśli nic się nie zmieni, 
droga na odcinku od skrzyżowania na 
zakłady azotowe aż do końca Starego 
Koźla będzie przebudowana wraz z bu
dową ciągu pieszo-rowerowego. Mam 
nadzieję, że nie będzie już żadnych 
opóźnień w tym zakresie.

W

Wójt Gminy Bierawa ogłasza 
II przetarg ustny nieograniczony.

Przedmiotem przetargu jest sprzedaż autobusu marki SETRA 213 UL, 
rok produkcji 1994r, numer rejestracyjny OK 37561

Cena wywoławcza wynosi: 31 500 zł

Przetarg odbędzie się w dniu 30.06.2015r o godz. 9.30 w siedzibie
Urzędu Gminy Bierawa sala nr 24

Osoby przystępujące do przetargu zobowiązane są wpłacić wadium 
w wysokości 3 150 zł do dnia 30.06.2015r do godz. 9.00 na

rachunek bankowy Urzędu 12124031031111001050148508. 
Regulamin przetargu można odebrać nieodpłatnie w Urzędzie Gminy 

Bierawa.

Autobus można oglądać po wcześniejszym zgłoszeniu tel. 774872266 
wew.124

Wadium winno być wniesione w pieniądzu i ulega przepadkowi w ra
zie uchylenia się uczestnika, który wygrał przetarg od zawarcia umo
wy. Wadium wpłacone poprzez uczestnika przetargu, który wygrywa 

przetarg zaliczone będzie na poczet ceny nabycia samochodu. 
Wadia wpłacone przez pozostałych uczestników przetargu zwrócone 
będą niezwłocznie po odwołaniu albo zamknięciu przetargu, jednak 
nie później niż przed upływem trzech dni, od dnia odwołania, unie

ważnienia przetargu lub zamknięcia przetargu wynikiem negatywnym.

Przed otwarciem przetargu należy okazać komisji przetargowej wpłatę 
wadium oraz dowód osobisty. Zastrzega się unieważnienie przetargu z 

powodu ważnych przyczyn.

Koszty związane z przeniesieniem własności pokrywa nabywca.

Bliższych informacji na temat przetargu udziela Karina Kubina 
pok. Nr 37 tel. 774872266 wew. 124



CISEK: Na sportowo spędzili niedzielne popołudnie

Familijny Rajd Rowerowy
Ponad osiemdziesięciu miłośników pedałowania w 
różnym wieku wzięło udział w cyklicznym rajdzie 
rowerowym.

W dziewięciokilometrową 
trasę, biegnącą ulicami 
Ciska, Sukowic i Landzmierza, 

wyruszono z placu przy Gmin
nym Ośrodku Kultury w Cisku. 
Również w Cisku, na placu przy 
„Garden-Cafe”, umiejscowiono 
metę rajdu. Można było spró
bować tradycyjnych produktów

Uciążliwy skwar nie wystraszył rowerzystów.

PRZEWÓZ: Plener malarski nad Odrą

Sztalugi nad rzeką
W pięknych okolicznościach przyrody walory Odry 
uwieczniali uczestnicy trzydniowego pleneru ma
larskiego.

Wielkie malowanie odbyło 
się przy przeprawie czoł
gowej pomiędzy Przewozem i 

Dziergowicami.
Pierwszy dzień należał do dzieci 
z Publicznej Szkoły Podstawo
wej w Łanach, które pod opieką 
dorosłych do Przewozu dotarły 
na rowerach. Każde z 21 dzieci 
zobrazowało wybrany przez sie

regionalnych i lokalnych. Swoje 
prace artystyczne wystawili lo
kalni twórcy.
Imprezę zorganizowały: Funda
cja Euro-Country, sołectwa Ci
sek'i Landzmierz, Towarzystwo 
Promocji i Rozwoju Wsi Cisek, 
OSP Cisek oraz „Garden-Cafe”.

W

bie fragment rzeki.
Drugiego dnia pleneru przed 
sztalugami stanęli uczniowie 
gimnazjum w Cisku, a w ostatni 
dzień panie ze Związku Śląskich 
Kobiet Wiejskich.
Impreza została zorganizowana 
dzięki środkom fundacji Euro- 
-Country.

W

Jako pierwsza przypłynęła serialowa drużyna A z Raciborza-Miedoni.

PRZEWÓZ, DZIERGOWICE: Zacumowało ponad 40 pływadeł

Ahoj, panie kapitanie!
XVI edycja międzynarodowego spływu „Pływadło” za nami. I tym razem nie 
zabrakło ekip z gmin wiejskich naszego powiatu pływających na odrzańskich 
dziwolągach.

Przystanek na przeprawie
czołgowej pomiędzy Przewo

zem i Dziergowicami ponownie 
połączył dwie gminy. Porozu
mienie o wspólnej organizacji 
zostało podpisane w 2008 roku. 
Tym razem bawiono się po stro
nie ciseckiej.
Repliką promu z Przewozu w rejs 
udało się siedmiu mieszkańców 
tej wsi z kapitanem i sternikiem 
w jednej osobie Waldemarem 
Długoszem.

Kolejna jednostka cumująca nieopodal przeprawy.

- Popłynęliśmy po raz ósmy albo 
dziewiąty, trudno spamiętać - 
powiedział uczestnik wyprawy 
sołtys Przewozu Rajmund Bulik.
- Trasa była łagodna, bo nasza 
jednostka ma bardzo małe zanu
rzenie.
W namiocie odbyły się występy 
artystyczne lokalnych artystów, 
koncert na grecką nutę zespołu 
Mythos i zabawa taneczna z DJ 
Tomaszem z Raciborza. Zało
gom z terenu gmin organizują

cych przystanek wręczono pa
miątkowe puchary.
- To najważniejsze, że jako ekipy 
wspieramy się, płynąc tą piękną 
rzeką - powiedział pomysło
dawca imprezy Bronisław Pirog, 
który, jak żartował, wcielił się w 
postać Utopca Szuwarka. 
Nazajutrz z rana most z połączo
nych plastikowych zbiorników 
łączący gminy rozebrano, a za
łogi udały się w kierunku Koźla.

Wojciech SZYMCZAK

W ruch poszły farby akrylowe, plakatowe i pastele. Każde dziecko 
namalowało po jednym obrazie.

REKLAMA

Ekipa z Przewozu Bawiono się między innymi przy greckich piosenkach.



PAWŁOWICZKI POWIAT

PAWŁOWICZKI: Atrakcje nie tylko sportowe

Zabawa była wspaniała
Kilkugodzinny festyn sportowo-rekreacyjny, w trakcie którego dzieci grały w piłkę, ale korzystały też z licznych atrakcji, odbył się n; 
boisku LZS-u w Pawłowiczkach. Oczywiście rodzice też nie mogli narzekać na nudę.

Na trzech boiskach rywalizowały or
liki oraz żaki o zwycięstwo i pucha
ry ufundowane przez firmę „Karol 
Kania i synowie” W obu kategoriach 
wiekowych grało po sześć drużyn, 
a rywalizowano systemem każdy z 
każdym. W rywalizacji orlików naj
lepsza okazała się drużyna RTS-u 
Odra Kędzierzyn-Koźle, która wy
przedziła Sporting Wrocław. Nato
miast wśród żaków zwyciężył Tramp 
Baborów, również wyprzedzając 
drużynę z Wrocławia.
- To był fajny turniej i widzę, że moi 

zawodnicy są zadowoleni. Po pierw
sze dlatego, że wygraliśmy, a poza 
tym nie mieli czasu na nudę, bo 
atrakcji poza meczami było sporo - 
przyznał trener orlików RTS-u Woj
ciech Prajs.
Oprócz rozgrywek piłkarskich dzieci 
mogły' korzystać darmowo z dmu
chanego zamku oraz basenu z pił
kami, które zasponsorowała firma 
„Karol Kania i synowie”. Można się 
było posilić daniami z grilla oraz pro
duktem głównego sponsora festynu, 
czyli pieczarkami. Sporą atrakcją, 

szczególnie dla najmłodszych, była 
wizyta mundurowych. Każdy mógł 
usiąść na policyjnym motocyklu lub 
za kierownicą radiowozu.
W drugiej przerwie między me
czami odbył się pokaz sprawności 
strażaków z OSP Maciowakrze. A że 
pogoda dopisała, wszyscy opuszczali 
boisko uśmiechnięci, nawet ci, któ
rym nie udało się wygrać.

WAR 
Galeria zdjęć z festynu pojawi się 
w tym tygodniu w portalu www. 
Iokalna24.pl

OGŁOSZENIE O PRZETARGU 
Wójta Gminy Pawłowiczki 

z dnia 18 czerwca 2015r.
Na podstawie art. 37 ust. 1, art.38 ust.l i art. 40 ust.l ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r o gospodarce nieruchomościami (t.j. Dz.U. z 
2014 poz.518 ze zm.) oraz Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 14 września 2004r w sprawie sposobu i trybu przeprowadzania 
przetargów oraz rokowań na zbycie nieruchomości (Dz.U.Nr 207 poz. 2108 z 2004r).

Wójt Gminy Pawłowiczki 
ogłasza 

pierwszy przetarg ustny na sprzedaż nieruchomości - niezabudowanej 
stanowiącej własność Gminy Pawłowiczki

Przetarg odbędzie się w dniu 30 Iipca 2015r. w siedzibie Urzędu Gminy w Pawłowiczkach, Plac Jedności Narodu 1 pok. Nr 5.

1. Przedmiotem przetargu jest niżej wymieniona nieruchomość

Oznaczenie 
nieruchomości

Opis nieruchomości Cena 
wywoławcza 
brutto

Wysokość 
wadium

Postąpienie w 
przetargu (min. 1% 
ceny wywoławczej)

Godzina 

przetargu

Działka nr 103
powierzchnia: 0,3790ha w ew. gruntów ozn. jako: 
N-nieużytki i W- rów
KW OP1K/00034471/0
Obręb Ligota Wielka

Nieruchomość położona na terenie dla którego 
Gmina Pawłowiczki nie posiada miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego

3.325,00 zł 350 zł 75,00 zł 10:00

Działka nie jest obciążona ograniczeniami rzeczowymi ani zobowiązaniami
2. Koszty aktu notarialnego ponosi kupujący
3. W przetargu mogą brać udział osoby fizyczne i osoby prawne.
4. Warunkiem przystąpienia do przetargu jest:
a) wpłacenie wadium w terminie do dnia 27 Iipca 2O15.r. na konto:
Powiatowego Banku Spółdzielczego w Kędzierzynie-Koźlu Oddział Polska Cerekiew 
nr 07 8882 1016 9002 0030 0155 0001
UWAGA: za dzień wpłaty wadium uznaje się dzień wpływu wadium na rachunek bankowy Urzędu Gminy w Pawłowiczkach
b) przedłożenie komisji przetargowej przed otwarciem przetargu dowodu wniesienia wadium
c) okazanie przewodnrczącemu komisji, przed otwarciem przetargu, dokumentu tożsamości

w celu ustalenia zgodności danych osobowych przystępującego do przetargu
i wpłacającego wadium.

d) pełnomocnicy występujący w imieniu innych muszą okazać przewodniczącemu komisji, 
przed otwarciem przetargu, pełnomocnictwo do reprezentowania uczestnika przetargu,
w celu dołączenia do akt

e) wadium zostanie zwrócone osobom, które przystąpią do przetargu, ale go nie wygrają, na
wskazany rachunek

f) osobie, która wygra przetarg - wadium zostanie zaliczone na poczet ceny sprzedaży
g) osoba, która przetarg wygra, a następnie uchyli się od zawarcia umowy notarialnej - traci

wadium
5. Przetarg jest ważny bez względu na liczbę uczestników, jeżeli choć jeden uczestnik dokona 

przynajmniej jednego postąpienia powyżej ceny wywoławczej.
6. Termin uiszczenia kwoty za nieruchomość objętą przetargiem upływa najpóźniej w dniu 

zawarcia umowy.
7. Koszt aktu notarialnego ponosi kupujący.

MACIOWAKRZE: Wspólna zabawa w DFK

Spotkanie pokoleń

Wiersze w języku niemiec
kim wykonane przez dzie

ci i młodzież szkolną, występ ze
społu Echo z Kamienia Śląskiego, 
wspólny śpiew oraz poczęstunek. 
Tak było podczas spotkania w 
siedzibie DFK w Maciowakrzu. 
Impreza dla młodych i starszych 
uczestników została zorganizo
wana w ramach projektu, którego 
źródłem finansowania były środki

Ministerstwa Spraw Wewnętrz
nych Republiki Federalnej Nie
miec za pośrednictwem Związku 
Stowarzyszeń Społeczno-Kultu
ralnych w Polsce.
Spotkanie cieszyło się dużym po
wodzeniem wśród mieszkańców, 
którzy również wnieśli w reali
zację tego projektu swój wkład 
finansowy.

W

Zabawa trwała do późnych godzin wieczornych.

Ogłoszenie

Wójt Gminy Pawłowiczki — zgodnie z art.35 ust.l ustawy o gospodarce nierucho

mościami zawiadamia o wywieszeniu w siedzibie Urzędu Gminy w Pawłowiczkach 

wykazu nieruchomości położonej w miejscowości Grudynia Mała przeznaczonej do 

sprzedaży w trybie przetargu nieograniczonego.

Iokalna24.pl


POLSKA CEREKIEW: Nowy klub jeździecki w gminie

Konkurencja dla Lewady?
Nie wszystkich stać na odpłatne zajęcia z jazdy 
konnej. Pojawiła się grupa Ludzi, która chciałaby 
promować rekreację i sporty konne na terenie gmi
ny poprzez nieodpłatne zajęcia w siodle. Czy dzięki 
nowemu klubowi ośrodek w Zakrzowie zacznie w 
końcu tętnić życiem?

WITOSŁAWICE: Z problemem borykają się od lat

W oparach pyłu
Kilka dni musieli czekać mieszkańcy Witosławic na usunięcie zaschniętego bło
ta zalegającego na fragmencie biegnącej przez wieś drogi wojewódzkiej nr 421.

Stowarzyszenie jeździeckie pod 
nazwą Ludowy Klub Jeździecki 

Capriolą, decyzją starosty z 26 maja, 
zostało wpisane do rejestru klubów 
sportowych powiatu kędzierzyń- 
sko-kozielskiego. Niedawno decyzja 
się uprawomocniła. Stowarzyszenie 
otrzymało statut i rozpoczęło dzia
łalność.
Siedziba stowarzyszenia, które zało
żyło 16 osób, w większości urzędni
cy i radni gminni, mieści się w Cen
trum Kultury przy ulicy Kozielskiej 
w Polskiej Cerekwi. Cele statutowe 
Caprioli to „popularyzacja i rozwój 
jeździectwa i hipoterapii wśród spo
łeczeństwa oraz upowszechnianie 
różnych form sportu i rekreacji, 
turystyki i wychowania fizycznego 
oraz rehabilitacji”.
Radny powiatowy i inspektor do 
spraw inwestycji w gminie Polska 
Cerekiew Ireneusz Smal opisuje 
członków założycieli jako pasjona
tów koni. Nie potwierdza, by któraś 
z osób jeździła konno na co dzień.

Nie wykluczają 
współpracy
Urzędnik przytacza argumenty na 
powstanie nowego klubu jeździec
kiego w gminie. - Niemała grupa 
ludzi z naszej gminy twierdzi, że 
mimo wybudowania ośrodka w 
Zakrzowie, który w rzeczywistości 
miał służyć celom rekreacji, głów
nie konnej, okazuje się, że duża gru
pa dzieci z naszej gminy nie jest w 
stanie korzystać z tej infrastruktury 
- mówi Ireneusz Smal. - Istnieje w 
Zakrzowie klub z ogromnym, po
nad 20-letnim doświadczeniem, w 
którym, w teorii, te dzieci mogłyby 
działać już od wielu lat, ale ich ro
dzin na to nie stać, gdyż zajęcia w 
Lewadzie są odpłatne.
Dlatego, zdaniem urzędnika, wyło
niła się grupa ludzi, której celem jest 
kultywowanie rekreacji i sportów 
konnych na terenie gminy i umoż
liwienie dostępu właśnie tym dzie
ciom i młodzieży do darmowych 
jazd konnych. - Głównie chodzi 
o to, by stowarzyszenie jako klub 
działało non profit, czyli nie pro
wadziło działalności gospodarczej, 
po to, by pozyskiwać środki umoż
liwiające tym dzieciom od czasu do 
czasu skorzystanie z możliwości 
odbycia lekcji w siodle - mówi Ire
neusz Smal.
Zdaniem rozmówcy klub nie po
wstał po to, by zajęcia organizować 
tylko raz w miesiącu czy dwa razy 
do roku. Jego celem jest wyko
rzystywanie jako bazy Gminnego 
Ośrodka Sportu i Rekreacji w Za
krzowie, należącego do gminy.
Zapytany o kadrę, która zajmo
wałaby się prowadzeniem zajęć, 

Ireneusz Smal przyznaje, że roz
ważano współpracę z LKJ Lewa
da, który ma duże doświadczenie i 
rozbudowaną kadrę. - Jeżeli uda się 
współpracować z Lewadą w celu na 
przykład wypożyczania trenerów 
do jazd konnych organizowanych 
przez Capriolę, to bardzo dobrze - 
mówi urzędnik. - Jeżeli nie, myślę, 
że zarząd spółki kierującej ośrod
kiem określi zakres działania osób 
niezbędnych do prowadzenia tego 
ośrodka, bardzo możliwe, że bę
dzie wśród nich również trener. Nie 
chodzi o sportowe uprawianie jeź
dziectwa, to kwestia rekreacji.

Co z końmi?
Spółka, określając formę swej dzia
łalności, zdecyduje również, co 
zrobić ze stajniami przy ośrodku. 
Czy mają funkcjonować na zasa
dzie stajni dla koni biorących udział 
w zawodach organizowanych na 
terenie ośrodka, czy też w formie 
pensjonatu, w którym pojawiają się 
konie z zewnątrz, własność osób, 
chcących na terenie ośrodka prze
chowywać zwierzęta. - Można by 
wykorzystywać te konie do organi
zowanych przez nas zajęć - mówi 
Ireneusz Smal.
Innym pomysłem jest sukcesywny 
zakup koni. Zdaniem rozmówcy 
konie do rekreacji czy hipoterapii to 
nie aż tak duży wydatek. - Konie w 
wieku 4-10 lat, w zależności od for
my wytrenowania i wcześniejszego 
przygotowania, kosztują od trzech 
tysięcy złotych wzwyż - mówi 
Ireneusz Smal. - Nie jest to suma, 
która powala. Wszyscy członkowie 
założyciele stowarzyszenia zade
klarowali, że jeżeli będzie taka po
trzeba, pierwszego konia zakupią z 
własnych środków.
Pierwsze działania stowarzyszenia 
to ukonstytuowanie się zarządu i 
określenie harmonogramu i pla
nów na ten rok podczas spotkania 
walnego członków zarządu, które 
być może odbędzie się już w tym 
tygodniu.

* * *

Do konkursu na stanowisko preze
sa spółki powołanej do zarządza
nia Wielofunkcyjnym Ośrodkiem 
Sportowo-Rekreacyjnym w Za
krzowie swoje kandydatury zgło
siło siedem osób. Z sześciorgiem 
kandydatów na to stanowisko rada 
nadzorcza przeprowadziła rozmo
wy kwalifikacyjne. Na ich podsta
wie, a także po ocenie kompetencji 
i planów działania przedstawionych 
przez kandydatów, rada nadzorcza 
wyłoni prezesa. Możliwe, że jego 
nazwisko poznamy w tym tygo
dniu.

Wojciech SZYMCZAK

Po niedzielnej nawałnicy sprzed 
tygodnia na jezdnię spłynę
ło błoto z wyżej położonych pól. 

Podróżowanie ulicą Kozielską 
zagrażało bezpieczeństwu kie
rowców i mieszkańców wsi. Bus 
przejeżdżający w niedzielę wpadł 
za zakrętem w poślizg, szczęśliwie 
zatrzymał się tuż przed zaparko
wanymi przed jednym z domów 
pojazdami.
Nazajutrz postawiono znaki in
formujące o śliskiej jezdni na tym 
odcinku drogi. Z czasem błoto 
zaschło, tworząc skorupę, z której 
przejeżdżające pojazdy wzbijały 
tumany frakcji pyłowej.
Z wdzierającym się wszędzie py
łem mieszkańcy musieli żyć aż do 
piątku.
- Dzwoniłem do Oddziału Tere
nowego Wojewódzkiego Zarzą
du Dróg w Głubczycach - mówi 
mieszkaniec Witosławic Piotr 
Zaborowski. - Powiedzieli mi, że 
rolnicy mają posprzątać tę drogę.

Tak wyglądała droga nazajutrz po ulewie.

ZAKRZOW: O dodatkach do produktów spożywczych

Teraz już wiem, co jem
Dziś kojarzy się nam głównie z glutaminianem sodu czy aspartamem. Biotech
nologia jest wśród nas od tysięcy lat. Drożdże stosowano do produkcji piwa, 
wina i chleba już 6 tys. lat p.n.e. O zaletach i wadach wykorzystywanych metod 
z zakresu tej dziedziny nauki mówiono w Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji 
w Zakrzowie.

Spotkanie pod nazwą „Biotech
nologia w kuchni - czyli różne 
dodatki do żywności” miało na celu 

przybliżenie słuchaczom tematyki 
dodatków zawartych w produktach 
spożywczych, które kupujemy w 
sklepach.
Już od zarania dziejów znane są pro
cesy biotechnologiczne stosowane 
do wytwarzania żywności. Odkryto 
freski na ścianach jaskiń, na których 
Etruskowie 1500 lat p.n.e. uwiecz
niali całe procesy technologiczne 
wykorzystywane przy wytwarzaniu 
alkoholu czy wypieku chleba na za
kwasach. - Nie wiedziano, co jest 
głównym czynnikiem, który pozwa
la uzyskać tak zróżnicowany asor
tyment żywności - mówiła prof.

Piotr Zaborowski: - Frakcja pyłu wdziera się wszędzie.

Już kilka samochodów wpadło w 
poślizg w tym miejscu. Praktycz
nie co roku mamy taki problem i 
nikt z tym nic nie robi.
Zarządca drogi nie kwapił się z 
usunięciem zagrożenia na dro

nadzw. dr hab. inż. Teresa Krzyśko- 
-Łupicka z Samodzielnej Katedry 
Biotechnologii i Biologii Molekular
nej Uniwersytetu Opolskiego. - Te
raz jesteśmy mądrzy, wiemy, że taką 
żywność możemy uzyskać dzięki 
procesom biotechnologicznym.
Podczas podzielonego na bloki te
matyczne wykładu badaczka wyja
śniła, co się kryje za oznaczeniami 
figurującymi na opakowaniach 
wędlin czy produktów mlecznych. 
Uczestnicy spotkania poznali też 
m.in. pojęcie i podział biotechnolo
gii, jej rolę w produkcji żywności czy 
dodatki do produktów dla dzieci od 
wieku niemowlęcego.
Przedstawione informacje opiera
ły się na wynikach badań, które dr 

dze. Dopiero liczne interwencje 
mieszkańców i urzędu gminy 
przyniosły skutek. W piątek po
jawił się sprzęt, który oczyścił 
jezdnię.

» W

Teresa Krzyśko-Łupicka przeprowa
dziła ze swoimi doktorantami. Do
tyczyły produktów dostępnych na 
Opolszczyźnie.
Zdaniem prelegentki nie można 
demonizować metod z zakresu bio
technologii. - Sama biotechnologia 
to dziedzina wiedzy o olbrzymiej 
potędze, ale to, czy będzie ona dla 
człowieka dobrem czy złem, zależy 
jedynie od tego, w czyje ręce trafi - 
mówiła dr Teresa Krzyśko-Łupicka 
Organizatorem spotkania, które w 
praktyczny sposób pozwoliło po
równać produkty różnych produ
centów z danego segmentu, było 
Stowarzyszenie Odnowy Wsi Za- 
krzów i Rada Sołecka w Zakrzowie.

W



REŃSKA WIEŚ: Udane zakończenie sezonu mażoretek

Sukces zespołu w Ozimku
DĘBOWA: II Manewry Klubów Karpiowych

Karpie nie tylko od święta
Zespoły taneczno-mażoretkowe Perełki i Mini Perełki wzięły udział w trzeciej 
edycji Ogólnopolskiego Festiwalu „Ozimska Furażerka 2015", organizowanego 
przez Dom Kultury w Ozimku.

Wszystkie trzy choreografie 
wystawione przez zespoły 

działające przy Gminnym Ośrodku 
Kultury w Reńskiej Wsi znalazły się 
na podium.
Srebrny medal zdobyła Emilia Wilk 
w kategorii solo kadetki pom-pom, 
brązowe krążki wywalczyły Mini 
Perełki przedszkolaki i Perełki ka
detki.
- Bardzo cieszymy się z tak pięk
nych wyników, ponieważ to wyma
rzone zakończenie sezonu tanecz
nego 2014/2015, podczas którego 
ze wszystkich przeglądów i konkur
sów przywiozłyśmy puchary bądź 
medale - mówi trener zespołów 
Dominika Marzec., - Chciałabym 
gorąco podziękować za cały sezon 
rodzicom, którzy wytrwale dowozi
li dzieci na treningi oraz motywo-

REŃSKA WIEŚ: Historia wsi spisana na 250 stronach

Wieś na kartach książki
Na początku czerwca światło dzienne ujrzała pierwsza książkowa publikacja o 
przeszłości Reńskiej Wsi. Jej autorem jest Tomasz Kandziora, miejscowy pasjo
nat historii lokalnej i działacz społeczny.

Wydanie książki możliwe było dzię
ki środkom unijnym pozyskanym 
przez LGD Euro-Country z Zakrzo- 
wa w ramach działań promujących 
dziedzictwo kulturowo-historyczne 
obszaru lokalnej grupy działania. 
250-stronicowa publikacja to wiele 
ciekawostek i informacji o historii 
miejscowości, życiu jej mieszkań
ców, zwyczajach, ważnych wyda
rzeniach czy mniej lub bardziej 
znanych postaciach związanych 
z Reńską Wsią. Tomasz Kandzio
ra zamieścił w swej książce rów
nież mapy, zdjęcia, w tym starych 
pocztówek. Książka, jak podkreśla 
jej autor, nie pretenduje do miana 
dzieła historycznego, ale jest pracą 
popularnohistoryczną, skierowaną 
do ludzi zainteresowanych prze
szłością tej miejscowości.
- Mieszkam tutaj od siedmiu lat i 
dla mnie naturalnym elementem 
zakorzeniania się w tej miejscowo
ści było poznanie jej historii - mówi 
Tomasz Kandziora. - Z amatorskie
go zbierania ciekawostek, informa
cji, dokumentów, starych map czy 
zdjęć powstał dość pokaźny zbiór,

REŃSKA WIEŚ: Seria zdarzeń drogowych

Niespokojny tydzień

Dwa wypadki, stłuczka i cięża
rówka w rowie. Taki jest bilans 

zeszłotygodniowych zdarzeń na 
drogach biegnących przez gminę 
Reńska Wieś.
W poniedziałek po zderzeniu audi 
z peugeotem w Większycach ranne 
zostały dwie osoby. Przyczyną było 
wymuszenie pierwszeństwa.

DLa zespołów taneczno-mażoretkowych sezon obfitował w sukcesy.

wali je do jak najlepszej pracy. do zespołu Perełki (dziewczynki z
25 czerwca o godz. 16 w GOK w roczników 2008-2012).
Reńskiej Wsi odbędzie się casting W

który postanowiłem udostępnić 
szerokiemu gronu odbiorców - do
daj e.
Dla czytelników, którzy chcieliby 
zbadać historię własnych rodzin, 
autor zamieścił w swej publikacji 
spisy mieszkańców, od XVI do XIX 
wieku, opracowane i udostępnione 
przez Roberta Słotę, prezesa Kę- 
dzierzyńsko-Kozielskiego Towarzy
stwa Historycznego, a także księgi 
adresowe mieszkańców z 1927 i 
1941 roku. Dzięki tym dokumen
tom można prześledzić występo
wanie różnych nazwisk na terenie 
miejscowości na przestrzeni niemal 
pięciuset lat.
- Uważam, że prawdziwa historia 
świata to nie tylko wielkie bitwy i 
wodzowie, ale przede wszystkim 
losy małych miejscowości i zwy
kłych rodzin i ludzi, które dają 
prawdziwy obraz danej epoki - 
mówi autor książki. - Starałem się 
ukazać dzieje Śląska czy Europy 
właśnie poprzez pryzmat naszej 
miejscowości i historii jej miesz
kańców.

W

Kolejny dzień to stłuczka busa z 
osobówką na feralnym skrzyżowa
niu w Reńskiej Wsi. Nikt nie ucier
piał. I tu przyczyną zderzenia było 
wymuszenie pierwszeństwa.
W środę z drogi krajowej nr 45 na 
wysokości Długomiłowic wypadła 
ciężarówka, z której zaczęło wycie
kać paliwo. Kierowca nie odniósł

Najlepszy okazał się zespół Pa- W

Tomasz Fleszer z największą rybą zawodów
H

Vł11a Rijnenste - Rcinwl
- Rerwka Wto

Książkę można nieodpłatnie 
odebrać w biurze LGD Euro- 
-Country w Zakrzowie, w każdą 
środę w godz. 9-12 w biurze DFK 
Reńska Wieś oraz codziennie w 
GOK Reńska Wieś.

obrażeń.
Kolejne zdarzenie drogowe - naj
groźniej wyglądające - miało miej
sce w piątek na niebezpiecznym 
skrzyżowaniu w Reńskiej Wsi. W 
wypadku uczestniczyły cztery po
jazdy. Szczęśliwie nikt nie ucier
piał.

W

Dwadzieścia pięć dwuosobowych drużyn, a wśród 
nich pięć teamów z koła PZW Reńska Wieś „Kofama" 
i jeden z koła PZW Kędzierzyn-Koźle „Azoty", rywali
zowało na liczbę i wagę złowionych karpi i amurów.

Sumaryczna waga złowionych 
podczas zawodów ryb to pra

wie 240 kilogramów.
- Jak na tę porę roku i pogodę, 
która panowała, wyniki były 
dość dobre - mówi Ryszard Ko
ściółek, gospodarz koła PZW 
Reńska Wieś „Kofama”.
Do najlepszych zespołów powę
drowały puchary. Dwie drużyny 
z miasta zakwalifikowały się do 
Mistrzostw Polski w Wędkar
stwie Karpiowym.
Największą rybę - ponad 22-ki- 
logramowego karpia - złowił To
masz Fleszer.

DĘBOWA: Dojadą bez obaw o zawieszenie

Komfortowo nad akwen

Wyrównano jeden z dojazdów do akwenu Dębowa. 
Na zlokalizowanym przy barze Hula Gula trakcie par
kują między innymi wakacyjne autobusy kursujące 
między Kędzierzynem-Koźlem i Dębową.

Przed pierwszymi kursami autobusów utwardzano i wyrównywano 
dojazd.

Ten fragment drogi dojazdowej 
wyrównywany jest co roku. Z 

powodu braku kanalizacji w tym 
miejscu, przy większych opadach, 
woda wypłukuje nawierzchnię i 
powstają samoistnie dziury. 
Przypomnijmy, że miejski prze
woźnik linię nr 10 uruchomił w 
minioną sobotę. Do lipca autobu

weł Stępień-Maciej Kamiński 
z „Gangu Karpiarzy” który z 
wody wyciągnął ponad 50 kg 
ryby. Drugie miejsce zajął ro
dzinny team ojciec-syn: Woj
ciech Czapla i Ignacy Czapla ze 
„Strzeleckiego Klubu Karpiowe
go” (45,89 kg ryby). Na trzecim 
stopniu podium stanęła drużyna 
Rafał Marczak-Tomasz Fleszer z 
„Karp Team Dębowa” (34,08 kg 
ryby).
Kolejne zawody karpiowe, które 
odbędą się na zbiorniku w Dę
bowej, to wrześniowe mistrzo
stwa Polski.

sy będą jeździć tylko w weekendy. 
Później, do września, każdego 
dnia kursować będą czterokrot
nie.
Trasa przejazdu będzie biegnąć 
od przystanku Blachownia Biuro
wiec do akwenu Dębowa i z po
wrotem trasą linii nr 13.

W



Jak zamówić ogłoszenie drobne ?

OGŁOSZENIA Za pomocą SMS-a:
Na początku SMS-a należy wpisać słowo lokalna a następnie treść, np. 
lokalna sprzedam dom w Kedzierzynie-Kozlu. W wiadomości nie sto
sujemy polskich znaków, a jej treść nie może przekroczyć 160 znaków. 
Należy ją wysłać do piątku, do godziny 12, by ukazała się we wtorkowym 
wydaniu gazety.

Opłata naliczana jest za słowo zgodnie z tableką

Ogłoszenie od 
osób prywatnych

Ogłoszenie od 
firm + usługi

zwykłe 1,00 zł 2,00 zł

Dam 
pracę

2,00 zł

DROBNE Taryfy:
Jedna emisja - wysyłamy Sms-a na numer 76567 

(całkowity koszt 8,61 zł)
Dwie emisje - wysyłamy sms-a na numer 79567 

(całkowity koszt 11,07 zł)
Cztery emisje - wysyłamy sms-a na numer 91983 

(całkowity koszt 23,37 zł)
RABATY:

bold 1,40 zł 2,40 zł

WERSALIK 1,40 zł 2.40 zł

WERSALIK BOLD 1,60 zł 2,60 zł

Cennik zawiera ceny brutto za jedno słowo. 
Ogłoszenia „szukam pracy" są bezpłatne.

3,00 zł

—
3,00 zł

--------------- -

Przy jednorazowym zamówieniu: trzech emisji -10%, czterech emisji -15%, pięciu emisji -20%, powyżej pięciu emisji -25% 
Dodatkowe informacje pod numerem 77/483 40 49

nieruchomości
■ Garaż do wynajęcia w Koźlu 
przy ul. Piastowskiej. Tel. 733 
565 977
■ Sprzedam dom w Roszowickim 
Lesie z całym wyposażeniem, 120 
mkw„ 4 pokoje, działka 29 arów. 
Do zamieszkania. Tel. 604 71 81 
81
■ Do wynajęcia małe mieszkanie 
w Koźlu. Tel. 608 350 316
■ Sprzedam nowe działki w 
Kłodnicy. Tel. 602 628 773
■ Sprzedam dom w K-K ul. Kana
łowa. Tel. 505023954
■ Sprzedam mieszkanie 70 mkw. 

z garażem, Sławięcice, tel. 600 
331228
■ Sprzedam działkę budowlaną 
764 mkw. w atrakcyjnej okolicy 
pod lasem w Cisowej 42 000 zł. 
Tel. 514285522
■ Sprzedam za 68 tys. mieszka
nie w bloku centralne ogrzewa
nie, II piętro Grudynia Wlk. 76 
mkw., 4 pokoje, balkon, kuchnia, 
łazienka, w.c., bieżąca ciepła 
woda, piwnica. Tel. 602802265
■ Sprzedam ładny dom w Koby- 
licach z 1991 r., 240 mkw., dz. 8,5 
a, 8 pokoi, 2 łazienki, 2 garaże, 
kuchnia, wolny do zamieszkania. 
W rozliczeniu może być mieszka- 
nie+dopłata. Tel. 602 802 265
■ Sprzedam mieszkanie 2 poko
je, 35 mkw., NDM, po generalnym 
remoncie, II piętro/IV, 103 tys. zł. 
Tel. 536100010
■ Do wynajęcia mieszkanie 
2-pokojowe na poddaszu w cen
trum Koźla. Tel. 77/4820 619
■ Do wynajęcia mieszkanie 
po remoncie, 48 mkw., 2 poko

je, kuchnia, łazienka, balkon i 2 
piwnice. Kędzierzyn- Koźle ul. 
P. Skargi w bloku na II piętrze, 
domofon, umeblowane i sprzęt 
AGD. Odstępne 800+czynsz+- 
media. Tel. 00492311356987
■ Sprzedam działkę budowlaną 
w Większycach. Tel. 501530 775
■ Sprzedam dom ul. Spokojna 
23. Tel. 77/483 30 42
■ Sprzedam lub wydzierżawię 
budynek biurowy z trzema ga
rażami i zapleczem. Tel. 883 086 
640
■ Mieszkanie 3-pokojowe, 58 
mkw., al. Jana Pawła II, balkon, 
parter, 123 000 zł, 0% prowizji*, 
792101178, www.kamel.nieru- 
chomosci.pl
■ Mieszkanie 2-pokojowe, 
NDM, 35 mkw., II p./IV, po gene
ralnym remoncie, 103 000 zł, 0% 
prowizji*, 792101178, www.ka- 
mel.nieruchomosci.pl
■ Mieszkanie 3-pokojowe, os. 
Piastów, 49 mkw., I p./IV, balkon, 
105 000 zł, 533658358, www.ka- 
mel.nieruchomosci.pl
■ Mieszkanie 2-pokojowe, Pogo
rzelec, 48 mkw., do zamieszkania, 
94 000 zł, 533658358, www.ka- 
mel.nieruchomosci.pl
■ Mieszkanie 2-pokojowe, 
NDM, 48 mkw., parter, 100 000 
zł, 533658358, www.kamel.nie- 
ruchomosci.pl
■ Mieszkanie 2-pokojowe, 
Azoty, 58 mkw., I p., 70 000, 
533658358, www.kamel.nieru
chomości.pl
■ Mieszkanie 4-pokojowe, 57 
mkw., Pogorzelec-os. Leśna, 
niski blok, balkon, 149 000 zł, 
533658358, www.kamel.nieru- 
chomosci.pl

■ Mieszkanie 3-pokojowe, os. 
Piastów, 65 mkw., VII p./VIII, 
balkon, 170 000 zł, 533658358, 
www.kamel.nieruchomosci.pl
■ Mieszkanie 2-pokojowe, Śród
mieście, 36 mkw., balkon, parter, 
88 000 zł, 533658358, www.ka- 
mel.nieruchomosci.pl
■ Mieszkanie 3-pokojowe, os. 
Piastów, 63 mkw., niski blok, 
balkon, 130 000 zł, 533658358, 
www.kamel.nieruchomosci.pl
■ Mieszkanie 4-pokojowe, 57 
mkw., Pogorzelec-os. Leśna, 
niski blok, balkon, 149 000 zł, 
533658358, www.kamel.nieru- 
chomosci.pl
■ Sprzedam 10-arową działkę 
budowlaną w Długomiłowicach, 
w zabudowie domków jednoro
dzinnych, spokojna okolica. Cena 
do uzgodnienia. Tel. 602667948
■ Wynajmę dom w Kędzierzy
nie-Koźlu (Miejsce Kłodnickie), 
3 duże pokoje, kuchnia, łazienka, 
do dyspozycji ogród, cena 1100 
zł+media. Tel. 514 296 773
■ Sprzedam atrakcyjnie poło
żoną działkę budowlaną w Kę
dzierzynie-Koźlu (obręb Miejsce 
Kłodnickie), cena 6700 zł za ar 
(12 arów). Tel. 514 296 773
■ Sprzedam Dom w K-Koźlu na 
działce 10 a. Powierzchnia 300 
mkw. Tel. 602440512

różne
■ Tylko teraz Akcja-Kalkulacja 
w Provident Polska S.A.! 3-mie- 
sięczne raty szybkie do spłaty. 
Dzwoń: 600 400 288. Koszt po
łączenia wg taryfy operatora. 
Promocja „Akcja Kalkulacja" 
trwa do 30.06.2015 r. Regulamin 

dostępny w oddziałach firmy 
oraz u Doradcy
■ Oddam gruz. Tel. 694958874
■ Zgubiono legitymację stu
dencką Śląskiego Uniwersy
tetu Medycznego o numerze 
54067 Paweł Kośmider, kontakt 
696655618

motoryzacyjne
■ Autoskup za gotówkę, stan 
obojętny. Tel. 507 572 625
■ Autoskup skorodowanych, 
rozbitych, do wyrejestrowania. 
Tel. 507 572 625

sprzedam
■ Sprzedam piec kaflowy. Mam 
do zaoferowania 3 piece kaflowe 
do rozbiórki. Tel. 733 565 977
■ Sprzedam stare radio lampo
we stan idealny. Tel. 791441728

towarzyskie
■ Młody facet zaprasza zadbane 
panie na chwile relaksu do swoje
go mieszkanka proszę o kont. 
SMS, tel. 607479186

AUTO-SERWIS '

Elektronika Samochodowa 
Mariusz Dymurski 
www.autos.erwis-mar-car.pl

tel. 692 922 333 ul. Rajska 28a, 47-208 Reńska W»

■ Puszysta 28-latka zaprasza pa
nów do Opola. Tel. 600 850 608
■ Ewelina 42 I. brunetka zapra
sza na dyskretne i namiętne spo
tkania dojrzałych panów centrum 
Kędzierzyna. Tel. 537 474 532
■ Żonaty 48 lat pozna dyskret
ną Panią w podobnym wieku lub 
starszą z K-K. Tel. 665 814 683
■ Poznam miłą kobietę - przy
jaźń, a może coś więcej, SMS 511 
163 254

KUPIĘ AKCJE ZAK
TEL. 513 288 524

AKCJE ZAK KUPIĘ 
NAJLEPSZA CENA
TEL. 504.802.890

Kupię akcje zak 
Najwyższa cena 

518 637 070

ELEKTRONIKA
DIAGNOSTYKA
KLIMATYZACJA

ul. Głowackiego 16
"Auto-Szkoła" Krzysztof Chajec 

w Kędzierzynie-Koźlu 
tel. 77 48-22-832, 504 133 644

ROBRAL
USŁUGI PODNOŚNIKIEM KOSZOWYM

www.robral.pl
<z/y'zxz/.xzz/xzzz/z/>

BIURO NIERUCHOMOŚCI
ALEKSANDRA KOZŁOWSKA

ZAPEWNIA PROFESJONALNĄ OBSŁUGĘ 
W PRZEDMIOCIE SPRZEDAŻY, 

NABYCIA I WYNAJMU NIERUCHOMOŚCI. 
PONADTO ZAJMUJE SIĘ DORADZTWEM 

NA RYNKU NIERUCHOMOŚCI.

WYNAGRODZENIE POBIERANE JEST TYLKO 
OD STRONY ZLECAJĄCEJ USŁUGĘ 

POŚREDNICTWA.

WWW.NIERUCHOMOSCI-KOZLOWSKA.PL
TEL. +48 505 035 928 

KĘDZIERZYN-KOŹLE

UL. SIENKIEWICZA 1/3b

W WIŚNIOWSKI
SPRZEDAŻ I MONTAŻ

M garażoweHKllIYlY przemysłowe
■ automatyka

OGRODZENIA
OKNA, ROLETY
DRZWI zewnętrzne 

wewnętrzne

rai Nice

Nopmstahl
c REHHU

47-220 KĘDZIERZYN-KOŹLE
UL. KOZIELSKA 111

TEL. 77 482 72 55, 601 690 117

Najniższe CENY
Różne wymiary

Dogodne

Transport i montaż

GRATIS cały KRAJ ^jgoĆIIIOlA
77-550-70-11 32-445-34-20 
34-387-15-51 604-397-105 
www.konstal-garaze.pl

INSTALATOR ».
R. MALINOWSKI & R. BRYŁKA

Nowoczesne systemy grzewcze 
i sanitarne, kotły olejowe, 

gazowe, elektryczne grzejniki 
i armatura c.o.

Kędzierzyn-Koźle, ul. Głowackiego 24 
tel./fax 77 481 72 90 

kom. 605340529, 605340528

ZAPRASZAMY DO STOLARNI
PPUH_______

DREWIX
www.drewlx.kkozle.pl

■ SCHODY, DRZWI, PODŁOGI, PORĘCZE, BALUSTRADY
■ MEBLE NA WYMIAR
■ SZAFY - DRZWI PRZESUWNE
" MEBLE OGRODOWE, BRAMY, OGRODZENIA
■ MAŁA ARCHITEKTURA OGRODOWA
■ WYSTRÓJ BIUR, SKLEPÓW GABINETÓW, RESTAURACJI
" USŁUGI SZKLARSKIE I STOLARSKIE
■ LISTWY WYKOŃCZENIOWE I OBRAZOWE
■ ZABUDOWA I ADAPTACJA SAMOCHODÓW DOSTAWCZYCH

ul. Josepha Eichendorffa 11 (Sławięcice okolice młyna)
47-230 Kędzierzyn-Koźle, tel. 77/481 52 51, 602 805 334

http://www.kamel.nieru-chomosci.pl
http://www.ka-mel.nieruchomosci.pl
http://www.ka-mel.nieruchomosci.pl
http://www.ka-mel.nieruchomosci.pl
http://www.kamel.nie-ruchomosci.pl
ww.kamel.nieruchomo%25c5%259bci.pl
http://www.kamel.nieru-chomosci.pl
http://www.kamel.nieruchomosci.pl
http://www.ka-mel.nieruchomosci.pl
http://www.kamel.nieruchomosci.pl
http://www.kamel.nieru-chomosci.pl
http://www.autos.erwis-mar-car.pl
http://www.robral.pl
http://WWW.NIERUCHOMOSCI-KOZLOWSKA.PL
http://www.konstal-garaze
http://www.drewlx.kkozle.pl


usługi
■ TAXI na lotniska i w każde inne 
miejsce. Tanio, bezpiecznie, dys
kretnie. Kędzierzyn-Koźle i okolice. 
Tel. 511929121
■ Bogdan pożyczki. Wysoka przy- 
znawalność. Tel. 533 90 88 88
■ TAXI na lotniska i w każde inne 
miejsce. Tanio, bezpiecznie, dys
kretnie. Kędzierzyn-Koźle i okolice. 
Tel. 511929121
■ Transport, przeprowadzki. Od
biór starych mebli. Tel. 604563984, 
774830281
■ Ale szybka gotówka - nawet 10 
000 zł! Proste zasady, bez zbęd
nych formalności. Provident Polska 
S.A. - 600 400 295 (opłata wg tary
fy operatora)
■ Mycie elewacji, kostki brukowej, 
dachów. Hydropiaskowanie kamie
nia, cegły, klinkieru, piaskowca. Tel. 
661558 890
■ Wymiana zniszczonej tkaniny, 
skóry, wypoczynki, narożniki. Tel.

604 533446
■ Usługi remontowo-budowlane, 
docieplanie, gładzie, podłogi, drob
ne tynki, murowanie, montaż drzwi 
i okien, regips itp. okolice Kędzie- 
rzyna-Koźla. Tel. 791441728

dam pracę
■ Zatrudnię do pracy w Niem
czech, z dobrą znajomością j. nie
mieckiego panią do prowadzenia 
pensjonatu i opieki nad starszą 
osobą oraz pana jako gospodarza 
domu. Tel. 0049 15221707877

szukam pracy
■ Podejmę dorywczą pracę sprzą
tanie, mycie okien itp. rejon Kę
dzierzyn-Koźle. Tel. 665808966

KUPIĘ AKCJE ZAK
TEL. 662 944 260

OKAfl DRZUII ROLETY
- okna PCV, drewniane i ALU
- drzwi wejściowe i wewnętrzne
- rolety zewnętrzne ALU i PCV
- moskitiery okienne i drzwiowe
- żaluzje poziome, pionowe
- bramy garażowe segmentowe i rolowane
- markizy, żaluzje poziome zewnętrzne, plisy.

KONTAKT: TEL./FftX 77 481 79 80 E-MAIL: BJURO@LUXUS-OKNA.PL ZAPRASZAMY!

KĘDZIERZYN: al. Jana Pawła II52 

pawilon MIESZKO os. Piastów 
KOŹLE: ul. Piastowska 3

ZDZIESZOWICE: ul. Pilarskiego 16

www.zespoltabu.pl
tel. 501 403 545 ■ impreza@zespoltabu.pl

LASER MED
LASEROWE BEZOPERACYJNE 

USUWANIE ŻYLAKÓW 
ORAZ BADANIA 

USG 
Lekarz Mirosław Wróbel 

Specjalista Radiologii 
i Diagnostyki Obrazowej 

Kędzierzyn-Koźle, ul. Przyjaźni 69 
tel. 508 278 258

www.Iaser.opole.pl

PIECZĄTKARS EUR0MDT-SERWI5
PRYWATNY GABINET

® pieczątki
® wizytówki

® druki
® identyfikatory

© ulotki reklamowe

n
 DOŁĄCZ OO MMMM .

facebooku

Adres ■ firmy : 
47-220 Kędzierzyn-Koźle 

ul. Głowackiego 4 
tel./fax 77 483 19 79 

kom. 508 330 627 
e-mail: miniaturakk@op.pl

UJ EDWARD ZALEWSKI
MECHANIKA 
DIAGNOSTYKA 
KOMPUTEROWA

Kędzierzyn-Koźle, ul. Krokusów 5 (osiedle Pogorzelec) 
tel. 77 481 95 03, kom. 604 970 478, e-mail: eddie40@wp.pl

Psychologiczny
mgr Beata Korzeniowska
• Pomoc psychologiczna w sytuacjach:

- konfliktów małżeńskich
(zdrady, rozstania, rozwody),

- przeżywania trudności i kryzysów.
• Poradnictwo psychologiczne w zakresie:

- małżeństwa, rodziny, wychowania dzieci.
• Diagnoza psychologiczna dzieci i młodzieży.

KOŹLE, UL CZERWIŃSKIEGO 3/8

TEL 606 425 180, WWW.PSYCHOLOGKKOZLE.PL

n AKUMULATORY
WUlBAl • MAMTA1 - SERWU

SKUP I ZŁOMOWANIE
POJAZDÓW

GABINET ONKOLOGICZNY
JERZY HANSLIK

DORABIANIE KLUCZY, AUTOKLIMATYZACJA. SERWIS OPON
K-KOŹLE ul.Piastowska 40 tel. 77 482 45 00 

CZYNNE PN-PT 8-17 SOBOTA 9-13 w’"’’*
e-mail: ravis.aku@wp,pl www.ravis-akumulatbry.pl

sprzeda! akumulatorów wszystkich marek

PŁACIMY GOTÓWKĄ

JEDYNY W POWIECIE 
LEGALNY PUNKT

w W zgodzie
1 7 nnhrnm

Kędzierzyn-Koźle, ul. 24 Kwietnia 23

Z2* dddX
Skup i złomowanie pojazdów:
kom. 602 817 947, kom. 609 129 072
Sprzedaż części:
kom. 664 739 670, kom. 791 967 980
Sprzedaż betonu: tef./fax 77/482 45 53
Biuro: tel./fax 77/482 45 53 tobud@interia.eu

ONKOLOG 
KLINICZNY 
Nowotwory piersi, płuc, przewodu 

pokarmowego, prostaty i inne.

Kędzierzyn, ul. Damrota 18
Środa od 15.00-17.00 

tel. 600 988 517 
konieczna rejestracja telefoniczna 

www.onkolog.of.pl

GABINET GINEKOLOGICZNY

JarosLaw GłowAcki
specjAlisTA cbnób kobiecych i położwicntA

- Badania: USG ciąży (genetyczne), 
ginekologiczne i piersi 3D/4D - trójwymiarowe

- Kolposkopia I cytologia, badania
w kierunku brodawczaka HPV

- Szczepienia przeciwko rakowi szyjki macicy
- Prowadzenie ciąży, antykoncepcja, 

hormonalna terapia zastępcza

KoźIe, ul. CzER\viŃskiEqo 5 

(wejście od strony aresztu) przyjmuje: wtorek, 
piątek 17.00-18.30, tel. 602 623 879

OFERUJEMY DO SPRZEDAŻY:
NIERUCHOMOŚĆ O FUNKCJI HANDLOWO-GASTRONOMICZNEJ Z PRAWEM WIECZYSTEGO UŻYTKOWANIA GRUNTU O POWIERZCHNI 0,0446 HA, POŁOŻONĄ W KĘ

DZIERZYNIE-KOŹLU PRZY UL. PARKOWEJ 32

DO WYNAJĘCIA:
LOKAL NA DZIAŁALNOŚĆ HANDLOWO-USŁUGOWĄ 71 M 2 PRZY UL. PAMIĘCI SYBIRAKÓW 4 

LOKAL NA DZIAŁALNOŚĆ HANDLOWO-USŁUGOWĄ203 M 2 PRZY UL.GŁOWACKIEGO 4A W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU 
LOKAL NA DZIAŁALNOŚĆ HANDLOWO-USŁUGOWĄ59 M 2 PRZY UL.GŁOWACKIEGO 4A W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU

LOKAL NA DZIAŁALNOŚĆ HANDLOWO-USŁUGOWĄ 10 M2 W MARKECIE „ŚWIATOWID” PRZY UL. HARCERSKIEJ 19 W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU 
POWIERZCHNIA HANDLOWA 20 M2 PRZY UL. REJA 3 W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU (W MARKECIE GAMA)

POKOJE BIUROWE PRZY UL.PAMIĘCI SYBIRAKÓW 2 W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU;
POKOJE BIUROWE PRZY UL.PAMIĘCI SYBIRAKÓW 4 W KĘDZIERZYNIE-KOŹLU;

MIEJSCA PARKINGOWE PRZY ULICY HARCERSKIEJ 19 (OBOK SKLEPU GAMA/ŚWIATOWID)

Kontakt: 77/4822796,519067267

mailto:BJURO@LUXUS-OKNA.PL
http://www.zespoltabu.pl
mailto:impreza@zespoltabu.pl
http://www.Iaser.opole.pl
mailto:miniaturakk@op.pl
mailto:eddie40@wp.pl
http://WWW.PSYCHOLOGKKOZLE.PL
http://www.ravis-akumulatbry.pl
mailto:tobud@interia.eu
http://www.onkolog.of.pl


SPORT

LEKKA ATLETYKA: Mistrzostwa Polski LZS

Złoto dla Chemika
Zawodnicy z Kędzierzyna-Kożla z powodzeniem 
wystartowali w mistrzostwach Polski zrzeszenia 

I LZS w lekkiej atletyce.

SIATKÓWKA: Przygotowania do sezonu

ZAKSA skompletowała drużynę
Korneliusz Banach jako drugi Libero uzupełnił podstawowy, czternastoosobowy 
skład ZAKSY na sezon 2015/2016. W szerokiej kadrze znajdą się też przyjmujący 
Kamil Semeniuk i środkowy Maciej Polański oraz kilku innych wyróżniających się 
graczy Młodej Ligi.

1 j I udowe Zespoły Sportowe z całe- 
: I—go kraju rywalizowały na zabyt- 
. kowym, blisko stuletnim stadionie 

( . olimpijskim w Słubicach. W ekipie 
: z Opolszczyzny znalazło się kilku 
' j reprezentantów klubu LUKS Che- 
j mik.
I ; Najlepiej z naszych lekkoatletów 

. spisała się Angelika Celner, która 
w biegu na 400 m ppł. wywalczyła 
złoty medal; uzyskała wynik 62,94 

j sekundy.
: | Sprinter z Kędzierzyna-Koźla Pa- 

J tryk Kościelny, wspólnie z zawod- 
nikami klubu LUKS Podium Kup,

' wywalczył brązowy medal w sztafe-
1 cie 4 x 400 m.

O pechu może mówić Mateusz 
Gibaszek, którzy w rzucie dyskiem 
uplasował się tuż za podium, na 
czwartym miejscu. Warto dodać, że 
konkurs został skrócony i uczestni
cy oddali tylko po trzy rzuty.
Dobry występ zanotowała Aneta 
Komor, która poprawiła swój re
kord życiowy w rzucie dyskiem aż o 
cztery metry i została sklasyfikowa
na na piątej pozycji.
W Słubicach w rzucie dyskiem oraz 
w pchnięciu kulą startował też Pa
weł Kubuś, ale uplasował się na dal
szych pozycjach.
Reprezentacja Opolszczyzny zdo
była łącznie dziesięć medali. Ł 

Młodzi zawodnicy podpisali kontrakty 
w ubiegłym tygodniu Cała trójka to za
wodnicy Młodej ZAKSY, którzy w po
przednim sezonie wywalczyli srebrny 
medal w tych rozgrywkach.
Korneliusz Banach ma 20 lat. Przygodę 
z siatkówką rozpoczął w gimnazjum nr 
5. Grał w MMKS-ie Kędzierzyn-Koźle, 
a później trafił do Młodej ZAKSY. Po 
odejściu z drużyny Łukasza Koziury stał 
się numerem jeden na pozycji libero. 
Miniony sezon był dla siatkarza bardzo 
udany. W Młodej Lidze wraz z kolegami 
wywalczył wicemistrzostwo kraju W 
kadrze pierwszego zespołu zadebiuto
wał w Pucharze CEV w pojedynkach z 
Arkasem Izmir, zakończonych wyelimi
nowaniem Turków z rozgrywek 
Osiemnastoletni Kamil Semieniuk był 
objawieniem minionego sezonu Młodej 
Ligi. Mierzący 195 cm wzrostu przyj
mujący był jednym z liderów drużyny, 
często najlepiej punktującym zawod
nikiem i nagradzanym tytułem MVP. 
Niedawno otrzymał powołanie do ka
dry Polski juniorów.
Z kolei Maciej Polański ma 21 lat. Mie
rzący 200 cm wzrostu środkowy w Kę-

Kamil Semeniuk, Korneliusz Banach i Maciej Polański podpi
sali umowy z ZAKSĄ.
dzierzynie-Koźlu rozegrał trzy sezony. 
Za sobą ma występy w PlusLidze.
Oto pełny skład ZAKSY na sezon 
2015/2016 (w nawiasach numery, z 
którymi siatkarze będą występowali na 
boisku):
rozgrywający: Grzegorz Pająk (14), 
Benjamin Toniutti (16);
atakujący: Grzegorz Bociek (12), Dawid 
Konarski (6), Dominik Witczak (3); 
przyjmujący: Rafał Buszek (7), Sam 
Deroo (15), Sławomir Stole (10), Kevin 
Tillie(2);
środkowi: Jurij Gladyr (8), Krzysztof 

Rejno (4), Łukasz Wiśniewski (9); 
libero: Korneliusz Banach (18), Paweł 
Zatorski (1).
W szerokiej kadrze znajdą się także: 
Maciej Polański (17), Kamil Semeniuk 
(11) oraz inni wyróżniający się zawod
nicy Młodej ZAKSY.
Zespół poprowadzi trener Ferdinando 
De Giorgi, któremu asystować będą 
Michał Chadała i Oskar Kaczmarczyk 
sztab szkoleniowy uzupełniają: Piotr 
Pietrzak, Kamil Sołoducha, Paweł 
Brandt i Remigiusz Koteluk

ŁAG

01.07-31.08.2015

24.87.2014 22.08.2015

01.07-29.08.2015 Zajęcia sportowo-rekreacyjne z instruktorem

Boisko sportowe „Orlik” ul. Skarbowa (Koźle)

01.07-31.08.2015
Finał 29.08.2015

„Piłkarski finał wakacji” Turniej dla dzieci

w poniedziałki, środy i piątki

w godz. 13.00 -15.00

godz 16.00

■ HiMmsnWiutki
w ptdi 13.00 15.00

* 04.07.2015
25.07.2015

*08.08.2015
•22 08 2015

w soboty
ogodz.11.00

Kortytenlsowe ul. Bolesława Śmiałego 2 (os. Piastów)
01.07-31.08.2015 “jęcia sportowe na kortach tenisowych - nieodpłatoa tanka py w tenisa ziemnego

godi 1100 ■ 13.00 nia dzieci i młodzieży. Zapewniony wykwalifikowany instruktor tenisa.

Stadion Sportowy „Kuźniczka” ul. Grunwaldzka 71

Strefa Sportowo-Rekreacyjna ai. Jana Pawła li

„wakacyjne Turnieje Szachów w plenerze

Boisko sportowe „Drlir ni. 9 Maja (NOM)
01.07 - 31.08.2015 ppmtelti.Myińtki 

w godz. 13.00 -15.00 Zajęcia sportowo-rekreacyjne z instruktorem

01.07 - 22.08.2015
Finał 29.08.2015

22.08.2015

w soboty o godz. 16.00 
so*ota,godz. 16.00 

sobota
puli 16.00

„Wakacyjny turniej dwójek” piłki siatkowej w kategorii OPEN

„Piłkarski finał wakacji” Turniej dla dzieci

Boisko sportowe „Orlik” ul. Partyzantów 30 (Pogorzelec)
Zajęcia sportowo-rekreacyjne z instruktorem

w soboty o godz. 16.00
sobota, godi i6.oo „Wakacyjny Turniej Streetball" - kategoria OPEN, drużyny dwuosobowe

Znajdź nasLjżj Więcej informacji na stronie 

www.mosirkk.pl 
lub pod nr tel.: 77 481 60 74

http://www.mosirkk.pl


SIATKÓWKA: ZAKSA współpracuje z MMKS-em

Zatrzymać zdolną młodzież
PŁYWANIE: Sukcesy MMKS-u w Opolu 

Medali ci u nich dostatek
Klub ZAKSA podpisał umowę o współpracy z Miejskim Międzyszkolnym Klubem 
Sportowym. Ma to zapewnić lepszy poziom szkolenia młodzieży, ale przede wszyst
kim zatrzymać młodych i utalentowanych siatkarzy w Kędzierzynie-Koźlu. Czy tak 
się stanie, czas pokaże.

Ponad 40 zawodników MMKS-u wystartowało w 
Krajowym Festiwalu Polskiego Pływania, który zor
ganizowano w Opolu. Reprezentanci Kędzierzyna- 
-Koźla wywalczyli 19 medali.

Wszyscy są zadowoleni z nawiązania współpracy. Od lewej: prezydent miasta Sabina No
wosielska, prezes ZAKSY Mirosław Ptasiński, koordynator ds. szkolenia młodzieży w ZAKSIE 
Michał Chadała, prezes MMKS-u Piotr Nippe i wiceprezes MMKS-u Marek Skrzydlewski.

Nie ma co ukrywać, że w ostat
nim czasie siatkarskie zespoły 

MMKS-u wyraźnie spuściły z tonu. 
W rozgrywkach wojewódzkich w 
większości kategorii wiekowych le
piej prezentują się zespoły z Nysy, 
gdzie działają Siatkarskie Ośrodki 
Szkolne na poziomie gimnazjalnym 
i licealnym (w naszym mieście tylko 
gimnazjum). W minionym sezonie 
drużyny kadetów i juniorów rywali
zację w mistrzostwach Polski zakoń
czyły już w ćwierćfinałach. Wyżej, bo 
do półfinałów, dotarli kadeci. A prze
cież nie tak dawno młodzi siatkarze 
z Kędzierzyna-Koźla należeli do czo
łówki krajowej. Dziś honoru miasta 
bronią głównie uczniowie Szkoły 
Podstawowej nr 11. Podopieczni 
Marcina Nurskiego zdobywają me
dale na wielu krajowych imprezach. 
Teraz znów ma być lepiej w starszych 
grupach wiekowych.

Klasa 
siatkarska w liceum
Niedawno zapadła decyzja o urucho
mieniu klasy siatkarskiej w I Liceum 
Ogólnokształcącym od nowego roku 
szkolnego. Kilka lat temu podobna 
działała w Zespole Szkół Technicz
nych i Ogólnokształcących. Za bar
dzo nie wyszło. Teraz ma być lepiej. 
Zajęcia w kozielskim ogólniaku po
prowadzi doskonale znany kibicom z 
Kędzierzyna-Koźla Sławomir Skrzy
piec - były gracz Mostostalu i Gwar
dii Wrocław. Wstępny nabór przycią
gnął blisko trzydziestu uczniów.
Kolejnym krokiem do poprawy po
ziomu siatkówki młodzieżowej ma 
być współpraca ZAKSY z MMKS- 
-em. Inicjatorem nawiązania kon
taktu pomiędzy oboma klubami 
była prezydent Sabina Nowosielska. 
Podobno prezesi obu klubów szybko 
znaleźli wspólny język. Umowę pod
pisano w ubiegłym tygodniu podczas 

specjalnej konferencji zwołanej w 
hali „Azoty”.

To był czas sukcesów
- W przeszłości mieliśmy umowę 
o współpracy z Mostostalem i w 
tamtym czasie nasz klub odnosił 
największe sukcesy. Zdobywaliśmy 
medale mistrzostw Polski w kate
goriach kadetów i juniorów, a nasi 
wychowankowie trafili do klubów 
ligowych - przyznał Piotr Nippe, 
prezes MMKS-u. - Niestety, w pew
nym momencie przestało to funk
cjonować. W ostatnim czasie ucie- 
kła nam z Kędzierzyna-Koźla spora 
grupa zawodników, którzy grają te
raz w różnych klubach. Wierzymy, 
że współpraca z ZAKSĄ doprowadzi 
do tego, aby tak się nie działo. Wie
rzymy, że ta marka będzie przycią
gała młodych ludzi. I przyniesie to 
same korzyści kędzierzyńskiej siat
kówce.
Optymistycznie nastawiony do 
współpracy jest również prezes 
ZAKSY.
- Nam bardzo zależy na tym, abyśmy 
mieli dobre zaplecze dla Młodej Ligi, 
żebyśmy mogli opierać swój zespół 
na lokalnej młodzieży - stwierdził 
Mirosław Ptasiński. - Ta umowa daje 
nam możliwość wytyczenia takiego 
planu szkolenia, gdzie dziecko od 
szkoły podstawowej przez gimna
zjum i szkołę średnią może później 
kontynuować swoją pasję w naszym 
klubie. Chciałbym, żeby za kilka lat 
w składzie ZAKSY grało kilku na
szych wychowanków. To byłby nasz 
wspólny sukces.

Stawiają 
na wychowanków
W przyszłym sezonie drużyna ju
niorów z Kędzierzyna-Koźla będzie 
występowała pod nazwą MMKS 
ZAKSA. Jej trenerem jest Dominik 

Żmuda - wychowanek Miejskiego 
Międzyszkolnego Klubu Sportowe
go, a później zawodnik m.in. Ener
getyka Jaworzno, Orła Międzyrzecz 
czy Pamapolu Wieluń.
- Bardzo się cieszę, że taka umowa 
powstała, bo w stu procentach bę
dziemy mogli pomagać MMKS-owi, 
ale też czerpać korzyści z tego szko
lenia - dodał Sebastian Swiderski, 
dyrektor sportowy ZAKSY. - Bę
dziemy robić wszystko, aby ta mło
dzież trafiała do nas i żeby została w 
Kędzierzynie-Koźlu. Chcemy, żeby 
nasi wychowankowie grali u nas, a 
nie w innych miastach.

Pieniądze 
to nie wszystko
Na czym konkretnie ma opierać się 
współpraca klubów?
- Przede wszystkim chcemy ukró
cić wyjazdy naszych chłopaków z 
Kędzierzyna-Koźla - wyjaśnił Piotr 
Nippe. - Do tej pory mieliśmy pewną 
barierę. Nasz klub otrzymuje środki 
z budżetu gminy, które obwarowa
ne są pewnymi warunkami. Jeden 
z nich jest taki, że musimy dołożyć 
własne pieniądze zdobyte w różny 
sposób, m.in. ze sprzedaży, brzyd
ko mówiąc, naszych wychowanków. 
Formalnie to się nazywa ekwiwa
lent za wyszkolenie zawodnika. 
Korzystaliśmy z tego świadomie i 
wypuszczaliśmy tych zawodników. 
Teraz otrzymamy wsparcie ze strony 
ZAKSY, więc ten problem przestanie 
istnieć - dodał prezes MMKS-u.
W zamian klub z ulicy Mostowej 
otrzyma nieodpłatnie wyszkolonych 
zawodników. Oczywiście nie wszyst
kich, tylko tych najbardziej utalen
towanych, których ZAKSA będzie 
chciała. Trenerzy MMKS-u mają też 
korzystać ze wsparcia szkoleniowe
go doświadczonych kolegów.

Grzegorz ŁAB AJ

Ponad 270 zawodników z 20 
klubów stanęło na starcie 
pierwszej edycji opolskiej impre

zy. Rywalizacja toczyła się w pięciu 
kategoriach wiekowych oraz w kil
kunastu konkurencjach.
Reprezentanci MMKS-u wiele 
razy stawali na podium. Tobiasz 
Gall zwyciężył w wyścigach na 50 
i 100 m stylem klasycznym. Jare
ma Stańczyk był najlepszy na 200 
m klasykiem, a na połowie tego 
dystansu zajął drugie miejsce. Do
rzucił też brązowy krążek w wyści

SKAT: Grand Prix Opolszczyzny

Trzeciakowski na czele
W Chróścicach rozegrano kolejny turniej zaliczany 
do klasyfikacji Grand Prix Opolszczyzny. Wygrał Je
rzy Trzeciakowski z Lecha Kędzierzyn-Koźle.

W turnieju wystąpiło 65 za
wodników, w tym ośmiu z 
naszego powiatu. Po rozegraniu 

trzech rund najlepszy okazał się Je
rzy Trzeciakowski. Skaciorz Lecha 
zdobył 3206 punktów i o 35 punk
tów wyprzedził mistrza Opolszczy
zny Joachima Glieta. Z reprezen
tantów naszego powiatu trzynasty 
był Gerard Cieślik z Zawiszy Tury
sty Stara Kuźnia, a na osiemnastym 
miejscu rywalizację zakończył An
drzej Lurka z Lecha.
W klasyfikacji generalnej Grand

Jerzy Trzeciakowski (w środku) był najlepszy w Chróścicach.

PIŁKA NOŻNA: Rozgrywki młodzików

Czwórka nie dla Odry
Drużyna RTS-u Odra nie zdołała awansować dc 
czwórki najlepszych zespołów Opolszczyzny.

Rywalizacja młodzików, czy
li piłkarzy z roczników 2002 
i młodszych, odbywała się w 

ośmiu grupach. Ich zwycięz
cy zostali rozlosowani w pary 
ćwierćfinałowe. RTS Odra w 
swojej grupie wygrał 12 spotkań, 
trzy zremisował oraz trzy prze
grał. Dzięki temu wygrał grupę 
z przewagą jednego punktu nad 
Victorią Żyrowa oraz dwóch nad 
Chemikiem.
W ćwierćfinale ekipa z Koźla tra
fiła na Plon Skoroszyce. W pierw
szym meczu wyjazdowym rywale 

gu na 100 m stylem dowolnym. Z 
kolei Wojciech Moryl zwyciężył 
w starcie na 100 m grzbietem, a 
na 100 m motylkiem oraz 200 m 
stylem zmiennym zajmował drugą 
lokatę.
Medalową kolekcję klubu z Kędzie
rzyna-Koźla uzupełnili: Wiktoria 
Smętek, Aleksandra Lisowska, 
Paulina Budzińska, Julia Młynar
czyk, Maciej Matyjasek, Bartosz 
Antonik, Julia Przeniosło, Mateusz 
Miśta i Gabriela Smolińska.

ł'

Prix, po czterech turniejach z za-j 
planowanych siedmiu, na prowa
dzenie wyszedł Trzeciakowski. W 
gronie szesnastu najlepszych za
wodników, którzy zagrają w grud
niu w indywidualnych mistrzo
stwach Opolszczyzny, jest jeszczt 
Marek Piątek z Zawiszy, który pla
suje się na jedenastym miejscu. W 
trzeciej dziesiątce znajdują się: Ge
rard Cieślik, Andrzej Lurka i Leoril 
Gaida. Kolejny turniej odbędzie się 
w sierpniu w Strzelcach Opolskich

WAR

zwyciężyli 3:0. W rewanżu zwy 
cięstwo gości było jeszcze bar 
dziej przekonujące. Plon wygra 
6:2 i pewnie awansował do półfi 
nałów mistrzostw województwa.' 
Młodzicy RTS-u Odra Kędzie 
rzyn-Koźle grali w składzie: Maj 
teusz Bil, Daniel Prajs, Tomas! 
Hudzik, Łukasz Przeniosło, Do 
minik Schreiber, Bartosz Skom 
ski, Kamil Stobrawę, Bartłomie 
Szymala, Michał Wencel ora: 
Daniel Puk, Kacper Zdral. Trene 
Bogdan Czekaj.

WAF
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SaltexlVliga
Po-Ra-Wie Większyce - Start Namysłów 3:1, 
LZS Mechnice - Olimpia Lewin Brzeski 2:3, 
LZS Piotrówka - TOR Dobrzeń Wielki 4:1, 
Chemik Kędzierzyn-Koźle - Victoria Chróści- 
ce 5:1 (Piwowar, Adamus, Kordys, Michoń, 
Dyczek - Rogowski), Polonia Głubczyce - Śląsk 
Łubniany 7:1, Sparta Paczków - Czarni Ot
muchów 0:0, Orzeł Źlinice - OKS Olesno 1:3, 
Racłavia Racławice Śl. - Piast Strzelce Op. 1:4, 
Stal Brzeg - Pogoń Prudnik 3:0

1. LZS Piotrówka 34 73 91-29

2. Polonia Głubczyce 34 72 77-36

3. Stal Brzeg 34 69 61-16

4. Po-Ra-Wie Większyce 34 58 73-57

5. Chemik Kędzierzyn-Koźle 34 57 62-53

6. Śląsk Łubniany 34 53 48-44

7. OKS Olesno 34 52 54-62

8. Sparta Paczków 34 49 55-46

9. Start Namysłów 34 48 45-43

10. TOR Dobrzeń Wielki 34 46 53-54

11. Olimpia Lewin Brzeski 34 45 60-63

12. Pogoń Prudnik 34 45 43-51

13. Czarni Otmuchów 34 43 43-54

14. LZS Mechnice 34 35 56-76

15. Racłavia Racławice Śl. 34 33 39-73

16. Victoria Chróścice 34 32 51-69

17. Orzeł Źlinice 34 27 38-68

18. Piast Strzelce Op. 34 16 33-88

Klasa A grupa 4
LKS Bodzanów - LZS Żywocice 3:0 v.o„ Po
lonia Pogórze - KGKS Krasna Góra 3:1, LZS 
Lubrza - LZS Kornica Nowy Dwór 3:1, Meta
lowiec Łambinowice - Czarni Korfantów 1:4, 
LZS Mańkowice Piątkowice - Polonia Biała 
3:2, Inter Mechnica - LZS Dytmarów 2:3, LZS 
Ścinawa Nyska - Partyzant Kazimierz Rolnik

Biedrzychowice 1:1

1. Czarni Korfantów 26 63 101-38

2. LZS Ścinawa Nyska 26 63 63-22

3. LKS Bodzanów 26 62 103-44

4. LZS Lubrza 26 43 66-54

5. Partyzant Rolnik 26 42 56-47

6. LZS Dytmarów 26 41 45-44

7. LZS Żywocice 26 38 67-43

8. Kornica Nowy Dwór 26 32 67-58

9. Polonia Biała 26 31 53-58

10. Mańkowice Piątkowice 26 30 62-73

11. Metalowiec Łambinowice 26 24 37-59

12. Polonia Pogórze 26 24 43-73

13. KGKS Krasna Góra 26 21 27-69

14. Inter Mechnica 26 5 27-135

Klasa A grupa 6
KS Sławięcice - Troja Włodzienin 13:2 (Stanek 
4, A. Kupka 3, R. Kapica 2, S. Kupka, T. Koniecz
ny, Mizak, Knurowski dla KS), LZS DFK Łężce 
- FC Pilszcz 3:3 (Jaremko, Muenzer, Jagła dla 
Łężec), Orzeł Branice - LZS Stary Ujazd 3:3, 
Start Bogdanowice - Zryw Pawłowiczki 3:0 
v.o„ LZS Kotlarnia - Chemik II Kędzierzyn- 
-Koźle 2:0 (Gniatkowski, Buczko), Śląsk Reń
ska Wieś - Victoria Cisek 3:5, Victoria Łany - 
Cukrownik Baborów 3;2

1. Orzeł Branice 26 68 127-33

2. Victoria Cisek 26 61 113-43

3. LZS Kotlarnia 26 49 86-43

4. LZS Stary Ujazd 26 47 79-43

5. Victoria Łany 26 44 55-36

6. KS Sławięcice 26 42 73-42

7. Śląsk Reńska Wieś 26 38 66-49

8. Chemik II Kędzierzyn-Koźle 26 35 40-58

9. FC Pilszcz 26 30 53-79

10. LZS DFK Łężce 26 27 36-67

11. Cukrownik Baborów 26 27 49-81

12. Start Bogdanowice 26 22 46-90

13. Troja Włodzienin 26 18 43-126

14. Zryw Pawłowiczki 26 9 21-97

Klasa B grupa 11
Śląsk II Reńska Wieś - Naprzód Długomiłowi- 
ce 6:1, Odrzanka Dziergowice - Sokół Zalesie 
ŚL 7:1, Fortuna Witosławice - LZS Stare Koźle 
0:3 v.o„ Górnik Januszkowice - Unia Polska 
Cerekiew 2:1 (Sośnicki, Pawłowski - Kłosek), 
Ruch Steblów - KS Cisowa 2:7 (Ben Rheiem, 
Komander - Suchy 3, Kusz, Niederfeld, Ka- 
cźyński, Malcherczyk), LZS Kobylice - Zawisza 
Stara Kuźnia 2:5 (Kazimierski, Bednarski dla 
Kobylic)

1. Po-Ra-Wie II Większyce 24 60 117-31

2. Górnik Januszkowice 24 58 96-23

3. Śląsk 11 Reńska Wieś 24 56 92-31

4. Odrzanka Dziergowice 24 47 94-34

5. Zawisza Stara Kuźnia 24 42 55-47

6. KS Cisowa 24 39 52-41

7. Sokół Zalesie Śl. 24 38 48-60

8. LZS Stare Koźle 24 37 57-64

9. LZS Kobylice 24 18 34-68

10. Unia Polska Cerekiew 24 18 41-99

11. Naprzód Długomiłowice 24 17 39-97

12. Fortuna Witosławice 24 15 33-80

13. Ruch Steblów 24 8 21-104

Klasa B grupa 14
LZS Zawada - Sparta Zawiszyce 0:3 v.o., Polo
nia Gościęcin - LZS Rzepce 0:0, LZS Pokrzyw
nica - Racłavia II Racławice ŚL 3:0 v.o„ LZS 
Rozkochów - KS Twardawa 1:7, Rolnik Bie
drzychowice II Partyzant Kazimierz - Victoria 
Pomorzowice 3:2, LZS Głubczyce Sady - LZS 11

Walce 1:2, LZS Stare Kotkowice - Benfica Kli- 
sino5:0

1. LZS Głubczyce Sady 26 66 93-21

2. LZS II Walce 26 61 108-31

3. LZS Rzepce 26 54 65-32

4. Polonia Gościęcin 26 53 82-26

5. LZS Pokrzywnica 26 50 60-34

6. KS Twardawa 26 47 63-49

7. Sparta Zawiszyce 26 40 84-60

8. Benfica Klisino 26 36 59-69

9. LZS Rozkochów 26 35 70-68

10. LZS Zawada 26 24 33-75

11. Rolnik Partyzant II 26 21 40-90

12. LZS Stare Kotkowice 26 18 36-77

13. Victoria Pomorzowice 26 16 37-99

14. Racłayia II Racławice Śl. 26 6 17-116

WAR
Król strzelców:
Saltex IV liga
21 - Wanat (Polonia)
18 - Samborski (Start), T. Hajduk (Racłavia), 
Kampa (Mechnice), NdipTambe (Piotrówka)
17 - Paczek (Olimpia)
Klasa A
29 - Gniatkowski (Kotlarnia Goszyce)
28 - Nowak (Branice)
19 - Leżała (Cisek)
18 - Frydryk (Branice)
16 - Wawrzinek (Cisek), D. Janik (Stary 
Ujazd), Witecki (Kotlarnia Goszyce) 
Klasa B
29 - D. Suchy (Górnik)
23 - Menz (Większyce II)
22 - Gotsch (Pokrzywnica)
17 - Pierskała (Odrzanka)
16 - Wróbel (Odrzanka)
14 - Ł. Wojdyła (Gościęcin)
13 - Weiner (Witosławice)

REKLAMA PIŁKA NOŻNA: Klasa A

Remis jest porażką
Piłkarze LZS-u DFK Łężce musieli wygrać spotkanie z PiLszczem, 
aby pozostać w klasie A. Jednak w doliczonym czasie gry padła 
wyrównująca bramka dla gości.

wnusmn

NAJWIĘCEJ 
OFERLRRACY

Wymagani znajomość 
języka niemieckiego

Jobs-AT Sp. z 0.0.
ul. Pastora Michejdy 48/2
PL 47-400 Racibórz

tel. (+48) 602 421 791
(+48) 723 286 402
czynne: pn.-pt. 9.00-15.00

Odwiedź nas w biurze lub wyślij swoje CV 
na adres: biuro@jobs-at.pl____

www.jobs-at.pl numer certyfikatu 6606 

Goście zaczęli mecz z animuszem i już w 
czwartej minucie Marek Kadyła mógł po
konać bramkarza Pilszcza, lecz strzelił obok 
słupka. Po chwili Dariusz Koś podał do wy
biegającego na wolne pole Michała Jaremko, 
a ten nie miał problemów z pokonaniem Pa
tryka Dudy. Pięć minut później tylko kunszt 
Bartka Sikory pozwolił gospodarzom pozo
stać na prowadzeniu. Goście przejęli inicja
tywę i starali się odrobić straty. Jednak w 33. 
minucie ze środka boiska w kierunku bramki 
Football Clubu piłkę kopnął Piotr Muenzer. 
Ta odbiła się przed bramkarzem i wpadła do 
siatki. Kiedy w 38. minucie gola zdobył Ma
rek Jagła, miejscowi prowadzili trzema bram
kami.
Kontaktowy gol rywale zdobyli tuż po wzno
wieniu gry. Na pół godziny przed końcem 
spotkania dość przypadkowe zagranie ręką 
w polu karnym Łężec zostało ukarane rzu
tem karnym, wykorzystanym przez Damiana 
Krzywego, i było już tylko 3:2. Przyjezdni za
ciekle atakowali. Dwukrotnie Sikora wycho
dził obronną ręką z sytuacji jeden na jednego. 
Obronił strzały Jakuba Telegi i Jarosława Ko
walskiego. W 88. minucie Łężce mogły obie 
zapewnić wygraną, ale akcja Marka Kadyły 
i Szymona Gawlicy nie przyniosła rozstrzy
gnięcia.
W doliczonym czasie gry, w potwornym za
mieszaniu pod bramką LZS-u, piłka jakimś 
cudem zatrzepotała w siatce i sędzia odgwiz- 
dał koniec spotkania.
Remis spowodował, że zespół z Łężec zajmu-

Bartosz Sikora w bramce Łężec wykazy
wał się sporymi umiejętnościami, lecz trzy 
razy musiał skapitulować.
je miejsce, które nie gwarantuje pozostania w 
klasie A. O tym, czy ekipa z naszego powiatu 
spadnie, okaże się po zweryfikowaniu wszyst
kim meczów.

WAR

Protokół meczu:
LZS DFK Łężce - Football Club Pilszcz 3:3 
(3:0)
Łężce: Bartosz Sikora, Dariusz Koś, Mi
chał Jaremko, Piotr Muenzer, Marek Ka
dyła, Mirosław Pakuła, Janusz Kluska, 
Marek Jagła, Witold Polityło, Robert Sto
brawę oraz Szymon Gawlica, Kamil Ple- 
sch, Mateusz Matula, Sebastian Machow
ski, Rafał Bartoń

mailto:biuro@jobs-at.pl
http://www.jobs-at.pl


Stadion „Kużniczka" byt areną rywalizacji pierwszego dnia finału.

SIATKÓWKA: Finał turnieju Orlik Volleymania 2015

Wielkie mecze małych drużyn
Zespół MOS-u WOLA Warszawa wygrał tegoroczną edycję turnieju Orlik Volleyma- 
nia. Finał tej ogólnopolskiej imprezy dla uczniów ze szkół podstawowych odbył się 
w Kędzierzynie-Koźlu.

SIATKÓWKA: Mistrzostwa Polski weteranów

Zagrali jak za dawnych Lat
Kiedy na parkiecie pojawiają się Sebastian Świ
derski, Paweł Papkę, Michał Chadała czy Robert 
Szczerbaniuk, to emocje mamy gwarantowane. Byli 
reprezentanci Polski i zawodnicy wielkiego Mosto
stalu zagrali w mistrzostwach Polski oldbojów w 
siatkówce. Kędzierzyn-Koźle na tej imprezie repre
zentowało kilka drużyn.

Siatkarze Mostostalu nieco starsi, ale wciąż w formie.

Orlik Volleymania to turniej, 
który rozgrywa się na świe

żym powietrzu, na orlikach. Grają 
zespoły czteroosobowe, a na boisku 
musi przebywać jednocześnie dwóch 
chłopców i dwie dziewczynki. W mi
niony weekend w Kędzierzynie-Koźlu 
o tytuł najlepszej ekipy w Polsce ry
walizowały 24 drużyny, które wyło
niono z wcześniejszych eliminacji. 
Szyki organizatorom pokrzyżowała 
pogoda, bo pierwszy dzień zmagań 
przeprowadzono na trawiastych bo
iskach na stadionie „Kużniczka”. Z po
wodu niepewnej pogody w niedzielę 
turniej przeniesiono do hali „Azoty”. 
Nasze miasto w finale ogólnopolskim 
reprezentowała drużyna KKAS PSP 
nr 11. Podopieczni Marcina Nur- 
skiego i Barbary Bednarczyk walczyli 
dzielnie, ale nie udało im się wyjść z 
grupy. Kędzierzynianie pokonali UKS 
AS Koczała 2:0 (15:7, 15:11), a ulegli 

SP Strzałków 1:2 (15:12, 11:15, 4:11), 
SP 155 Kraków 0:2 (7:15, 5:15), Plą
sowi II Kielce 1:2 (15:12, 12:15, 6:11) 
oraz późniejszemu zwycięzcy im
prezy MOS-owi Wola Warszawa 0:2 
(12:15,10:15).
- W poprzednich dwóch edycjach 
zdobywaliśmy brązowe medale, ale 
z roku na rok poziom jest wyższy - 
przyznał Marcin Nurski, opiekun 
młodych siatkarzy z PSP nr 11. - Mie
liśmy chyba najmłodszą drużynę w 
tym finale, bo grała w niej czwórka 
piątokłasistów. Zatem mamy skład 
przyszłościowy i liczymy, że za rok 
znów powalczymy o medale. A tym 
razem plan był prosty: jak najlepiej 
zaprezentować się przed własną pu
blicznością. Dla nas sam występ w 
finale to było coś.
W zespole z Jedenastki wystąpili: To
masz Gawron, Piotr Jakubczyk, Ma
teusz Fedorowicz, Dominika Kochet, 

Ola Stańczyk i Maria Gawin.
W niedzielnych finałach najlepsza 
okazała się wspomniana wcześniej 
drużyna z Warszawy. Srebrne meda
le zdobyli zawodnicy DMKS-u Pląs 
I Kielce, a brązowe przypadły siatka
rzom SP 155 Kraków.
Dla uczestników zawodów przygo
towano szereg atrakcji, a główną był 
koncert Gosi Andrzejewicz.
- Jeśli chodzi o organizację finału, to 
jesteśmy pod ogromnym wrażeniem. 
Wszystko jest zapięte na ostatni gu
zik, po prostu jest świetnie - mówiła 
Małgorzata Wrońska, trener zespołu 
ze Szczecina.
- Gospodarze stanęli na wysokości 
zadania. Fajnie byłoby, gdyby finały 
co roku odbywały się w Kędzierzy
nie-Koźlu - komplementował orga
nizatorów Paweł Satora, trener SP 3 
Akademia SOS Nysa.

ŁAG

Dwudziesta edycja rywali
zacji o medale mistrzostw

Polski oldbojów odbyła się w 
Drzonkowie. Uczestniczyło w 
niej blisko 550 zawodników, 
wśród których było wielu zna
komitych siatkarzy znanych z 
ligowych parkietów czy byłych 
reprezentantów kraju.
51 drużyn rywalizowało w kil
ku kategoriach wiekowych. W 
najmłodszej z nich (35+) wy
stąpiła ekipa Mostostalu-Azo
tów Kędzierzyn-Koźle.
Trener Waldemar Wspaniały 
znów zebrał zawodników, któ
rzy przed laty tworzyli najlep
szy zespół w Polsce. Jako drugi 
szkoleniowiec pojawił się zna
komity niegdyś rozgrywający 
Sławomir Gerymski. Kibice 
zaś mogli zobaczyć w akcji: 
Sebastiana Swiderskiego, Alek
sandra Januszkiewicza, Bar
tłomieja Sorokę, Michała Cha- 
dałę, Rolanda Dembończyka, 
Sławomira Skrzypca, Roberta 
Szczerbaniuka, Jarosława Stan- 
celewskiego, Piotra Lipińskie
go, Wojciecha Serafina i Marka 
Chodakowskiego.
O dziwo, nasza znakomita ekipa 
nie wywalczyła złotego meda
lu. Ten trafił do Administrato
ra Radom, w którym wystąpili 
m.in.: Andrzej Stelmach, Ro
bert Prygiel, Daniel Pliński czy 

Dawid Murek. Drugie miejsce 
przypadło drużynie Pyrys-Bud 
Ostrołęka, a trzecie Mostosta
lowi.
W kolejnej grupie, gdzie grali 
nieco starsi zawodnicy (40+), 
wystąpił Best Can Kaman Vol- 
ley. Zespół grający w składzie: 
Krzysztof Harupa, Grzegorz 
Goryczka, Adam Kowalewski, 
Paweł Rosak, Dariusz Popiw- 
czak, Radosław Barlik, Marek 
Zaręba, Adam Sadziak, Woj
ciech Wesołowski oraz Tomasz 
Fabianowicz dotarł do finału, w 
którym przegrał z Espadonem 
Szczecin i tym samym zdobył 
wicemistrzostwo Polski.
Na zaszczytnym ostatnim miej
scu rywalizację ukończyła kę- 
dzierzyńska drużyna K+D Vol- 
ley Team.
W kategorii 45+ tytułu mi
strzowskiego bronił Kaman 
Volley. Faworyci do złotego 
medalu tym razem zawiedli, 
bo w stawce dziesięciu drużyn 
uplasowali się na piątej pozy
cji. Zespół z Kędzierzyna-Koźla 
grał w składzie: Krzysztof Mal
czewski, Zbigniew Żukowski, 
Tomasz Ptak, Marek Kwieciń
ski, Oleg Szewczuk, Robert Ma-s 
licki, Adam Wiencek, Andrzej 
Niebrzegowski, Tomasz Paluch 
i Paweł Wrzeszcz.

ŁAG

REKLAMA

26.06.2015 
godz. 20:00 
OK "KOŹLE"
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Nowa, silna marka 
na europejskim rynku 

chemicznym.

Zgromadziliśmy komplementarne spółki o różnych 
tradycjach i specjalizacjach, aby wykorzystać ich 
potencjał w realizacji wspólnej strategii. W ten sposób 
stworzyliśmy największy w Polsce i jeden z największych 
w Europie koncern chemiczny.

Dzięki przemyślanej architekturze Grupy możemy 
oferować naszym klientom zdywersyfikowany portfel 
produktów - od nawozów mineralnych i tworzyw 
konstrukcyjnych po alkohole 0X0, plastyfikatory oraz 
pigmenty. Wiele z nich to rozpoznawalne marki handlowe 
o ugruntowanej od dawna renomie. Potwierdzeniem 
ich wysokiej jakości są uzyskane przez nas certyfikaty, 
atesty i liczne nagrody branżowe. Własne zaplecze m.in. 
badawcze, projektowe i serwisowe umożliwia Grupie 
prowadzenie także działalności usługowej.

Nowa struktura zapewnia nam silną pozycję rynkową 
w kraju i za granicą. Staliśmy się największym w Polsce 
i drugim w Europie producentem nawozów mineralnych, 
a nasze produkty trafiają do ponad pięćdziesięciu krajów 
świata. Ten wzrost sprzedaży i dywersyfikacja rynków 
nie byłyby możliwe bez powstałej w ramach Grupy 
nowoczesnej Infrastruktury logistycznej.

Naszą misją jest dalsze umacnianie pozycji rynkowej 
Grupy, poszerzanie jej międzynarodowego zasięgu 
i harmonijny rozwój wchodzących w jej skład spółek 
- naszych najcenniejszych aktywów. Ale ponieważ 
wiemy, że sukces wiąże się z odpowiedzialnością, 
w nowej strategii uwzględniliśmy nie tylko cele 
i wskaźniki ekonomiczne - ważne miejsce zajmują 
w niej zasady zrównoważonego rozwoju, czyli troska 
o środowisko i lokalne społeczności. Jesteśmy marką 
najwyższych standardów - w każdym wymiarze 
naszej działalności.
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